
مدیرکل اسناد هویتی سازمان ثبت احوال ضمن اعلام آخرین جزییات و شرایط تغییر نام و نام 
خانوادگی در کشور از تغییر 17 هزار و 500 نام و 48 هزار و 700 نام خانوادگی طی 9 ماهه امسال خبر داد. 
 محسن اسماعیلی در مورد تغییر نام گفت: در 9 ماهه اول سال حدود 17 هزار و 500 مورد تغییر نام ثبت 
شده است که تعدادی از این نام ها در هیات حل اختلاف تغییر پیدا کرده و تعدادی نیز براساس مصوبه شورای 
عالی ثبت احوال در ادارات استانی تغییر یافته اندوی افزود: نام هایی با فراوانی کم، نام های نادر، دارای معانی زشت 
و نادرست و... را می توان در ادارات سازمان تغییر داد و بیشتر اسامی که طی 5 سال گذشته اقبال مردم نسبت 
به انتخاب آنها کم بوده و یا بر مبنای اطلاعات پایگاه جمعیتی کشور کمتر انتخاب شدند را می توان تغییر داد 
با اسامی ایرانی اسلامی که فراوانی بسیاری داشته اند.به گفته مدیرکل اسناد هویتی سازمان ثبت احوال، اسامی 
مانند اعظم، کشور، خاور، بختیار و... را می توان با اسامی دارای فراوانی زیاد تغییر داد.اسماعیلی با اشاره به اینکه 
گرایش مردم به سمت نام های نیکو ایرانی اسلامی افزایش یافته است، افزود: اسامی نام های مرکب و دارای 

فراوانی زیاد طی 5 سال گذشته برای دختران و پسران انتخاب شده به طوری که می توان خدیجه و یا رقیه را به 
فاطمه تغییر داد اما به نام های دیگری که فراوانی کمتری دارند، خیر.وی همچنین به تغییر نام خانوادگی اشاره 
کرد و اظهار داشت: طی 9 ماهه جاری 48 هزار و 700 مورد نام خانوادگی تغییر پیدا کرده است که عمدتا پسوند 
از نام خانوادگی شامل محل، شغل، حرف، ایلات و عشایر، رنگ و اشیاء با درخواست فرد متقاضی حذف می شود 
که طی سال های اخیر نیز با استقبال زیادی مواجه بوده ایم .به گفته اسماعیلی، از ابتدای سال 92 تغییر نام و نام 
خانوادگی را به مدیران استان ها تفویض اختیار کرده ایم و همین باعث شده مدت زمان تغییر نام و نام خانوادگی 
کمتر شد.وی تاکید کرد: در حال حاضر در استان های پرجمعیت مانند تهران مدت زمانی که برای تغییر نام و 
نام خانوادگی لازم است کمتر از یک ماه و در استان های کوچک این تغییرات یک تا یک و نیم ماه به طول می 
انجامد.اسماعیلی همچنین در مورد هزینه این تغییرات نیز گفت: تغییر نام خانوادگی 50 هزار تومان، تغییر نام 

100 هزار تومان در ثبت احوال و 10 هزار تومان نیز در هیات حل اختلاف هزینه در بر دارد.

مدیرکل اسناد هویتی سازمان ثبت احوال اعلام کرد:

جزئیات تغییر نام و نام خانوادگی ایرانی ها

معاون اجرایی رئیس جمهور خبر داد : 

» قم« مقصد بعدی کاروان تدبیر و امید
معاون اجرایی رئیس جمهور تصریح کرد: در سفرهای استانی وعده های غیرطبیعی مطرح 

نمی شود. 
محمد شریعتمداری در گفت و گو با ایسنا، در ارزیابی سفر اخیر رئیس جمهور به استان خراسان جنوبی اظهار 
کرد:  با توجه به این که استان خراسان جنوبی دارای عقب ماندگی بسیاری درعرصه های مختلف است در سفر اخیر 
رئیس جمهور به این استان مجموعه فعالیت هایی که امکان انجام آن در استان در قالب زمانی معین طی سال های 
93، 94 و 95 فراهم بود و استان ظرفیت های فنی و توانایی های جذب آنها را داشت بررسی و تصمیمات و پیش 
بینی های لازم در این باره اتخاذ شد. وی با تاکید بر این که در سفرهای استانی وعده های غیر طبیعی شبیه آنچه 

در گذشته مشاهده می کردیم، مطرح نمی شود، خاطرنشان کرد : در سفرهای استانی کاروان تدبیر و امید هیچگاه 
وعده های غیرقابل طبیعی و غیر قابل حل و مصوبات قابل ملاحظه ای که امکان عملیاتی شدن آن ها وجود داشته 
باشد مطرح نمی شود. در گذشته 46 هزار میلیارد تومان برای استان تعهد ایجاد شده بود که کمتر از30 درصد آن 
اکنون به اجرا در آمده است. معاون اجرایی رئیس جمهور با ارزیابی مثبت سفر روحانی به استان خراسان جنوبی 
گفت: در این سفر آنچه که در حد توان دولت و در حد منابع و ظرفیت های موجود بوده است در استان پیش بینی 
و مطرح شد. شریعت مداری در پایان در مورد مقصد بعدی کاروان تدبیر و امید اظهار کرد: سفر به استان های قم و 

اصفهان از برنامه های آتی رئیس جمهور است، اما هنوز زمان آن قطعی نشده است. 
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سردار مجتبایی خبر داد:

کلاهبرداری  ۱5 میلیاردی 
از متقاضیان مسکن در قم

 ایمان :فرمانده انتظامی استان قم گفت: کلاهبرداران حرفه ای که از 40 متقاضی مسکن بیش از 15 میلیارد ریال کلاهبرداری 
کرده بودند، با اقدام به موقع پلیس آگاهی استان قم دستگیر شدند. 

سردار کاظم مجتبایی اظهار داشت: پس از اینکه صاحبان یک شرکت انبوه سازی با تبلیغات گسترده در برخی جراید مبنی بر دریافت پیش 
پرداخت 10 میلیون تومانی و همچنین دادن وام بانکی 30 الی 50 میلیون تومانی اقدام به ثبت نام از متقاضیان می کردند، علیرغم اینکه شرکت 

مذکور به ثبت رسیده بود اما بلافاصله موضوع به ظن کلاهبرداری در دستور کار مأموران آگاهی استان قم قرار گرفت....

شهرداری  ترافیک  هوشمند  مدیریت  مرکز   : ایمان 
قم همزمان با افتتاح 26 پروژه حمل و نقل شهری طی 

مراسمی به بهره   برداری رسید.
سالن  در  پنجشنبه  ظهر  از  پیش  که  مراسم  این  در 
قم  شهرداری  ترافیک  هوشمند  مدیریت  مرکز  مونیتورینگ 

برگزار شد محمد دلبری شهردار قم، حجت الاسلام والمسلمین 
آشتیانی و احمد امیرآبادی نمایندگان قم  در مجلس شورای 
اسلامی، کرم الله حسینی رئیس پلیس راهور استان قم، اعضای 
شورای  شهر، معاونان شهردار و سایر مدیران و مسئولان شهری 

و استانی  حضور داشتند...

امیرآبادی نماینده قم خبرداد:

بودجه 224 میلیارد تومانی قم درسال آینده 

طی 8 ماه  امسال انجام شد:

ثبت 28 میلیون تردد در جاده های قم 

همزمان با افتتاح 26 پروژه حمل و نقل شهری

مرکز مدیریت هوشمند ترافیک 
شهرداری قم به بهره   برداری رسید

مدیرکل اوقاف استان قم عنوان کرد:

اخذ سند برای 70 درصد موقوفات قم
8

2

8

2

2

جامعه ای که آزاد نباشد
جامعه محرومی است

آیت الله سید حسن خمینی:

7

بزرگانمان را با ادب یاد کنیم
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ایمان: استاندار قم با تأکید بر تقویت 
بخش ریلی در قم، گفت: باید یک پایانه 
مرکزی در قم با کمک رانندگان و بخش 

خصوصی راه اندازی شود. 
الاسلام محمد صادق صالحی  حجت 
منش در همایش حمل و نقل، رانندگان و 
راهداری که شامگاه چهارشنبه در مجتمع 
وتوس برگزار شد، ضمن تبریک به مناسبت 
نبی  میلاد  و  الااول  ربیع  ماه  فرارسیدن 
هفته  صادق)ع(،  جعفر  امام  و  اکرم)ص( 
حمل و نقل و راهداری را به تمام کسانی که 
در این عرصه تلاش می کنند تبریک گفت.

وی در آغاز سخنان خود با اعلام حضور 
نزدیک،  آینده  در  قم  در  جمهور  رئیس 
و  رئیس جمهور  از  پذیرایی  گفت: علاوه 

از  پذیرایی  برای  را  خود  باید  همراه  تیم 
حدود 20 میلیون زائری که به قم مشرف 

می شوند آماده کنیم.استاندار قم با بیان اینکه 
بار ترافیک سنگین جاده ای باید به بخش 

راه آهن انتقال داده شود، افزود: به دنبال 
تقویت فرهنگ استفاده از خطوط ریلی و 
ایجاد بسترهای مورد نیاز آن هستیم.وی از 
افزایش قطار قم به مشهد به دو قطار خبر 
داد و افزود: باید با انتقال تراقیک جاده ای در 
اتوبان قم به تهران بتوانیم از ظرفیت ریلی 
موجود به خوبی استفاده کنیم. استاندار قم 
با اشاره به اینکه حضور و فعالیت رانندگان 
و راهداران برای ما بسیار اهمیت و ارزش 
دارد، تصریح کرد: باید یک پایانه مرکزی با 
کمک رانندگان و بخش خصوصی در قم راه 
اندازی شود.وی در پایان بر ضرورت ارتقای 
زیرساخت های حمل و نقل استان تاکید کرد 
و گفت: همه باید تلاش کنند تا قم به معنای 

واقعی مرکزیت خود را در کشور پیدا کند.

استاندار قم: 

پایانه مرکزی در قم احداث شود

 ایمان: مدیر کل حمل و نقل و پایانه های استان 
گفت: طبق اطلاعاتی که از 56 دستگاه تردد شمار 
نصب شده در محور های مواصلاتی استان در 8 ماه 
سال جاری به دست آمده است حاکی از 28 میلیون 

تردد به استان دارد. 
مرتضی جمالی شامگاه چهارشنبه در همایش حمل و 
نقل، رانندگان و راهداری که شامگاه چهارشنبه به مناسبت 
هفته راهداری و حمل و نقل در مجتمع وتوس برگزار شد، 
به حضور پر شور مردم در اربعین حسینی به سرزمین کربلا 
اشاره کرد و گفت: ما با اعزام 680 دستگاه اتوبوس زائران 
اباعبدالله)ع( را در این سفر معنوی یاری نمودیم که باید 
از همه عوامل در امر برنامه ریزی، تدارکات و حمل و نقل 
تشکر به عمل آورد.مدیرکل حمل و نقل و پایانه های استان 
قم تصریح کرد: استان قم با جمعیتی بالغ بر 1 میلیون و 
300 هزار نفر و همسایگی با استان های صنعتی کشور از 
جمله اصفهان و تهران موقعیت بسیار حساسی به خصوص از 
لحاظ حمل و نقل کالا پیدا کرده است.وی عنوان کرد: حضور 
مراجع عظام تقلید و علما و همچنین وجود پر برکت حرم 
حضرت معصومه)س( و مسجد مقدس جمکران در قم این 
شهر را بیش از بیش در کشور و حتی جهان حائز اهمیت 
کرده است.جمالی با اشاره به ویژگی هایی که در سند چشم 
انداز 1404 برای قم در نظر گرفته شده است از جمله مرکز 
تولید علم و تبدیل شدن به یک شهر زیارتی در سطح جهان، 
افزود: برای دست یابی به این اهداف به تأمین زیرساخت ها 

نیاز داریم و یکی از این زیرساخت ها حمل و نقل است.
وی با بیان اینکه یکی از عوامل رشد اقتصادی در کشور 
حمل و نقل است، گفت: جابجایی بیش از 93 درصد کالا و 
مسافر در کشور توسط حمل و نقل زمینی صورت می گیرد 

که این رقم نشان از اهمیت این موضوع دارد.
مدیرکل حمل و نقل و پایانه های استان قم با اشاره به 
اینکه حضور پر رنگ بخش خصوصی و غیر دولتی در حمل 
و نقل جاده ای از خصیصه بارز این سیستم است، اظهار کرد: 
با ایجاد ظرفیت و گسترش حمل و نقل عمومی می توان این 
بخش را به سودآور ترین و اشتغال زا ترین صنعت تبدیل کرد.

وی اهداف این سازمان را دست یابی یه حمل و نقل 
ایمن، راحت و اقتصادی برشمرد و گفت: طبق اطلاعاتی که 
از 56 دستگاه تردد شمار نصب شده در محور های مواصلاتی 
استان در 8 ماه سال جاری به دست آمده است حاکی از 28 

میلیون تردد دارد.
قم رتبه نخست کشور در کاهش کشته های جاده ای 
جمالی با اشاره به بخش ایمنی و ترافیک، افزود: با همیاری 
نهادهای مربوطه از جمله پلیس راه، هلال احمر، اورژانس و 
راهداری نتایج خوبی حاصل شده است به این ترتیب که 
تصادفات در سال گذشته 1700 مورد بوده است و به 1599 
مورد رسیده و طبق آمار پلیس راه استان 12 درصد کاهش 
یافته است.وی تصریح کرد: آمار فوتی در هشت ماهه سال 
92 در بخش برون شهری 148 نفر و در بخش روستایی 34 
مورد که جمعا 182 مورد بوده است و درسال 93 در بخش 

برون شهری 105 مورد و در روستایی 31 مورد که در کل به 
136 کشته می رسد که نشان از کاهش 25 درصدی تلفات 
جاده ای دارد و در این خصوص استان قم رتبه نخست را در 

کشور به خود اختصاص داده است.
هر 15 کیلومتر در جاده های استان 

یک مجتمع خدمات رفاهی ایجاد می شود
مدیرکل حمل و نقل و پایانه های استان قم در خصوص 
توسعه مجتمع های خدمات رفاهی بین راهی در استان گفت: 
تا کنون 39 مجوز برای این کار داده شده است که از این 
تعداد 15 مجتمع فعالیت دارند، 16 مجتمع در حال ساخت 
و 8 مورد در حال تحویل زمین قرار دارند. که با احداث این 
موارد در هر 15 کیلومتر در جاده های استان یک مجتمع 
برنامه های  اجرای  شد.وی  خواهد  ایجاد  رفاهی  خدمات 
در  موتورسوار  راکبین  سازی  بیمه  مدارس،  در  فرهنگی 
روستا ها و اهدای 2 هزار کلاه ایمنی به آنان همچنین ایمن 
سازی دو زیرگذر برای عابران پیاده، اجرای 30 هزار ساعت 
دوره آموزشی برای رانندگان تحت حمل و نقل راه، اجرای 
240 ساعت دوره آموزشی برای رانندگان بخش حمل و نقل 
و مسافر، نصب سه دستگاه دوربین ضبط سرعت در محور قم 
سلفچگان را بخشی از اقدامات این سازمان برشمرد.جمالی با 
بیان اینکه تا پایان سال، دو تابلوی گرافیکی در ورودی های 
استان نصب می گردد، افزود: اقدام به نصب و راه اندازی 5 پل 
عابر پیاده در محورهای پر تردد استان شده است که این 

تعداد تا پایان سال به 8 پل خواهد رسید.

شهرسازی  و  راه  مدیرکل  ایمان: 
استان قم با بیان اینکه قم در محلی قرار 
گرفته که 17 استان کشور از محدوده 
احداث  جغرافیایی آن عبور می کنند، 
کمربندی و پایانه مرکزی در این شهر را 

ضروری عنوان کرد. 
در  چهارشنبه  شامگاه  بهشتی  محسن 
همایش حمل و نقل، رانندگان و راهداری که 
شامگاه چهارشنبه به مناسبت هفته راهداری 
و حمل و نقل در مجتمع وتوس برگزار شد، 
با بیان اینکه در آذرماه سال 1362 امام)ره( 
فرمان به انتقال کالاهای مورد نیاز مردم از 
بنادر به داخل کشور دادند و رانندگان در آن 
زمان این کار را به خوبی انجام دادند، گفت: در 

آذرماه سال 93 نیز بار دیگر رانندگان حرکتی جهادی را به نمایش گذاشتند.وی تصریح کرد: 
در آذرماه امسال و در ایام اربعین حسینی که بیش از یک و نیم میلیون زائر به کربلا مشرف 
شده بودند با یک حرکت خود جوش و کمک دولت و بخش خصوصی تمام زائران به شهر های 
خود بازگشتند و این حجم جابجایی با بهترین برنامه ریزی و با کم تربن خللی صورت گرفت.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم ادامه داد: بعد از جابجایی مسافران و زائران اباعبدالله)ع( 

هم اکنون نیز بسیاری از همکاران ما در حال 
ساماندهی و جابجایی بیش از 3 میلیون زائر 
امام رضا)ع( هستندوی با بیان اینکه راهداران، 
فرشتگان نجات نامیده شده اند، گفت: این افراد 
با ایثار جان خود در حال هموار ساختن راه ها 
و کمک به مردم هستند.بهشتی عنوان کرد: با 
توجه به اینکه استان قم در محلی قرار گرفته 
است که 17 استان کشور از محدوده جغرافیایی 
آن عبور می کنند این موضوع اهمیت و نقش 
راهداران در آن را پررنگ می کندوی بیان اینکه 
قم در چهارراه مواصلاتی قرار دارد به احداث 
کمربندی و پایانه مرکزی در استان تأکید کرد.

کاهش هفت و سه دهم درصدی 
تلفات جاده ای

مدیر کل راه و شهرسازی استان قم گفت: در برنامه پنجم قرار بر این بود که 10 درصد 
تلفات جاده ای کاهش یابد که امروز به کاهش هفت و سه دهم درصد رسیده ایم و با بهسازی 
راه ها، حضور راهدارن و آموزش رسانه ها و نیز رعایت موارد ایمنی توسط مردم این رقم افزایش 
خواهد یافت.وی با اشاره به اینکه 80 درصد تلفات جاده ای به دلیل خطای انسانی است، افزود: 

باید در ارتقای فرهنگ رانندگی تلاش نماییم.

ایمان: مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم گفت: 
با بررسی های انجام شده، امسال آسیب های عزاداری 
گذشته  به سال های  نسبت  و صفر  محرم  ماه های 

کاهش داشته است.
حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری در سخنرانی 
پیش از خطبه های نماز جمعه این هفته قم از همه عزاداران 
حسینی و هیئات مذهبی استان که نسبت به برگزاری 
باشکوه مراسم سوگواری در ماه های محرم و صفر اهتمام 
جدی داشتند قدردانی کرد. وی با قدردانی از خطیبان و 
مبلغان دینی که در محافل و مجالس مذهبی به آگاهی 
و  آئینی  شاعران  از  کرد:  تاکید  پرداختند،  مردم  بخشی 
مداحان اهل بیت و همه کسانی که در بزرگداشت یاد و 

الحسین  اباعبدالله  حضرت  شهیدان  سیدوسالار  خاطره 
علیه السلام خدمت کردند تشکر می کنیم.حجت الاسلام 
اسکندری از عنایت مقام معظم رهبری و مراجع عظام تقلید 
که به عزاداری ها توجه خاصی داشتند قدردانی کرد و گفت: 
برنامه های عزاداری امسال کم آسیب تر و کم حاشیه تر بود 
و مشکلات و آسیب ها نسبت به سال های گذشته کاهش 
پیدا کرده بود.وی اجرای برنامه های عقلانی و مدبرانه همراه با 
انسجام لازم را یکی از الزامات این مهم دانست و تاکید کرد: 
هیئات مذهبی و مردم ما باید دقت داشته باشند همان گونه 
که مجالس عزاداری باید از هر گونه آسیب مبرا باشد، مراسم 
شادی و میلاد اهل بیت هم نباید دارای آسیب باشد.مدیرکل 
تبلیغات اسلامی استان قم تصریح کرد: اعمال و رفتارمان در 

همه امورات باید در راستای مکتب و اندیشه های نورانی اهل 
بیت عصمت و طهارت باشند.وی به کوشش جدی دشمنان 
برای نشان دادن آسیب های برنامه های شیعی اشاره کرد 
و تاکید کرد: هدف آنها بدبین کردن مردم و اندیشمندان 
جهان نسبت به قرآن کریم، پیامبر، دین اسلام و اهل بیت 
عصمت و طهارت است.حجت الاسلام اسکندری افزود: امروز 
که رهبر معظم انقلاب در حال ساماندهی گروه های آزادی 
بخش در جهان هستند، همه ما وظیفه داریم با تمام توان و 
با عقلانیت و به دور از افراط و تفریط، برنامه ها را پیش ببریم.

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم در پایان، وحدت بین 
همه گروه های اسلامی و پرهیز از تفرقه افکنی را از مسائل 

ضروری جهان اسلام دانست. 

طی 8 ماه  امسال انجام شد:

ثبت 28 میلیون تردد در جاده های قم 

حوادث 

اخبار

سرمقاله

اخبار

سردار مجتبایی خبر داد:

کلاهبرداری 15 میلیاردی 
از متقاضیان مسکن در قم

 ایمان :فرمانده انتظامی استان قم گفت: کلاهبرداران حرفه ای که از 40 
متقاضی مسکن بیش از 15 میلیارد ریال کلاهبرداری کرده بودند، با اقدام به 

موقع پلیس آگاهی استان قم دستگیر شدند. 
سردار کاظم مجتبایی اظهار داشت: پس از اینکه صاحبان یک شرکت انبوه سازی با 
تبلیغات گسترده در برخی جراید مبنی بر دریافت پیش پرداخت 10 میلیون تومانی و 
همچنین دادن وام بانکی 30 الی 50 میلیون تومانی اقدام به ثبت نام از متقاضیان می کردند، 
علیرغم اینکه شرکت مذکور به ثبت رسیده بود اما بلافاصله موضوع به ظن کلاهبرداری در 
دستور کار مأموران آگاهی استان قم قرار گرفت.وی با بیان اینکه محور تبلیغاتی این شرکت 
تحویل 24 ماهه واحدهای آپارتمانی بود، تصریح کرد: در ادامه کارآگاهان پلیس آگاهی استان 
قم بطور نامحسوس در خصوص وضعیت شرکت مذکور تحقیقات جامعی انجام دادند که 
موضوع اجاره ای بودن مکان شرکت باعث شد تا وقوع یک کلاهبرداری بزرگ در ذهن مأموران 
قوت بگیرد.فرمانده انتظامی استان گفت: فرد ثبت نام کننده این واحدهای آپارتمانی یک خانم 
بود که صاحبان این شرکت کلاهبرداری، از این شخص به دلیل روابط عمومی بالا، با دادن یک 
خودروی لوکس خارجی به وی جهت جلب اعتماد افراد از آن استفاده می کردند.وی با بیان 
اینکه با اقدام به موقع مأموران آگاهی استان قم از یک کلاهبرداری بزرگ به ارزش 15 میلیارد 
ریال پیشگیری شد، افزود: نهایتاً پس از دستگیری این دو متهم مشخص شد افراد مذکور پس 
از به ثبت رساندن شرکت با سرمایه 10 میلیون ریالی، مبادرت به خرید یک قطعه زمین با 
کاربری مزروعی به ارزش دویست میلیون تومان کرده و با روش های متقلبانه و تنظیم قولنامه 
صوری، قیمت زمین را یک میلیارد و بیست میلیون تومان محاسبه و از 40 تن از متقاضیان 
آپارتمان قصد دریافت مبالغ داشته اند.فرمانده انتظامی استان قم در ادامه با بیان اینکه متهمان 
اهل استان های همجوار هستند، تصریح کرد: یکی از کلاهبردارن با جعل عنوان مهندس در 
این شرکت فعالیت داشته که پس از انتقال افراد دستگیر شده به پلیس آگاهی استان، در 
رویارویی با مستندات صراحتاً به بزه انتسابی اعتراف و نهایتاً پس از تحویل به مراجع قضایی 

استان با قرار قانونی مناسب روانه زندان شدند.

فرمانده انتظامی شهرستان قم  خبرداد:

کشف 100 راس احشام قاچاق
ایمان: فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: با توقیف یک دستگاه کامیون 100 

راس احشام قاچاق کشف شد.
سرهنگ هادی دیده ور با اعلام این خبر گفت: ماموران پاسگاه کوشک نصرت حین 
گشت زنی در جاده قدیم قم - تهران به یک دستگاه خودروی کامیون مظنون و در بازرسی 
از داخل آن 100 راس دام کشف کردند.وی افزود: در بررسی های بعمل آمده مشخص شد 
کامیون موصوف هیچ گونه اسناد، مدارک و مجوز دامپزشکی به همراه نداشته است .فرمانده 
انتظامی شهرستان قم گفت: با توجه به عدم ارائه مدارک و مجوز دامپزشکی، دام های 

مکشوفه تحویل اداره دامپزشکی استان شد.

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای قم:

9 هزار بانوی قمی آموزش های 
فنی و حرفه ای را فرا گرفته اند

ایمان: مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان قم از بهره مندی بیش از 9 هزار 
بانوی قمی از آموزش های مهارتی در 9 ماهه امسال خبر داد.

احمد عطارنیا ، با اشاره به بهره مندی بیش از 9 هزار بانوی قمی از آموزش های مهارتی 
فنی  و حرفه ای اظهار کرد: 9 هزار و 50 نفر از زنان در دو بخش دولتی و آموزشگاه های 
آزاد در 182 حرفه آموزشی و یک میلیون و 935 هزار و 745 نفر ساعت از آموزش های 
مهارتی اداره کل فنی و حرفه ای استان بهره مند شده اند.وی افزود: اداره کل فنی و حرفه ای 
در راستای توسعه عدالت اجتماعی و کمک به اقتصاد خانواده در 9 ماهه نخست امسال در 
 web رشته های کیف دوز، کاربر گیاهان  دارویی، قالیباف تابلویی، روبان دوز، توسعه دهنده
با PHP، تکنسین عمومی شبکه های کامپیوتری، گوهر تراش، مدیر سرویس دهنده های 
مایکروسافت، سرمه دوز سنتی و ICDL بانوان قمی را زیر پوشش آموزش های خود قرار 
داده است.مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان قم تصریح کرد: 2 هزار و 915 نفر از 
بانوان استان در قالب 518 هزار و 629 نفرساعت در دوره های پایه، 92 نفر در بخش جوار 
دانشگاهی و 232 نفر از بانوان در دوره های آموزشی بازار محور )صنایع و صنوف( در چهار 
رشته آموزشی مختلف شرکت کرده اند.عطارنیا خاطرنشان کرد: 5 هزار و 110 نفر از زنان 
در آموزشگاه های آزاد فنی و حرفه ای از آموزش های مهارتی در 178 آموزشگاه در 12 رشته 
شامل امور مالی و بازرگانی، عمران، فناوری اطلاعات، ایمنی و بهداشت، طراحی و دوخت، 
مراقبت زیبایی، هنرهای تجسمی و هنرهای تزئینی در قالب 769 دوره آموزشی از این 
آموزش های مهارتی بهره مند شده اند.وی بیان کرد: در بخش آموزش زنان روستایی 26 هزار 
و 184 نفر ساعت دوره آموزش روستایی برای بانوان روستایی برگزار شده است که در آن 
232 نفر از زنان روستایی در رشته هایی همچون، امور اداری، صنایع دستی)بافت(، طراحی 

و دوخت و کشاورزی )امور باغی و زراعی( موفق به اخذ گواهینامه شده اند.

همایش شهرداران استان  قم 
درشهر دستجرد برگزارشد  

ایمان: همایش شهرداران استان  قم  با هدف هم اندیشی، هم افزایی وتبادل 
اطلاعات و بررسی دیگرمشکلات به میزبانی شهرداری  دستجرد برگزارشد.  

مجید مختاری  شهردار دستجرد در این همایش  گفت : موضوع اصلی این همایش، 
مدیریت پسماند و نخاله های شهری بود که نقطه نظرات شهرداران مدر این خصوص اخذ 

و پس از جمع بندی نظرات تصمیمات مشخصی درخصوص وضعیت فعلی وحرکت به 
سوی وضعیت مطلوب انجام شد.وی افزود باتوجه به اینکه عوارض خدمات بهای شهرداری 
چند سالی است که ثابت مانده مقرر شد پیشنهاداتی در جهت افزایش منطقی این تعرفه 
ها درراستای خدمات رسانی هرچه بهتر به مردم وحل معضلات مالی شهرداریها، صورت 
پذیرد. مدیرکل دفتر امورشهری وشهرداری استانداری قم در حاشیه این همایش  با اشاره  
به بررسی مصوبات ومباحث جلسه گذشته شهرداران  گفت :از شهرداران   استان خواسته 
شد  تا نقطه نظرات وپیشنهادات خود را درخصوص مدیریت پسماند و مسائل دیگر ارایه  
نمایند تا در همایش مدیران خدمات شهری استانها مطرح شود.علیرضا جواهر افزود: 
درخصوص موضوعات اولویت دار شهرهای استان، به تفکیک از جمله مدیریت منابع انسانی، 
تعرفه عوارض بهای خدمات و.. به صورت کلی  مورد بحث وبررسی  قرار گرفت ومقرر گردید 
درجلسات آتی به تفصیل در این خصوص بررسی وهم اندیشی صورت گیرد. مدیرکل 
هماهنگی وامور مناطق شهرداری قم نیز در این همایش  گفت: یک از اهداف این جلسات، 
اطلاع همکاران از عملکردهای یکدیگر ومشورت درخصوص مشکلات است تا بتوانند با 
تبادل اطلاعات وراهکارها، به مشکلات فائق آمده درنتیجه خدمات مناسب تر وبهینه تری به 
شهروندان ارائه دهند.مجید متین فر افزود شهرداری قم به عنوان مرکز استان درزمینه های 
مختلف از جمله مسائل آموزشی، فنی، همچنین درخصوص بیمه های تکمیلی وخدمات 
رفاهی به پرسنل شهرداری های دیگر استان قول همکاری ومساعدت داد که با امضاء تفاهم 
نامه ای به تصویب خواهد رسید. در ادامه همایش، بختیاری، ابراهیمی، توحیدی وغریب 
کارشناسان ارشد استانداری، به بیان راهکارها ونظرات خود درجهت بهبود امور شهرداریها 
پرداختد.همچنین شهرداران استان خواستار همکاری بیشتر اداراتی همچون منابع طبیعی 
و سازمان حفاظت از محیط زیست به منظور مکان یابی نقاط جدید جهت احداث سایت 
دفن بهداشتی زباله شهرها شدند.در پایان مقرر شد جلسه آینده هم اندیشی شهرداران در 
شهر قنوات برگزار گردد.پس از اتمام همایش، شرکت کنندگان  به همراه  رئیس شورای 

اسلامی استان قم از پروژه های شهرداری دستجرد بازدید کردند.
مدیرکل کمیته امداد قم

19 هزار و 600 خانواده در قم 
تحت حمایت کمیته امداد هستند

ایمان: مدیرکل کمیته امداد قم نیز با اشاره به کاهش کمی خانوارهای تحت حمایت کمیته 
امداد امام خمینی)ره( قم، گفت: استان قم پس از استان های تهران و البرز به نسبت جمعیت 

کمترین تعداد مددجو را دارد. 
عبدالله جلالی در نشستی با نمایندگان قم با بیان اینکه تمام خانواده های نیازمند حمایت، 
تحت حمایت هستند، افزود: خانواده های تحت حمایت این نهاد در قم 19 هزار و 600 خانواده 
می باشند.وی با اشاره به رفع مشکلات درمانی نیازمندان، گفت: در همین راستا طرح پزشک 
خانواده، بیمه کردن مددجویان تا انعقاد قرارداد با 211 مرکز درمانی در استان قم و به حداقل 
رساندن فرانشیزهای درمانی را سالهاست که در دستور کار خود قرار داده ایم. وی چهار اولویت 
اصلی برنامه های امداد قم را مسکن سازی، درمان، اشتغال و تحصیل مددجویان برشمرد و 
گفت: آموزش های تخصصی و تامین سرمایه اولیه متقاضیان تسهیلات اشتغال در استان 

زمینه ساز رشد 2.5 درصدی کمیته امداد قم نسبت به سال گذشته شده است.

الزامات رونق 
بخش صنعت قم

مسجد  )س(،  معصومه  حضرت  مطهر  حرم  وجود 
مقدس جمکران، حوزه های علمیه، مراجع و علما، تردد 
و سکونت مسئولان بلند پایه کشور در قم نقش غیر قابل 
انکاری در جذب سرمایه گذر در بخش های مختلف از 

جمله صنعت و تجارت استان قم دارد. استان قم در محور مواصلاتی 17 استان کشور و در 
نزدیکی پایتخت و شهرهای صنعتی کشور از جمله اصفهان و اراک قرار گرفته است. وجود 
زیرساخت های جاده ای و ریلی و اتصال به راه آهن سراسری و فرودگاه در حال احداث و 
وجود شهرک ها و نواحی صنعتی به ویژه شهرک صنعتی شکوهیه و منطقه ویژه اقتصادی 
سلفچگان و برخورداری از شرایط خاص و ویژه برای سرمایه گذاران از جمله دارا بودن 
گمرک، اداره استاندارد وتحقیقات صنعتی و امنیت، از جمله مزیت های این استان برای 
سرمایه گذاری در حوزه صنعت و خدمات است.  قطار توسعه قم در 5 – 6 سال اخیر با 
هماهنگی، همراهی و همسویی کلیه دستگاه ها خوب حرکت کرده است و با تدبیر استاندار 
محترم و معاونین، قطار توسعه استان به رغم مشکلات اقتصادی که با آن مواجه هستیم نه 
تنها متوقف نشده بلکه با  رفع موانع در حال حرکت است و تحرک در تمام حوزه ها دیده 
می شود و هیچ پروژه توسعه ای استان تعطیل و متوقف نیست و با تزریق منابع اعتباری 
سرعت این پروژه ها افزایش خواهد یافت. حوزه صنعت به سه بخش واحدهای فعال، نیمه 
فعال و غیر فعال تقسیم می شود. سیاست ما حفظ و توسعه واحدهای فعال است که در 
این شرایط شاهد رشد سرمایه گذاری و افزایش اشتغالزایی خواهیم بود و با برنامه ریزی و 
رفع مشکلات واحدهای نیمه فعال آنها را به مرحله فعال برسانیم. در بخش واحدهای غیر 
فعال سعی خواهیم کرد با واکاوی و بررسی مشکلات آنها در شاخصه های مختلف، این 
واحدها را ابتدا نیمه فعال و بعد از آن فعال نمائیم. در حال حاضر وضعیت استان در بخش 
صنعت وضعیت مناسبی است ولی این به معنی بدون مشکل بودن آنها نیست. مهمترین 
مشکل این حوزه، نبود و کمبود سرمایه درگردش است که پیگیر هستیم با رایزنی با بانک 
های عامل استان آنها را ترغیب نمائیم که به تعهدات خود در ارائه تسهیلات به بخش 
صنعت عمل نمایند چرا که با رفع این مشکل شاهد رونق تولید خواهیم  بود. مشکل دیگر 
واحدهای صنعتی مربوط به بحث مالیات است که با رایزنی با مسئولان استانی و کشوری 
در صدد اخذ مجوز معافیت مالیاتی برای واحدهای صنعتی در شهرک شکوهیه هستیم 
که اگر این امر محقق شود مشوق خوبی برای سرمایه گذاری در این شهرک خواهد بود. 
بدهی بانکی و به تعویق افتادن اقساط تسهیلات مشکل دیگر واحدهای صنعتی و تولیدی 
استان است، انتظار می رود بانک های استان با توجه به شرایط اقتصادی کشور، مدت زمان 
بازپرداخت تسهیلات آنان را افزایش دهند. مشکل دیگر قانون مالیات بر ارزش افزوده است 
که در سطح ملی و فرا استانی از طریق دولت و مجلس باید در این خصوص تجدید نظر 
شود. نوسان قیمت مواد اولیه پتروشیمی با توجه به قرار گرفتن این مواد در بورس، یکی  
دیگر از مشکلاتی است که واحدهای صنعتی با آن دست و پنجه نرم می کنند که پیگیر 

هستیم سهمیه ویژه ای برای صنایع در نظر گرفته شود. 
عدم استقبال کارگران ساده از اشتغال در واحدهای صنعتی، کمبود زیرساخت ها در 
بخش آب و برق و گاز، به ویژه برق از دیگر مشکلات بخش صنعت قم است. انتظار می رود 
دستگاه های مرتبط با حوزه صنعت و تجارت و اقتصاد با رعایت اهداف استانی و سازمانی در  
کنار هم و هم هدف شوند تا رونق هر چه بیشتر این حوزه ها را شاهد باشیم. چرا که چشم 
انداز صنعت استان روشن است و با اصلاح برخی قوانین و رفع تحریم ها شاهد رونق بیش 
از گذشته صنعت قم خواهیم بود. در استان قم 62 اتحادیه زیرمجموعه اتاق اصناف فعالیت 
می کنند که در صدد هستیم بین آنها و تشکل های زیرمجموعه آنان و بخش صنعت پل 
ارتباطی ایجاد کنیم تا آنها کار بازاریابی برای بخش صنعت را انجام دهند تا ارزش افزوده 

اولیه توزیع کالاها جذب استان شود. 
 * رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم

آیت الله مکارم شیرازی:

90 درصد برنامه های ماهواره ترویج فساد است
ایمان: یکی از مراجع تقلید گفت: بیش از 90 درصد برنامه های ماهواره ای 
در واقع ترویج فساد و بی اخلاقی است و ما وقتی در خصوص تبعات برنامه های 

ماهواره هشدار دادیم صدای عده ای بلند شد. 
آیت الله ناصر مکارم شیرازی عصر پنجشنبه در دیدار جمعی از ائمه جماعات سازمان 
تامین اجتماعی سراسر کشور در سخنانی اظهار داشت: فیض خداوندی نامحدود است و 
خداوند دارای علم و کرامت نامحدوی بوده و این ما هستیم که باید ظرفیت خود را زیاد 
کنیم تا از فیوضات الهی بهره مند شویم.وی خطاب به ائمه جماعات سازمان تأمین اجتماعی 
سراسر کشور توصیه کرد که رسالت خود را در هدایت افراد جامعه انجام دهند تا آنان برای 
زندگی خود برنامه داشته باشند و از اعتقادات سالمی برخوردار باشند.این مرجع تقلید 
شیعیان با بیان اینکه اسلام بر پایه اعتقادات، اعمال صالح و اخلاق استوار است، ابراز داشت: 
متأسفانه در هیچ زمانی همانند امروز اسباب فساد فراهم نبود و امروز شاهدیم که از در و 
دیوار فساد می بارد.وی عنوان داشت: بیش از 90 درصد برنامه های ماهواره ای در واقع ترویج 
فساد و بی اخلاقی است و ما وقتی در خصوص تبعات ماهواره هشدار دادیم صدای عده ای 
بلند شد اما امروز می بینیم که برخی ارتباطات غیر مشروع، مفاسد و خلاف ها در اثر همین 

برنامه های ماهواره ای در جامعه افزایش یافته است.
تامین اجتماعی به داد طبقات ضعیف جامعه برسد

استاد درس خارج حوزه، بیان داشت: امروز بد ترین مفاسد از شرق به غرب عالم در 
کوتاه ترین زمان ممکن انتقال پیدا می کند و فرهنگ اسلامی به قدری قوی است که 
می تواند مقابل این مفاسد بایستد و ما نیز باید همه تلاش خود را به کار ببریم تا بتوانیم در 
برابر آن ها ایستادگی کنیم.وی در ادامه بهترین شیوه تبلیغ را تبلیغ عملی دانست و افزود: 
ائمه جماعات باید در تبلیغ خود وحدت رویه داشته باشند که این وحدت رویه در سازمان 
تامین اجتماعی می تواند از طریق یک نشریه صورت گیرد که سیاست ها از طریق جمعی از 
فضلا تبیین وبه همه ارائه شود.آیت الله مکارم شیرازی، در بخش پایانی سخنان خود ابراز 
داشت: سازمان تامین اجتماعی باید به داد طبقات ضعیف جامعه برسد و بیش از اینکه به 
منافع سازمانی فکر کند باید به افزایش خدمات بیاندیشد و در خدمت رسانی به مردم تمام 

تلاش خود را به کار بگیرد.

آیت الله صافی گلپایگانی:

رسانه ها ارتباط مردم با امام زمان)عج(
را بیشتر کنند

 ایمان :یکی از مراجع تقلید شیعیان تأکید کرد: کسانی که با مردم در ارتباط 
هستند مانند وعاظ، مبلغین و رسانه ها به خصوص صدا و سیما، وظیفه دارند که 

ارتباط و توجه مردم را به حضرت مهدی)عج( بیشتر کنند. 
آیت الله لطف الله صافی گلپایگانی در دیدار اعضای ستاد مرکزی فعالیت های مهدوی 
و مراکز مهدویت حوزه علمیه قم با تقدیر از اعضای  این ستاد و اقدامات انجام شده درباره 
مباحث مهدوی اظهارداشت: مسأله مهدویت بالاترین مطالب و مهم ترین هدف و مقصد 
است، لذا کار شما بسیار با عظمت و مقدس است شاکر باشید و این را برای خود افتخاری 
بزرگ بدانید.وی در بخش دیگری از سخنان خود افزود: محور همه کارهای ما باید مهدویت 
باشد. مقاصد و اهداف همه باید مقاصد حضرت ولی عصر )عج( باشد و هر چه در این باره 
کار کنیم گرچه زیاد هم باشد، ولی باز هم کم کار کرده ایم. استاد برجسته حوزه تأکید 
کرد: حوزه ما باید مطلب اصلی را مهدویت و اشاعه فرهنگ مهدوی قرار دهد و رشته های 
مختلف و علوم متعددی که در این موضوع بزرگ مطرح می شود را دنبال نمایدوی با اشاره 
به هجوم دشمنان علیه فرهنگ والای مهدوی گفت: امروز دشمنان تلاش دارند با ایجاد 
شبهات، مردم را از فرهنگ مهدوی دور نگهدارند؛ لذا وظیفه همه ما سنگین است و باید 
پاسخگوی شبهات و اشکالات باشیم.آیت الله صافی گلپایگانی ادامه داد: باید عرض کنم اگر 
کار خوبی در مملکت انجام شود، اول کسی که مسرور می شوند، امام زمان )ع( هستند و 
اگر خدای ناکرده کار گناه و خلافی ترویج شود اول کسی که ناراحت می شوند آن وجود 
مبارک هستند.وی خطاب به رسانه ها افزود: کسانی که با مردم در ارتباط هستند مانند 
آقایان وعاظ و مبلغین و رسانه ها بخصوص صدا و سیما وظیفه دارند که ارتباط و توجه مردم 
را به آن حضرت بیشتر کنند. استاد بزرگ ما حضرت آیت الله بروجردی به طلاب توصیه 
می کردند که سعی کنید در گفتارها و برنامه ها یاد امام زمان )عج( را بیشتر در خاطر مردم 
زنده نگهدارید و امام زمان )ع( را هرگز در مقاصد و کارهایتان فراموش نکنید. اگر مردم با 
آن حضرت در ارتباط باشند مسلماً بسیاری از مشکلات و ناراحتی های اجتماع برطرف 
می شود.در ابتدای این دیدار حجت الاسلام محمد حسن رحیمیان، تولیت مسجد مقدس 

جمکران گزارش از فعالیت ها و برنامه های مراکز مهدوی ارائه کرد.

حجت الاسلام قرائتی:
 ایجاد نهضت قرآنی در کشور ضروری است 

 ایمان: رییس ستاد اقامه نماز، بر ضرورت ایجاد یک نهضت و حرکت قرآنی در 
کشور با هدف تدبر در مفاهیم آیات این کتاب آسمانی تاکید کرد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسن قرائتی روز پنجشنبه در گردهمایی ائمه جماعات 
سازمان تامین اجتماعی کشور در سالن همایش های مجتمع فرهنگی یاوران مهدی)عج( 
قم، اظهار داشت: بدون شک به موضوع تفسیر معانی و توجه عمیق و ریشه دار به قرآن 
اهتمام فراوانی صورت نگرفته است.وی با اشاره به ضرورت تفسیر صریح و کامل آیات قرآن 
مجید و تبیین آن برای مخاطبان در جامعه، تصریح کرد: این حرکت از سوی برخی ها، 
آغاز شده ولی باید درسطح وسیع تری انجام شود.قرائتی همچنین با اشاره به اهمیت تدبر 
دقیق در معانی آیات قرآن، گفت: مفسران قرآن باید ضمن پرهیز از تفسیر به رای و نظر 
خود با تفکر و تدبر عمیق در این معانی مفاهیم واقعی و منطبق با فرمایش خداوند متعال را 
به مخاطبان ارایه دهند.رییس ستاد اقامه نماز کشور با جامع و کامل خواندن قرآن مجید، 
تصریح کرد: خداوند در قرآن با علم به همه نیازها و احتیاجات بشر هر آنچه که انسان به 
آن نیازمند است را در قرآن مطرح فرموده، لذا با در اختیار داشتن قرآن نیاز به هیچ ایده 

و ابتکاری نیست.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم:

احداث کمربندی در قم ضروری است

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم:

آسیب های عزاداری محرم و صفر کاهش یافت

 ایمان :فرماندار قم بر تقویت هرچه بیشتر مشکلات فرهنگی پردیسان تاکید 
کرد و گفت: باید مسائل فرهنگی و اجتماعی در منطقه پردیسان مورد توجه 

قرار گیرد.
رضا سیار ظهر دیروز در جلسه تودیع و معارفه امام جمعه جدید پردیسان با اشاره به 
آمادگی فرمانداری قم برای همکاری با امام جمعه پردیسان اظهار کرد: برای حل مشکلات 
منطقه پردیسان نیازمند برنامه ریزی هستیم و در این زمینه از هیچ تلاشی کوتاهی 
نخواهیم کرد.وی با اشاره به اینکه برای منطقه پردیسان افق جمعیتی 300 هزار نفری در 
نظر گرفته شده است افزود در منطقه پردیسان مشکلات مختلفی وجود دارد و برای حل 

این مشکلات باید همه وحدت نظر داشته باشند.
فرماندار قم تصریح کرد: اگر همکاری همه جانبه در حل مشکلات پردیسان را شاهد 
باشیم مشکلات فرهنگی، اجتماعی و... برطرف خواهد شد.وی با اشاره به اینکه اقدامات 
عمرانی مختلفی در منطقه پردیسان در دست اجرا قرار دارد خاطرنشان کرد: یکی از 
پیشنهادات مطرح شده برای تقویت این منطقه تشکیل شورای تامین به صورت جداگانه 

برای پردیسان بوده است تا گام های اساسی در حل مشکلات این منطقه برداشته شود و 
در این خصوص مسئولان امر نیز آمادگی خود را اعلام کرده اند.

سیار با اشاره به بررسی طرح احداث بیمارستان 800 تختخوابی در مجاورت پردیسان 
اظهار کرد: در جلسه ای با حضور دکتر لاریجانی رئیس مجلس و نماینده مردم قم در خانه 
ملت و همچنین وزیر بهداشت طرح احداث این بیمارستان به تصویب رسید و مقدمات 
کار احداث این بیمارستان آغاز شده است.وی بیان کرد: احداث چنین بیمارستانی با این 
ظرفیت پاسخگوی همه نیازهای بهداشتی و درمانی منطقه پردیسان خواهد بود.فرماندار 
قم همچنین مسئله راه های دسترسی به پردیسان را مورد توجه قرار دارد و افزود: پردیسان 
به دو مسیر دسترسی دیگر نیاز دارد و البته اعتبارات لازم برای احداث دو مسیر بلوار زائر 
و پل ورود پردیسان نیز به تصویب رسیده است.سیار گفت: برای اینکه مشکلات پردیسان 
برطرف شود باید پیگیری جدی داشته باشیم و امام جمعه پردیسان پیگیر امور خواهد 
بود و ما نیز همکاری لازم را خواهیم داشت و امیدواریم که بتوانیم گامی در سیر حل 

مشکلات این منطقه برداریم.

ایمان: نماینده قم در مجلس شورای اسلامی از بودجه 224 میلیارد تومانی این 
استان درسال آینده خبر داد. 

احمد امیرآبادی فراهانی عصر چهارشنبه درنشستی خبری عنوان داشت: این درحالیست 
که بودجه امسال استان قم 190 میلیارد تومان بوده است. وی بیان داشت: کل درآمد عمومی 
کشور در سال 94 نسبت به سالجاری 25 درصد افزایش می یابد و دراستان قم نیز درآمد 
عمومی استان درسال آینده نسبت به سالجاری 34 درصد رشد خواهد داشت.وی گفت: 
درآمدهای مالیاتی در سال 93 در قم 341 میلیارد تومان در بودجه پیش بینی شده بود که 
این رقم در سال 94 به 451 میلیارد تومان افزایش پیدا کرده که رقم قابل توجه و بالایی است.

امیرآبادی افزود: با توجه به این که مردم قم توانایی پرداخت این مالیات را نخواهند داشت 
باید میزان آن را کمتر کنیم.نماینده قم در مجلس شورای اسلامی افزود: در زمینه افزایش 
درآمدهای استان در رتبه بیستم کشور قرار داریم ، این درحالی است که قم در پرداخت 
مالیات از استانهای نمونه است که در سال گذشته شاهد تحقق 100 درصدی بوده ایم.

امیرآبادی فراهانی گفت: در سال 94 مجموع سایر اعتبارات هزینه ای کل کشور نزدیک به 
پنج درصد رشد خواد داشت که این رقم در استان قم به میزان چهار درصد افزایش یافته است 
که از سرجمع اعتبارات، مبلغ قابل توجهی برای استخدام مهندسان ناظر تولیدات کشاورزی 

در نظر گرفته شده است.
وی ادامه داد: پیش از ارسال لایحه بودجه 94 به مجلس متوجه شدیم به دلیل کوتاهی 
های قبلی تنها یک نفر برای سهمیه مهندس ناظر جهاد کشاورزی قم در نظر گرفته شده است 
که بودجه ای برای 60 نفر دریافت کردیم.وی افزود: درسرجمع تملک دارایی های سرمایه ای 

در کل کشور شاهد یک درصد کاهش بوده ایم اما در استان قم این اعتبار هفت درصد رشد 
داشته است و بر این اساس رتبه نخست درصد افزایش اعتبارات عمرانی در کشور در بودجه 
94 به استان قم اختصاص داده شده است.نماینده مردم قم نقش شاخص های این استان برای 
تصویب بودجه 94 کشور را مهم دانست و گفت: با پیگیریهایی که داشتیم امسال بالاترین رشد 
اعتبارات عمرانی را داریم و از لحاظ حجمی رتبه بیست و هشتم کشور را داریم و این به دلیل 
جمعیت و گستره جغرافیایی کمتر قم نسبت به سایر نقاط است.وی اظهار داشت: سرانه هر 
شهروند قمی از اعتبارات تملک دارایی سرمایه ای استانی با جمعیت یک میلیون و 150 هزار 
نفری قم در سال جاری برای هر نفر 71 هزار و 940 تومان است.وی افزود: در سال 94 سرانه 
هر شهروند قمی از مجموع اعتبارات عمرانی 77 هزار تومان برآورد شده است که از این حیث 
رتبه بیستم کشور را دارا هستیم.امیرآبادی به رشد ردیف دانشگاه های استان قم در بودجه 
سال 94 اشاره کرد و افزود: یک میلیارد و 800 میلیون تومان برای پارک علم و فناوری و برای 

دانشگاه قم نیز 50 میلیارد تومان بودجه در نظر گرفته شده است.
نماینده قم در مجلس ادامه داد: دانشگاه علوم پزشکی در سال 93 ، 80میلیارد تومان 
بودجه داشت اما سال آینده 341 میلیارد تومان بودجه برای این دانشگاه در نظر گرفته شده 
که با رشد قابل توجهی همراه بوده است.وی هم چنین از در نظر گرفته شدن بودجه 68 
میلیارد تومانی برای مترو و منوریل قم در سال 94 خبر داد.امیرآبادی فراهانی با اشاره به این 
که مردم قم ماهانه 52 میلیارد تومان یارانه می گیرند اظهار داشت: برخی اردوگاه های ترک 
اعتیاد در استان برای یک تا دو میلیارد تومان بودجه برای تکمیل خود بلاتکلیف باقی مانده اند 

اما شاهدیم که رقم کلانی به پرداخت یارانه اختصاص می یابد.

فرماندار قم عنوان کرد

اهتمام جدی نسبت به تقویت زیرساخت های فرهنگی پردیسان

امیرآبادی نماینده قم خبرداد:

بودجه 224 میلیارد تومانی قم درسال آینده 

احمد ذاکری *



وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: تا پایان عمر 
دولت یازدهم تمام روستاهای بالای 20 خانوار کشور 

به شبکه اینترنت متصل می شوند. 
محمود واعظی در جریان سفر به استان کرمانشاه با حضور 
در روستای سیاه خور شهرستان گیلانغرب به منظور بررسی 
مشکلات ارتباطی این منطقه، در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 
توسعه اینترنت در روستاها در دولت یازدهم کلید خورد و از 
ابتدای امسال هشت هزار روستای کشور به شبکه اینترنت 
متصل شده اند که این تعداد تا پایان سال به 13 هزار روستا 

می رسد. 
وی با اعلام اینکه هدف گذاری کرده ایم تا پایان سال آینده 
تعداد روستاهای برخوردار از شبکه اینترنت به 30 هزار روستا 
برسد، گفت: همچنین در برنامه داریم تا پایان عمر دولت 
یازدهم تمام روستاهای بالای 20 خانوار کشور که حدود 36 

هزار روستا هستند را به شبکه اینترنت متصل کنیم. 
واعظی به وضعیت تلفن ثابت در روستاهای کشور نیز 
اشاره کرد و گفت: واگذاری تلفن ثابت در روستاهای کشور 
از سال 1359 و از روستاهای بالای 100 خانوار شروع شد 
و در حال حاضر به واگذاری تلفن در روستاهای با جمعیت 

10 خانوار رسیده ایم. 
وی افزود: در حال حاضر در 97 درصد روستاهای کشور 

حداقل یک خط تلفن ثابت وجود دارد. 
ایجاد زیرساخت های توسعه فضای مجازی در دستور کار 

دولت است

واعظی همچنین در نشست شورای اداری شهرستان 
اسلام آبادغرب از عظم جدی دولت برای راه اندازی دولت 
و  الکترونیک  دولت  ایجاد  افزود:  و  داد  خبر  الکترونیک 
زیرساخت های لازم برای توسعه فضای مجازی در دستور 

کار است. 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ابراز امیدواری کرد با 
راه اندازی نسل سوم و چهارم اپراتورهای تلفن همراه و اجرای 
دولت الکترونیک، در گام بعدی بتوان شبکه ملی اطلاعات را 

در کشور اجرایی کرد. 
واعظی همچنین با اشاره به برنامه های دولت در بعد 
اقتصادی و سیاست خارجی، ابراز امیدواری کرد سال آینده 
شاهد تحولی قابل توجه در اقتصاد کشور باشیم و بتوانیم آن 

را سال تحول اقتصادی اعلام کنیم. 
وی به سخنان رئیس جمهور در خراسان جنوبی اشاره 
کرد و افزود: بر اساس گفته های ایشان در سال جاری رشد 
اقتصادی کشور مثبت شده و این مثبت شدن نسبت به 
سالهای قبل که رشد اقتصادی منفی شش درصد داشتیم 

علامت خوبی است. 
وی در ادامه با بیان اینکه کرمانشاه به عنوان پایلوت طرح 
دولت الکترونیک انتخاب شده، یادآوری کرد: اجرای دولت 
الکترونیک در کرمانشاه با جدیت دنبال می شود و تلاش 
می کنیم از نقاط ضعف و قوت کرمانشاه استفاده کنیم تا در 

استان های دیگر با مشکل مواجه نشویم. 
وی به اجرای طرح بدون کاغذ در ادارات کرمانشاه اشاره 

کرد و آن را مقدمه اجرای دولت الکترونیک خواند. 
توسعه  افزود:  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
زیرساخت های فیبر نوری در کرمانشاه در دستور کار قرار 
دارد و بخشی از کار انجام شده و بخشی از آن در سال آینده 

انجام می شود. 
واعظی معتقد است: اجرای این طرح می تواند اینترنت 
استان کرمانشاه را از طریق فیبر نوری به دو یا سه استان 
همجوار متصل کند که یک زیرساخت خوب برای توسعه 

اینترنت کرمانشاه است. 
وی در ادامه با اشاره به افزایش پهنای باند در کرمانشاه، آن 
را نیاز مردم خواند و تصریح کرد: روند این کار تا پایان سال 
به صورت افزایشی ادامه خواهد داشت و امیدواریم در سال 
آینده همه نیازهای مردم استان، محیط های کسب و کار، 

دانشگاه ها و ... از نظر پهنای باند اینترنت مرتفع شود. 
به گفته وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات بسیاری از 

معضلات تلفن روستاهای کرمانشاه نیز مرتفع خواهد شد. 
پر سرعت در  اینترنت  راه اندازی  اینکه  بیان  با  واعظی 
روستاها در دستور کار است، خاطرنشان کرد: تا پایان سال 
یا اوایل سال آینده تنها 110 روستا در شهرستان اسلام 

آبادغرب به شبکه اینترنت پر سرعت وصل خواهند شد. 
تلفن  سوم  نسل  از  بهره برداری  نشست  این  پایان  در 
همراه)3G( کرمانشاه، توسعه و ارتقاء شبکه ارتباطات سیار 
کرمانشاه و بهره برداری از اینترنت پرسرعت 60 روستای 

استان کرمانشاه بصورت ویدیو کنفرانس افتتاح شد. 

قائم مقام وزیر صنعت،معدن و تجارت در امور تجارت گفت:نظارت داریم تا به 
هیچ وجه آردهای یارانه ای به سمت آزاد پزها نروند. 

مجتبی خسرو تاج در بازدید از شرکت فرآوری و ساخت قطعات خودرو که در شهر صنعتی 
رشت فعال است، با اشاره به اینکه بهای دولت از خرید گندم رقمی نزدیک به هزار و 150 
تومان هر کیلو از سیلوها خریداری می شود،گفت:در مصوبه دولت به صراحت آمده است 

قیمت فروش تحویلی گندم به کارخانجات آرد 665تومان باشد. 
وی اضافه کرد:مقرر شده است برخی از واحدهای نانوایی در کشور یارانه ای و بخشی دیگر 
به صورت آزاد پز فعال باشند و نظارت داریم تا به هیچ وجه آردهای یارانه ای به سمت آزاد 

پزها نروند. 
وی گفت:همه آردهای خارج از شبکه کنترل می شود تا فسادی در این زمینه پیش نیاید. 
خسرو تاج در ادامه در خصوص توسعه تجارت خارجی ایران با سایر کشورها تصریح 
کرد:متاسفانه تولید ناخالص داخلی در کشور از تجارت خارجی کم تاثیر می گیرد و لازم است 

در این حوزه به جراحی بپردازیم که البته اقداماتی بسیاری انجام شده است. 
قائم مقام وزیر صنعت،معدن و تجارت در امور تجارت خاطر نشان کرد: برای وارد شدن 
تولیدات واحدهای صنعتی کشور به عرصه های بین المللی باید آماده باشیم تا قدرت رقابتی 

واحد ها را بالا ببریم. 
وی بر مشخص شدن صنایع پیش برنده توسعه در استان گیلان تاکید کرد و گفت:بر اساس 

طرح آمایش ملی باید ظرفیت های گیلان تعریف، سامان دهی و اجرایی شوند. 

خسروتاج از صادرات 41 میلیارد ریالی کشور در سال گذشته خبر داد و گفت: این صادرات 
به غیر نفت خام بوده است. 

وی افزود:در حوزه پارس جنوبی نیز وزارت نفت برنامه ریزی کرده است تا در صادرات 
میعانات گازی در راستای اهداف کمی حرکت کنیم. 

خسرو تاج خاطر نشان کرد: گیلان می تواند در توسعه صادرات به کشورهایی مانند روسیه 
موثر عمل کند و ما برای قوی تر شدن این امر آمادگی کامل داریم. 

پیشنهاد 9 نماینده مجلس برای افزایش 
یارانه کارکنان دولت و کارگران

 نماینده مردم آمل و لاریجان در خانه ملت از پیشنهاد 9نماینده مجلس 
برای افزایش یارانه سه میلیون ایرانی خبر داد و گفت: نمایندگان مجلس 

طرح پیشنهادی افزایش یارانه کارکنان دولت وکارگران را ارائه دادند. 
عزت اله یوسفیان ملا بیان داشت: در قانون هدفمندی یارانه ها سه اختیار را 
مجلس به دولت تفیض کرده است که سه اختیار شامل این است که دولت خودش 
تصمیم گیرد به چه کسانی یارانه پرداخت نماید، چه مبلغی پرداخت کند و دولت 

خودش می تواند هر چیزی را به عنوان یارانه به مردم ارائه دهد.
عضو ناظر در کمیسیون مفاسد اقتصادی با بیان اینکه زمانی که دولت به همه 
مردم یارانه پرداخت می نماید قطعا نیاز مردم به یارانه متفاوت است، اظهار داشت:باید 

اقشاری در جامعه باشند که عدد بیشتری از یارانه را دریافت کنند.
وی تصریح کرد:در حال حاظر کمترین دریافتی را کارکنان دولت، بازنشستگان، 
کارگران و آموزش و پرورشی ها دریافت می کنند.یوسفیان با تاکید بر اینکه تاکنون 
نیز دولت به تناسب نرخ تورم افزایش دستمزد و حقوق پرداخت نکرده است، عنوان 
داشت:دولت در برنامه پنجم بایستی که به میزان نرخ شاخص تورم حقوق را 

مشخص نماید که متاسفانه این قانون برنامه پنجم اجرایی نشده است.
نماینده مردم آمل و لاریجان در خانه ملت با بیان طرح پیشنهادی 9 نماینده 
مجلس در خصوص افزایش یارانه ها، اظهار داشت:طرح پیشنهادی این است که قشر 
کارمندان دولت، بازنشستگان، کارگران و آموزش و پرورشی ها که درآمد ماهیانه آن 
ها کمتر از یک و نیم میلیون تومان است، دولت یارانه آن ها را به دو برابر پرداخت 

نماید.
عزت اله یوسفیان با اشاره بر اینکه در حال حاظر دولت به بیش از 75 میلیون 
ایرانی یارانه پرداخت می کند، اذعان داشت:نبایستی یارانه کسانی که در خارج از 
کشور زندگی می کنند قطع شود بدلیل اینکه همه کسانی که در خارج از کشور 
زندگی می کنند سرمایه دار نیستند بلکه دانشجو، بیمار و کارگر نیز در بین آنان 

وجود دارد.
که  نیست  قبول  قابل  گفت:این  مجلس،  نمایندگان  تقاضا  به  اشاره  با  وی 
بازنشسته ای 300 هزار تومان حقوق بگیرد و یارانه وی نیز با کسانی که بالای یک 
و نیم میلیون تومان درآمد دارند یکسان باشد، لذا نمایندگان مجلس می خواهند 
دولت به اقشار کارگر، کارمندان دولت و آموزش و پرورشی هایی که درآمد ماهیانه 
آنان کمتر از یک و نیم میلیون تومان است و تعداد آن ها نیز در کشور نزدیک به 3 

میلیون نفر است در بودجه سال 94 دوبرابر یارانه تعلق گیرد.

دبیر کانون صنعت برنج خبر داد؛

کاهش هزار تومانی برنج درپی اشباع بازار
دبیر کانون دانش و صنعت برنج گفت: واردات بی رویه و اشباع بازار از برنج 

باعث کاهش حدود هزار تومانی قیمت برنج ایرانی در بازار شده است.
غلامرضا خانکشی پور، عضو هیات علمی موسسه تحقیقات برنج اظهار کرد: در حال 
حاضر عملا برنج در اختیار واسطه هاست و تنها بخش کمی از این محصول در اختیار 

تولیدکنندگانی است که دارای تمکن مالی بالاتر هستند.
دبیر کانون دانش و صنعت برنج اظهار کرد: درحال حاضر وضعیت بازار برنج به گونه ای 
است که قیمت برنج ایرانی هاشمی و طارم عطری با نوسانات بسیاری مواجه شده و هم 
اکنون در بازار داخلی به کمتر از کیلویی 6000 تومان رسیده است و این کاهش قیمت 

حدود هزار تومانی این محصول دلیلی جز اشباع بازار و واردات بی رویه برنج ندارد.

3 اقتصادی

ایرانی  ها کجا کمتر پول خرج می کنند؟ 
در میان هزینه خانوارهای شهری و روستایی ایران، تفریح و آموزش کمترین 

سهم را دارند. 
بر اساس آمار مرکز آمار ایران در سال 1392، 73.3 درصد هزینه خانوارهای شهری 
شامل هزینه های غیرخوارکی است و 26.7 درصد هزینه آن ها هم در بخش خوراکی و 

دخانی صرف می شود. 
همچنین از میان هزینه های غیر خوراکی مسکن با 45.3 درصد بزرگترین سهم را به خود 
اختصاص داده و به ترتیب خانوارهای شهری 14.3 درصد در حمل و نقل، 12.5 درصد در 
بهداشت و درمان، 11.4 درصد در کالاها وخدمات متفرقه، 6 درصد در اثاث و خدمات صرف 
می  کنند. اما کمترین هزینه خانوارهای شهری در بخش سرگرمی و آموزش است که 4.1 را 
به خود اختصاص داده است. از میان هزینه  های خوراکی و دخانی خانوارهای شهری، گوشت 

با 21.9 درصد بیشترین سهم را داراست. 
بزرگترین بخش هزینه خانوارهای روستایی هم به هزینه های غیر خوراکی اختصاص 
دارد و در واقع 56.7 درصد هزینه خانوارهای روستایی غیر خوراکی است که مسکن با 
27.6 درصد بیشترین سهم را در هزینه  های غیرخوراکی دارد. بعد از مسکن حمل و نقل و 
ارتباطات 19.8 درصد، بهداشت و درمان 14.8 درصد، کالاها و خدمات متفرقه 13.6 درصد، 
پوشاک و کفش 10.5 درصد، لوازم و اثاث خانوار هم 10.4 درصد را به خود اختصاص 
می  دهد. اما سرگرمی و آموزش با 3.4 درصد کمترین سهم از هزینه های غیرخوراکی را دارد. 
در هزینه های خوراکی خانوارهای شهری هم بیشترین سهم به خرید آرد، رشته، نان، 

غلات و فراورده  های آن مربوط می  شود که 24.7 درصد است. 

وزیر ارتباطات خبر داد؛

اتصال تمام روستاهای بالای 20 خانوار به شبکه اینترنت 
تا پایان دولت یازدهم  آخرین نرخطلا در ایران 

4,380,000یک مثقال طلا

1,011,100یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,880,000سکه بهار آزادی

9,880,000سکه امامی

4,980,000نیم سکه

2,710,000ربع  سکه

1,730,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

20636,335,000 تیپ 5

206SD36,865,000وی 8

GLX 405 26,700,000پژو

SLX 405 29,630,000پژو

ELX 39,995,000پژو پارس

34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,145,000تندر

LX 32,915,000رانا

TU5 32,000,000رانا 

LX 29,554,000سمند

LX EF7 29,680,000سمند

ELX 35,780,000سورن

قیمت بازارنام خودرو

300 S 74,400,000زوتی

16,719,000سایپا کارا 151

19,945,000سایپا 111

19,600,000سایپا 131

19,725,000سایپا 132

SX 23,710,000سایپا تیبا

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM38,303,000

530 MVM42,382,000

MVM X3365,000,000

MVM X3371,900,000 جدید اتومات

MVM11021,860,000 چهار سیلندر

خواهان افراز: صدیقه شکرگلابی
نشانی: 

قم- 45 متری صدوق پ 45
خوانده افراز:

کلیه مالکین مشاعی
نشانی:

 مجهول المکان
خواسته: افراز

افراز سهم مشاعی خواهان افراز پلاک 11038/17 اصلی 
بخش یک قم

نظریه)  تصمیم( اداری
وارده  درخواست  طبق  افراز  خواهان  اینکه  به  نظر 
1/14003-93/8/21 درخواست افراز سهمی مشاعی خود 
از پلاک فوق نموده و طبق صورتمجلس افراز 1/19721-

93/9/26 نقشه پیوست آن و نامه 93/7/27-4/10/67144 
منطقه 4 قم که با افراز سهم مشاعی نامبردگان فوق موافقت 
نموده لذا با توجه به نامه های مذکور و نقشه پیوست آن و 
گزارشات مندرج در پرونده بنابراین طبق ماده 5 آئیننامه 
افراز پلاک مذکور  با  افراز و  فروش املاک مشاع  قانون 
موافقت می شود و این رای برابر ماده 2 قانون افراز مصوب 
سال 57 از تاریخ ابلاغ به مدت 10 روز از طرف هر یک از 
شرکاء در دادگاه شهرستان محل وقوع ملک قابل اعتراض 

می باشد
و  شرکاء  کلیه  به  تصمیم  این  رونوشت  اداری:  امور 

متقاضی ها ابلاغ می گردد.
 جعفر کاظمی 
رئیس ثبت و اسناد منطقه یک قم

 احتراما در اجرای دستورذیل وارده شماره     1/14003  
مورخه   21 /  08  /93     مبنی بر  افراز سهمی صدیقه 
شکر گلابی  از شش دانگ پلاک 11038/17 اصلی بخش 

ثبت قم به استحضار میرساند:
طبق گزارش دفتر املاک ظهردرخواست افراز تمامی یک 
سوم از یکهزار و یکصد و هفتاد و چهار سهم مشاع از ده 
هزار و هشتصد و شصت و شش سهم شش دانگ پلاک 
11038/17 بخش یک قم در صفحه 390 دفتر 532 ثبتی 
به نام خانم ندا اکرمی آرانی ثبت و سند صادر گردید و نسبت 
به تمامی یک سوم از مورد ثبت در صفحه 387 دفتر 532 

به نام محمدعلی اکرمی ثبت و سند صادر شد.
نسبت به یک سوم مشاع از موردثبت در صفحه 384 دفتر 
532 به نام خانم عفت السادات منصوری ثبت و سند صادر 
که تمامی مورد ثبت به انضمام یکهزار و یکصد و هفتاد و 
چهار سهم طی سند 20012 مورخه 91/2/21 دفتر 42 قم 

به آقای محسن نوش زاده انتقال قطعی گرفت.
توضیحا نسبت به شش دانگ پلاک 11038/17 تمامی 
بخش در صفحه 491 دفتر 305 به نام بانو نرجس علیمرادی 
ثبت و سند صادر که مقدار یکهزار سهم مشاع از 10866 
سهم مشاع طی سند 903155 مورخ 73/6/23 دفتر 20 به 
آقای غلام رضا توانایی انتقال که در صفحه 126 دفتر 355 
به نام وی سند صادر گردید که مقادیر به غیر واگذار گردید.

مورخ   78125 سند  طی  مشاع  سهم   1060 مقادیر 
73/3/16 دفتر 20 قم به آقای سیف الله جندقی در صفحه 

129 دفتر 355 به نام و سند صادر گردید.
مقدار 1020 سهم مشاع از ششدانگ به موجب سند 
78127 مورخه 72/04/14 دفار 20 قم تحت پلاکهای 

فرعی متعددی به اشخاص منتقل شده است 
مقادیر 220 سهم مشاع طی سند 78129 مورخ 73/4/23 
دفتر 20 قم به آقای محمد مهدی مبارکه در صفحه 59 دفتر 

359 به نام و  سند صادر گردید.
رای  طی  سهم  پلاک 11038/17/1304  دانگ  شش 
2296 مورخه 77/9/25 هیات رسیدگی به مواد 147 و 
148 اصلاح قانون ثبت در سهم آقای رحمت الله حیدری 
قرار گرفت که در صفحه 557 دفتر 396 به نامش ثبت و 
سند صادر گردید که تمامی مورد طی سند 73153 مورخه 
90/12/16 دفتر 21 قم به آقای علی اصغر رضازاده و سید 

محمود مجیدی درچه )بالمناصفه( انتقال یافت.
مقدار 620 سهم مشاع از مورد یک طی سند 78126 

مورخ 73/4/19 دفتر20 قم به نام آقای علی رضا علی مددی 
انتقال که در دفتر 587 صفحه 452 ثبت گردید که مقدار 
206/66 سهم طی سند 162891 مورخه 87/11/21 دفتر 
20 قم به نام آقای مجید عبادی مزد انتقال که در دقتر 
624 صفحه 281 ثبت و سند صادر که تمامی 206/66 
سهم مشاع طی سند 12743 مورخ 88/5/26 دفتر 42 قم از 
طرف علی رضا علی مددی به آقای رضا متین فر انتقال یافت.

تمامی 206/66 سهم مشاع از مورد ثبت طی سند 8101 
مورخه 90/4/21 دفتر 49 قم از طرف علی رضا علی مددی 

به طاهره علی مددی انتقال یافت.
تمامی 388/5 سهم مشاع از مورد ثبت طی سند 78130 
مورخ 73/4/19 دفتر 20 قم به  صدیقه شکر گلایی انتقال 
قطعی یافت.که مقدار 194/25 متر مربع آن تحت فرعی 
1702 فرعی به موجب رای شماره 4845 سال 83 به خانم 

سکینه شاه پور آبادی سند صادر شده است .
تمامی 1174 سهم ار مورد ثبت طی سند 93175 مورخه 
73/1/26 دفتر 3 قم به عفت السادات منصوری و محمدعلی 
و ندا اکرمی آرانی )بالسویه( که مثال درصفحات 384 و387و 
390 دفتر 532 ثبت و سند صادر گردید و تمامی مورد 
ثبت به انضمام تا یکهزار ویکصد وهفتاد و چهار سهم طی 
سند 20012 مورخه 91/2/21 دفتر 42 قم از طرف عفت 
السادات منصوری و محمدعلی وندا اکرمی آرانی به آقای 
محسن نوش زاده انتقال قطعی یافت.که نامبرده به موجب 
صورتمجلس افراز 29838 مورخه 91/06/12 ثبت قم تحت 

ششدانگ 2010 فرعی سند صادر شده است .
 شش دانگ سند 1353 فرعی طی رای 8423 مورخه  
82/8/1 هیات به مساحت 156/04 سهم به آقای محمد 
حسین جمکرانی در صفحه 256 دفتر 475 ثبت و سند 
صادر گردید که تمامی مورد ثبت کل سند قطعی 7650 
مورخ 88/11/20 دفتر 78 قم به آقای یارعلی کرد فرمند 

جامی انتقال قطعی یافت.
نسبت به شش دانگ پلاک 11038/17/1358 سهم طی 
رای 8515 هیات به آقای محمدحسین توانایی ثبت و سند 
صادر گردید در صفحه 587 دفتر 475 که تمامی 150 سهم 
مشاع از مورد ثبت طی سند 5088 مورخ 90/7/21 دفتر 77 

قم به آقای مجید عموحسنی انتقال یافت.
نسبت به شش دانگ پلاک 11038/17/1352 سهم طی 
رای 8422 مورخ 82/7/29 هیات حل اختلاف ، یکصدو 
چهل و هشت در صفحه 584 دفتر 475 به نام جلال کریمی 
ثبت و سند صادر گردید.تمامی مورد ثبت طی سند 15628 
مورخ 89/8/10 در دفتر 42 قم به آقای حجت الله بحرینی 
انتقال قطعی یافت.سپس به موجب سند قطعی 31658 
مورخه 91/07/13 دفتر 45 قم به خدیجه یامولا منتقل 

شده است .
نسبت به شش دانگ پلاک 11038/17/1354 سهم طی 
رای 8424 مورخ 82/7/29 هیات حل اختلاف در صفحه 
581 دفتر 475 به نام آقای محمدحسین جمکرانی ثبت و 

سند صادر گردید.
نسبت به شش دانگ پلاک 11038/17/1351 در صفحه 
593 دفتر 475 به نام آقای محمدحسین جمکرانی ثبت و 

سند صادر گردید.
نسبت به شش دانگ پلاک 11038/17/1357 سهم در 
صفحه 572 دفتر 475 به نام آقای داوود کریمی ثبت و سند 
صادر گردید که تمامی مورد ثبت طی سند 6486 مورخ 
87/2/18 دفتر 44 قم به آقای سید محمود مجیدی درچه 
انتقال قطعی یافت و طی سند 3475 مورخ 88/12/19 دفتر 
60 قم در رهن بانک قرار گرفت.سپس پلاک مذکور به ده 
قطعه تحت پلاکهای 2076 الی 2085 فرعی تفکیک شده 

است و اسناد صادر شده است 
تمامی سیصد و هشتاد و هشت و نیم سهم مشاع از ده 
هزارو هشتصدو شصت و شش سهم شش دانگ در صفخه 
442 دفتر 477 به نام آقای سید ابراهیم طبایی عقدایی 
الزامی ثبت و سند صادر گردید که سند تمامی مورد ثبت به 

خانم صدیقه شکر گلاب انتقال قطعی یافت.
نسبت به شش دانگ پلاک 11038/17/1701 سهم در 
صفحه 374 دفتر 491 به نام عباسعلی وحیدی ثبت و سند 

صادر گردید.
نسبت به شش دانگ پلاک 11038/17/1702 سهم در 
صفحه 240 دفتر 494 به نام خانم سکینه شاهپور آبادی 

برقراری ثبت و سند صادر گردید.
نسبت به شش دانگ پلاک 11038/17/1790 سهم در 
صفحه 253 دفتر 569 به نام علی کریمی درنا ثبت و سند 

صادر گردید.
نسبت به تمامی ششصد و بیست و نه سهم و هفتاد و 
پنج صدم سهم مشاع از مورد ثبت در صفحه 26 دفتر 622 
به نام سید احمد نقیبی ثبت و سند صادر گردید. سپس به 
موجب سند قطعی 3412 مورخه 91/10/25 دفتر 61 قم 
به شرکت تعونی عمران خجسته انتقال شده است سپس به 
موجب صورتمجلس افراز 9480 مورخه 92/02/12 تحت 

پلاک 2130 فرعی افراز شده است .
دفتر املاک بیش از این حکایتی ندارد .

  اخطاریه  دعوت به افراز به شماره     1/14035    مورخ   
24  / 08   /  93     و از طریق روزنامه ایمان شماره 
3583 مورخه 93/08/25  منتشر و به اطلاع مالکین مشاع 

و متقاضی رسیده است   

  اینجانبان محمد حسنی به عنوان نقشه بردار ثبت و آقای 
شهاب الدین شهریور   به عنوان نماینده ثبت قم  در محل 
حاضر و قطعه افرازی بشرح پیوست برداشت و ترسیم گردید 
و در نقشه منعکس و در این صورتجلسه بشرح آتی قید 
گردید. لذا حدود اولیه قبل از افراز و حدود قطعات افرازی و 
سهم هر یک از مالکین بشرح ذیل و صفحات بعد می باشد.

نامه شماره 4/10/67144  اینکه شهرداری طی  ضمن 
مورخه 93/07/27 با افراز مورد افراز موافقت است . پیش از 
این در اجرای ماده 147 قانون ثبت فروعات 1701 – 1702 
 1528 – 1359 – 1336 -1707 – 1527 – 1746 –
 – 1790- 1353 – 1354 – 1351 – 1352 – 1360 –
1304-1357و 1358 از این پلاک بصورت مفروز در آمده 

است )مجموعا به مساحت 3988 متر مربع(
ضمنا بایگانی 2294  فرعی را به قطعه افرازی اختصاص 

داده است .

الف :حدود اولیه پلاک  11038/17اصلی بخش یک قم 
طبق سند مالکیت  به مساحت 10866 فرعی

شمال: اول به طول 70/50 متر به دیوار 16 فرعی دوم به 
طول 28 متر به دیوار 18 فرعی 

شرق: به طول 151 متر مرز اشتراکی با پلاک 18   فرعی
جنوب: به طول 69 متر دیوار مارپیچ به نهر شمس آباد
غرب: به طول 136 متر دیواریست به معبر 11 متری

ب:  حدود و مشخصات قطعات افرازی 
حدود قطعه افرازی  پلاک 2294 فرعی مجزی   -1
شده از   17 /11038 اصلی بخش یک قم  به مساحت    
386/50  متر مربع بصورت شش د انگ یک قطعه زمین در 

سهم متقاضی 
شمال: اول به طول 11/80/50 متر و دوم به طول 6/02 

متر هر دو به دیوار 16 فرعی از 11038 
شرق: به طول 27/90 متر مرزیست به باقیمانده 17 فرعی

جنوب: بطول 27/67 متر مرزیست به کوچه 8 متری
غرب: اول به طول 3/00 متر پخی به تقاطع معابر 8 و 12 

متری دوم به طول 26/67 متر به معبر 12 متری
اصلی  باقیمانده   11038/17  پلاک  حدود   -2
بخش یک ثبت قم اصلی   به مساحت  4193/50 متر 
مربع  بصورت مجتمعی از زمین و خانه در سهم سایر مالکین 
مشاعی  –صدور سند مالکیت منوط به استعلام مجدد از 
)کلیه  شهرداری و اخذ نظر موافق شهرداری میباشد – 
فروعات صادره و مورد افراز فعلی محاط در حدود قید شده 

زیر میباشد .
شمال: اول به طول 70/50 متر به دیوار 16 فرعی دوم به 

طول 28 متر به دیوار 18 فرعی 
شرق: به طول 151 متر مرز اشتراکی با پلاک 18   فرعی

جنوب: به طول 69 متر دیوار مارپیچ به نهر شمس آباد
غرب: به طول 136 متر دیواریست به معبر 11 متری

مساحت قید شده جهت باقیمانده صرفا املا و اراضی مانده 
از این پلاک میباشد 

یک نسخه از صورتجلسه افرازی به شهرداری و مالک 
مشاعی دیگر ابلاغ گردد .

صورتجلسه افراز پلاک  11038/17 اصلی بخش یک ثبت قم

قائم مقام وزیر صنعت،معدن و تجارت تاکید کرد
آردهاییارانهایبهسمتآزادپزهانمیروند
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ورزشی 4

مسئول کمیته مسابقات هیئت فوتبال استان قم خبر داد:

پیروزی تیم های پناه آفرین و پیروزان 
در لیگ بر تر فوتبال قم

 مسئول کمیته مسابقات هیئت فوتبال استان قم از پیروزی تیم های پناه آفرین 
و پیروزان در لیگ بر تر فوتبال قم خبر داد و گفت: پناه افرین با پیروزی بر عقاب 

پردیسان به رده دوم جدول رده بندی رسید.
جواد رنگرز جدی اظهار داشت: هفتمین هفته از فصل جدید رقابت های لیگ بر تر فوتبال 
شامگاه پنج شنبه برگزار شد و تیم فوتبال پناه آفرین با پیروزی برابر عقاب پردیسان، رده 

دوم جدول را از رقبا پس گرفت.
وی گفت: در 2 دیدار برگزار شده از هفته هفتم و پایانی نیم فصل، حساسترین مسابقه بین 
تیم پناه آفرین و تیم فوتبال عقاب پردیسان برگزار شد که در این مسابقه پناه آفرین یک بر 

صفر به پیروزی رسید و با کسب 14 امتیاز در رده دوم قرار گرفت.
مس��ئول کمیته مسابقات هیئت فوتبال استان قم افزود: تیم عقاب پردیسان نیز با این 
شکست، برای ششمین بار در هفتمین مسابقه طعم شکست را چشید تا کماکان گزینه 

اصلی سقوط به لیگ دسته اول فوتبال قم باشد.
رنگرز جدی بیان داشت: تیم فوتبال پیروزان نیز در دیدار برابر تیم استقلال با نتیجه یک 
بر صفر صاحب برتری شد و پیش از پایان مسابقات هفته هفتم به رده سوم جدول رسید 
گرچه در صورت پیروزی اتحاد برابر حریف خود در بازی های باقیمانده این هفته، پیروزان از 

رده سوم به رده چهارم می رود.
وی عنوان کرد: در جدول رده بندی تیم فوتبال هما با 16 امتیاز از 6 بازی در صدر جدول 
قرار دارد و تا به عنوان جدی ترین مدعی کسب عنوان قهرمانی لیگ بر تر پس از سال ها لقب 

گیرد و پیش از برگزاری دیدارهای این هفته قهرمانی نیم فصل خود را نهایی کرده است.

مسئول کمیته مسابقات هیئت فوتبال استان قم ابراز کرد: تیم های پناه آفرین و پیروزان 
با 14 و 12 امتیاز و یک بازی بیشتر نسبت به رقبا در رده های دوم و سوم جدول هستند و 

اتحاد با 11 و سفیر گفتمان با 8 امتیاز در جایگاه های چهارم و پنجم هستند.
رنگرز جدی تصریح کرد: مس��ابقات لیگ بر تر فوتبال باش��گاه های قم، بالا ترین سطح 
مسابقاتی فوتبال در قم محسوب می شود که در آن، 8 تیم حاضر به صورت رفت و برگشت 

رقابت می کنند و 2 تیم انتهای جدول به دسته پایین تر سقوط می کنند.

سرمربی تیم فوتبال صبای قم:

تیم صبا ظرفیت صعود به لیگ بر تر امید را دارد
س�رمربی تیم فوتبال امید صبای قم با بیان اینکه به صعود صبا به لیگ بر تر 

خوشبین هستم، گفت: صبا ظرفیت صعود به لیگ بر تر امید را دارد.
 حسین گنجیان پس از پیروزی تیمش برابر گیتی پسند اصفهان در لیگ امیدهای کشور 
اظهار داشت: امروز مسابقه جذابی از سوی هر دو تیم مشاهده کردیم و تیم گیتی پسند هم 
با وجود اینکه مغلوب شد اما تیمی فیزیکی و با شخصیت بود و بازی بسیار خوبی انجام داد.

وی افزود: بازیکنان ما امروز فوق العاده کار کردند و به حریف اجازه استفاده از تاکتیکی تیمی 
را ندادند البته ما در بازی با فولاد یزد و پتوی لاله اصفهان هم نمایش خوبی داشتیم اما در 

بازی با پتوی لاله با بداقبالی 2 امتیاز حساس را از دست دادیم.
سرمربی تیم فوتبال امید صبای قم گفت: بازی را با روش 1-3-2-4 آغاز کردیم که در 
زمان حمله سیستم ما به 3-3-4 تغییر پیدا می کرد و توانستیم با استفاده از تمام فضای 
زمین در روزی که می توانستیم با اختلاف گل بیشتری پیروز شویم، 3 امتیاز بازی را به 

دست آوردیم.
گنجیان بیان کرد: در نیمه نخست چند اشتباه فردی سبب شد بازنده به رختکن برویم اما 
در بین دو نیمه با تزریق آرامش به تیم، توانستیم در نیمه دوم بازی بهتری به نمایش بگذاریم 

و این بازی، یکی از بهترین بازی های ما در لیگ بود.
وی عنوان کرد: مسابقات آینده هم برای ما و هم برای تیم های دیگر صبا اهمیت خاصی 
دارد زیرا برخی تیم ها به دنبال صعود و برخی به دنبال بقا هستند اما امیدواریم در بازی بعد 

در قم تیم قشقایی شیراز را شکست دهیم و صعود خود را قطعی کنیم.
س��رمربی تیم فوتبال امید صبای قم تصریح کرد: به صعود صبا به لیگ بر تر خوشبین 
هستم و امیدوارم این اتفاق بیفتد زیرا ظرفیت صعود صبا به لیگ بر تر وجود دارد و بازیکنان 
تیم برای رسیدن به این هدف زحمت زیادی کشیده اند و امیدوارم در مرحله بعد هم به 

هدفمان برسیم .

رئیس هیئت بوکس قم در گفت و گو با تسنیم:

بوکسور قمی در دور انتخابی
 المپیک ریو رقابت می کند

رئیس هیئت بوکس قم با بیان اینکه بوکس نیازمن�د خروج از انزوا و فرهنگ 
سازی اس�ت، گفت: بوکس�ور قمی در دور انتخابی المپیک ریودوژانیرو رقابت 

می کند.
محمد جعفری اظهار داشت: مرحله نخست مسابقات انتخابی تیم ملی بوکس روزهای 
ش��نبه و یکشنبه 6 و 7 دی ماه برگزار می ش��ود و به همین منظور 26 بوکسور به اردوی 

انتخابی تیم ملی دعوت شده اند.
وی افزود: این مسابقات انتخابی زیر نظر اکبر احدی و علیرضا استکی به عنوان سرمربیان 
تیم های ملی و کادر فنی آن ها و همچنین حسین نهرودی، مدیر تیم های ملی و مسئولان 

فدراسیون برگزار می شود.
رئیس هیئت بوکس قم گفت: محمد مردی بوکسور جوان تیم ملی که در مسابقات جوانان 
جهان در کلمبیا حضور داشت و امید اول بوکس قم به شمار می رود در دور انتخابی المپیک 

ریودوژانیرو شرکت می کند و بخت بالایی برای حضور در تیم ملی دارد.
وی عنوان کرد: مردی در اردوی تیم ملی بوکس برای اعزام به بازی های آسیایی 2014 
حضور داشت و در کنار ایمان طیبی، سجاد محمدپور و داود خدری به رقابت پرداخت که 

در    نهایت طیبی به اینچئون اعزام شد.
رئیس هیئت بوکس قم ابراز کرد: محمد مردی در سال 91 در وزن 52 کیلو مسابقات 
بوکس جوانان جهان در بازی نخست خود با قرعه ای سخت روبرو شد و در برابر رقیب کوبایی 

بازنده شداما تجربه ای گرانبها در این مسابقات به دست آورد.
جعفری تصریح کرد: بوکس به فرهنگ سازی نیاز دارد و ما باید نشان دهیم بوکس یک 
ورزش رزمی جذاب و بی خشونت است و جذابیت های آن باید نمایش داده شود و در این راه، 

باید پشتیبانی وزارت ورزش و مسئولان استانی را در کنار خود داشته باشیم.
وی خاظرنشان کرد: مهم ترین برنامه ای که فدراسیون بوکس باید در برنامه خود قرار دهد 

خروج بوکس از انزوا و فرهنگ سازی برای شناساندن بوکس به مردم و مسئولان است.

برای حضور در نیم فصل دوم لیگ برتر

هافب ک سابق پرسپولیس و تراکتورسازی
 به صبای قم پیوست

هافبک س�ابق تیم های فوتبال پرسپولیس تهران و تراکتورسازی برای بازی 
در نیم فصل دوم رقابت های لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور به صبای قم 

پیوست.
در حالی که رقابت های لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور جام خلیج فارس در تعطیلات 
نیم فصل به سر می برد و بازار جابجایی بازیکنان بین تیم های حاضر در لیگ برتر داغ داغ 
است، صبای قم یکی دیگر بازیکنان مورد نظر خود را جذب کرد و بدین ترتیب فعالیت در 
نقل و انتقالات را پیگیری کرد. با نظر مساعد مهدی تارتار سرمربی تیم فوتبال صبای قم، 
این تیم به دنبال جذب یک هافبک توانمند و بازی ساز در میانه میدان با هافبک سابق تیم  
فوتبال پرسپولیس تهران به توافق رسید و این بازیکن را برای حضور در نیم فصل دوم لیگ 
برتر به خدمت گرفت. این بازیکن جواد کاظمیان متولد سوم اردیبهشت ماه سال 1360 
در مشهد مقدس است که با 33 سال سن یکی از بازیکنان با تجربه فوتبال کشورمان 
محسوب می شود و در حالی که صبایی ها این روزها با انگیزه زیاد وارد بازار نقل و انتقالات 
شده اند، این بازیکن قدیمی با تیم صبا در نیم فصل دوم چهاردهمین دوره بازی های لیگ 

برتر فوتبال به توافق رسید.
خری��د جدید تیم فوتبال صبای قم س��ابقه بازی در تیم های تراکتورس��ازی تبریز و 
پرسپولیس تهران را در کارنامه خود دارد، ضمن اینکه سابقه بازی در تیم های ملی تمام 

رده های سنی فوتبال کشورمان اعم از جوانان، امید و بزرگسالان ایران را دارد.
در حالی که تراکتورسازی تبریز آخرین تیم جواد کاظمیان بوده این بازیکن در مسابقات 
دوره های مختلف لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور در سال های گذشته با پیراهن این 
تیم تبریزی و همچنین تیم ها مطرح پرسپولیس تهران و سپاهان اصفهان در مقابل صبای 

قم بازی کرده است.
جواد کاظمیان در دوران جوانی در تیم ملی فوتبال یکی از بهترین هافبک های فوتبال 
ایران بود و حتی تجربه رفتن به مسابقات جام جهانی فوتبال در رده سنی جوانان را نیز دارد 
و حالا باید منتظر ماند و دید که چه عملکردی در تیم فوتبال صبای قم در نیم فصل دوم 
لیگ چهاردهم فوتبال باشگاه های برتر کشور خواهد داشت.کادر فنی تیم فوتبال صبای 
قم در حالی جواد کاظمیان را به ترکیب این تیم در نیم فصل دوم مسابقات لیگ برتر 
فوتبال باشگاه های کشور اضافه کردند که این بازیکنان از دیدار هفته هجدهم صبای قم در 
مقابل پدیده مشهد نیم فصل دوم رقابت های لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور می توانند 
صبای قم را همراهی کنند.صبای قم که در حال حاضر با کسب 6 پیروزی، 6 تساوی و 
5 باخت با کسب 24 امتیاز در مکان هفتم جدول رده بندی لیگ برتر فوتبال باشگاه های 
کشور ایستاده است و نسبت به تیم صدر جدول یعنی نفت تهران 9 امتیاز کمتر دارد، با 
این بازیکن جدید وارد دور برگشت بازی های لیگ خواهد شد تا چهاردهم بهمن ماه در 

ورزشگاه یادگار امام قم به مصاف تیم پدیده مشهد برود.

در لیگ برتر فوتسال رقم خورد

ادامه سریال های ناکامی ماهان تندیس
 با شکست برابر میثاق تهران

تیم فوتس�ال ماه�ان تندیس قم در دیدار حس�اس لیگ برتر فوتس�ال 
باش�گاه های کشور در حضور س�رمربی تیم ملی فوتسال تن به پنجمین 

شکست این فصل داد.
تیم��ی که از آغاز دور برگش��ت بازی های ش��انزدهمین دوره لیگ برتر فوتس��ال 
باشگاه های کشور سکان هدایتش به مربی  همچون علیرضا رعدی سپرده شده اکنون 

دو هفته متوالی است که روی خط ناکامی گام بر می دارد.
ماهان تندیس قم از نخستین هفته دور برگشت لیگ شانزدهم با جابجایی های ایجاد 
شده در کادر فنی، با هدایت علیرضا رعدی ابتدا در دیداری خانگی با نتیجه عجیب و 
دور از انتظار 4 بر 2 مغلوب تیم فوتسال شهید منصوری قرچک شد تا ثابت شود که 

مشکلات زیادی در این تیم وجود دارد.
نماینده فوتس��ال قم در دومین هفته از بازی های نیم فصل دوم شانزدهمین دوره 
لیگ برتر فوتسال باشگاه  های کشور در میهمانی تیم فوتسال میثاق تهران و شاگردان 
رضا لک به میدان رفت اما در این بازی نیز با نتیجه تحقیرآمیز 4 بر یک به میزبان 
پائین جدولی خود باخت در حالی که خسوس کاندلاس سرمربی اسپانیایی تیم ملی 
فوتسال نیز در سالن برگزاری بازی  حضور داشت و جدال ماهان تندیس قم و میثاق 

تهران را از نزدیک تماشا می کرد.
ماه��ان تندیس قم از هفته اول تا هفتم بازی های لیگ ش��انزدهم با هدایت امیر 
شمسایی یکه تاز جدول رده بندی لیگ شانزدهم بود و با هفت پیروزی پیاپی مدعی 
اول و اصلی کسب عنوان قهرمانی بود اما از هفته هشتم تا دوازدهم رنگ پیروزی را 

در مصاف با حریفان ندید.
از 5 باختی که تیم فوتسال ماهان تندیس قم تا پایان هفته پانزدهم لیگ شانزدهم 
برابر حریفان متحمل شده، همگی به تیم های نیمه پائین و انتهای جدول رده بندی 
بوده است زیرا این تیم به شهرداری ساوه،  مقاومت البرز، منصوری قرچک و اکنون به 

تیم میثاق تهران باخته و این نشان از ضعف های فراوان در تیم ماهان تندیس دارد.
ش��اید اگر تصمیمات عجولانه در تغییرات کادر فنی رخ نمی داد اکنون این تیم با 
چنین مشکلاتی دست و پنجه نرم نمی کرد و شاید همچنان روی نوار موفقیت گام بر 
می داشت اما کنون با باخت های عجیب و قریبی که به حریفان می دهد نزد هواداران 

و علاقمندان به فوتسال در قم نیز کمی جایگاه خود را از دست داده است.
تیم فوتسال ماهان تندیس قم در حال حاضر با کسب 26 امتیاز یکی از تیم های اول 
تا پنجم جدول رده بندی بازی های لیگ شانزدهم فوتسال باشگاه  های برتر کشور به 
شمار می رود اما 2 باخت متوالی در بازی های هفته های اول و دوم دور برگشت لیگ 
شانزدهم به منصوری قرچک و میثاق تهران پائین جدولی قطعا کار را برای این تیم 
در بازی های خانگی هفته های شانزدهم و هفدهم مقابل تیم های تاسیسات دریایی 

تهران و دبیری تبریز سخت تر می کند.
ماهان تندیس قم در هفته س��وم از دور برگشت بازی های فصل جاری لیگ برتر 
فوتسال باشگاه های کشور باید روز پنجشنبه یازدهم دی ماه در سالن 2 هزار نفری 
مجموعه ورزشی شهید جعفر حیدریان قم به مصاف تیم صدرنشین تاسیسات دریایی 

تهران برود.

دبیر هیئت بدمینتون استان قم:

بدمینتون باز قم رتبه سوم مسابقات جوانان 
کشور را کسب کرد

دبیر هیئت بدمینتون استان قم از موفقیت نماینده قم در کسب مقام سوم 
رقابت های مرحله سوم رنکینگ بدمینتون جوانان کشور خبر داد.

مجتبی ساده خو  تصریح کرد: موفقیت های بدمینتون قم در مسابقات فصل جاری 
رنکینگ بدمینتون پس��ران کشور، با کس��ب یک عنوان سومی در سومین مرحله 

رقابت های رنکینگ رده سنی جوانان همراه بود.
وی ادامه داد: تیم اعزامی رده سنی جوانان هیئت بدمینتون استان قم متشکل از 
اس��تعدادهای این رشته ورزشی که تمرینات خوب و منظمی را در تالار بدمینتون 
فرهمندموحد قم انجام داده بودند به مرحله سوم رنکینگ پسران جوان کشور اعزام 

شد و خوشبختانه با دست پر بازگشت.
دبیر هیئت بدمینتون اس��تان قم افزود: براساس برنامه ریزی فدراسیون بدمینتون 
کشورمان دیدارهای مرحله سوم از مسابقات رنکینگ بدمینتون رده سنی جوانان پسر 
کشور با شرکت 90 بدمینتون باز مستعد و آینده دار از 17 استان به میزبانی هیئت 
بدمینتون استان فارس به انجام رسید و علیرضا افکانه برای تیم هیئت بدمینتون قم 

در بخش انفرادی مقام سوم را کسب کرد.
وی خاطرنشان کرد: در این دوره از مسابقات محمد علوی از تیم هیئت بدمینتون 
خراسان رضوی در قس��مت یک نفره و تیم کیانوش افشاری راد و مهدی انصاری در 
قسمت دو نفره از هیئت زنجان، قهرمانان سومین مرحله مسابقات رنکینگ بدمینتون 

جوانان پسر کشور شدند.
ساده خو یاد آور ش��د: این در حالی است که دیدار نهایی سومین مرحله مسابقات 
رنکینگ بدمینتون جوانان پس��ر کشور در سال 1303 به میزبانی سالن بدمینتون 
شهرستان شیراز برگزار شد و قهرمانان این دوره از پیکارها در قسمت های یک نفره 

و دونفره مشخص شدند.
وی عنوان کرد: در دیدار نهایی بخش یک نفره این مرحله از مسابقات، محمد علوی 
از خراسان رضوی به مصاف محمدامین محمدجانی از فارس رفت که در پایان علوی 

توانست با نتیجه 3 بر 2 به پیروزی دست یابد و قهرمان این دوره از رقابت ها شود.
دبیر هیئت بدمینتون استان قم اضافه کرد: در رده بندی نهایی بخش انفرادی بعد 
از محمد علوی از خراسان رضوی، محمدامین محمدجانی از فارس نایب قهرمان شد 
و علیرضا افکانه از هیئت بدمینتون قم به همراه محمد امین علی اکبریان از خراسان 

رضوی به صورت مشترک رتبه سوم را کسب کردند.
وی یادآور شد: در قسمت دونفره سومین مرحله رنکینگ بدمینتون پسران کشور 
نیز تیم مهدی انصاری و کیانوش افشاری راد از هیئت زنجان در مصاف با تیم محمد 
بهارزاده و محمد علوی که به صورت آزاد در بخش دوبل حضور یافته بودند با نتیجه 

3 بر صفر به پیروزی دست یافته و قهرمان این دوره از رقابت ها شدند.
ساده خو با بیان اینکه در بخش دوبل تیم آزاد محمد بهارزاده و محمد علوی دوم 
شد، خاطرنشان کرد: تیم دونقره نیما جباری و محمدباقر ترابی به همراه تیم سعید 
پورابراهیم و عرفان نوری از قزوین به مقام سوم مشترک دست یافتند در حالی که 

محمدباقر ترابی از اعضای تیم اعزامی هیئت بدمینتون قم بود.

کی روش: 

 امارات و قطر مدعیان گروه هستند نه ما
سرمربی تیم ملی ایران می گوید با توجه به شرایطی 
که وجود دارد امارات و قطر مدعیان اصلی گروه هستند.

 کارلوس کی روش پس از پایان اردوی آفریقایی تیم ملی در 
گفت وگویی آخرین شرایط تیم ایران را در فاصله پانزده روز تا 

آغاز رقابتهای جام ملتهای آسیا ارزیابی کرد.
متن این گفت وگو به شرح زیر است:

*به هر حال بعد از دش�واریهای زیاد اردوی تیم ملی 
در آفریقای جنوبی برگزار شد. ابتدا ارزیابی تان را از این 

اردو بگویید.
نمی توانیم بگوییم اردوی ایده ال ما بود ولی کاری که مقدور 
بود انجام بدهیم را با توجه به محدودیتها انجام دادیم. مشکل 
اولی که با آن روبه رو بودیم این بود که تصمیم در دقیقه آخر 
گرفته شد. به همین دلیل نمی توانستیم برنامه ریزیهایمان را 
از قبل داشته باشیم. نتوانستیم دیداری بین المللی را در جریان 
اردو برگزار کنیم. می خواستیم برابر آفریقای جنوبی، بوتسوانا 
زیمبابوه و کنیا بازی کنیم.گزینه های زیادی پیش روی ما قرار 
داشت ولی به خاطر اینکه تصمیم در لحظه آخر گرفته شد، این 

موقعیتها هم از دست رفت.
*نکات مثبت این اردو و آنچه پس از پایان آن به دست 

آوردیم چه بود؟
توانس��تیم با امکانات بسیار خوبی تمرین کنیم. شرایط آب 
و هوایی دقیقا همان چیزی بود که توقع داش��تیم و شرایطی 
است که در استرالیا انتظار ما را می کشد.هوای نامتعادلی که 
کمی بارانی بود، کمی شرجی و در آخر توانستیم برابر بازیکنان 
آفریقایی بازی کنیم. دو بازی برابر کایزرچیف و اورلاندو برگزار 
کردیم و یک دیدار دستگرمی هم برابر تیم پلاتینیوم داشتیم. 
برای دیدار آخر، بازی سطح پایینی را برنامه ریزی کرده بودیم 
چون در بازی آخر اردو نباید فش��اری به بازیکنان وارد ش��ود. 
وضعیت کل��ی این اردو را می توانیم مثرثم��ر ارزیابی کنیم. 
توانستیم بررسی خوبی از بازیکنان انجام بدهیم. نتیجه گیری 
من در آخر این است که واقعا از اینکه امکان این را نداشتیم که 
بتوانم در شرایط بهتری با بازیکنان تمرین کنم ناراحت هستم 
چرا که می توانم ضمانت بدهم اگر شرایط بهتری فراهم بود، 
سطح دیگری از بازیکنان را می توانستیم ببینیم اما متاسفانه 
این شرایط، وضعیت واقعی از آنچه با آن روبه رو هستیم، است.
*با بازیکنان ک�ه در این چند روز صحبت می کردیم 
همه شان روی یک چیز اتفاق نظر داشتند و اینکه در 
برزیل تاثیر اردوی آفریقای جنوبی را دیدیم. از نظر شما 
چه قدر این اردو شبیه اردوی اردیبهشت گذشته تیم 

ایران بود؟
کاملا متفاوت اس��ت. مرتبه قبلی ک��ه به اینجا آمدیم زمان 
بیشتری داشتیم، شرایط بهتری هم به دست آوردیم چرا که 
برنامه از قبل مشخص بود. البته چنین اردوهایی همیشه برای 
بازیکنان مفید اس��ت. همچنین برای من که بتوانم شناخت 
منصفانه ت��ری از بازیکنانم پیدا کنم ولی در فوتبال اگر توقع 
معجزه دارید باید به بازار چینیها بروید. اسباب شعبده بازی آنجا 
خیلی ارزان اس��ت. ضرب المثلی داریم که هر چه ارزانتر، بی 
کیفیت تر. البته بعضی ها دوست دارند دنبال راهکار ارزان بروند.

متاس��فانه تقویم جهانی فوتبال هم بس��یار پیچیده است و 
این کار را برای مسابقات تیم ملی باشگاهی مربیان، بازیکنان، 
مس��وولان و مقامات اداری بسیار سخت و دشوار کرده است. 
هیچ ش��کی نداریم که در آخر این پیچیدگی تقویم به ضرر 
همگان خواهد شد. مسائل مختلفی باید در فوتبال آسیا بهبود 
پیدا کند اگر فوتبال آسیا می خواهد پیشرفت داشته باشد. باید 
در زمینه پایه ای، فنی، حمایتی، س��اختاری و مالی تغییرات 

گسترده ای به وجود بیاید.
*قبل از اینکه به این اردو بروید شما گفته بودید که 50 
درصد از بازیکنان را در اختیار دارید. شاید نقطه عطف 
ای�ن اردو دعوت بازیکنان جوان بود. این بازیکنان چه 

قدر توانستند نظر شما را جلب کنند؟
م��ن از تعه��د و انگیزه ای که این بازیکنان داش��تند خیلی 
خوشحالم و بار دیگر تکرار می کنم اگر بیشتر با این بازیکنان 
بودم، مطمئن هستم که سطح بالاتری را از آنها مشاهده می 
کردم ولی با در نظر گرفتن شرایط فعلی بیایید دست به دعا 

بردارید.
*این اردو به هر حال برگزار شد. الان هم فاصله ای تا 
شروع جام ملتهای آسیا نداریم. برنامه های پیش رو را 
با توجه به مشکلات همیشگی فوتبال ایران چطور می 

بینید ؟

اگر بخواهم به این سوال جواب بدهم باید به مسائل متعددی 
اشاره کنم. فکر می کنم پاسخ این سوال موقعیتی است که با 
آن روبه رو هستیم. نقطه نظرات خودم را بارها گفته ام. فوتبال 
ایران اگر در این راه مسیرش را ادامه بدهد هیچ شانسی برای 
موفقیت در آینده نخواهد داشت. اما الان زمان مناسبی نیست 
که برگردم و صحبتهایم را تکرار کنم. اگر از من می خواهید 
املت درس��ت کنم بدون داشتن تخم مرغ واقعا امکان ندارد. 
برای املت نیاز به تخم مرغ اس��ت. یک بار دیگر بیاییم واقع 
بینان��ه موضوع را نگاه کنیم. باید به بازیکنان احترام بگذاریم. 
آنها تمام تلاششان را می کنند. من هم داشته هایم را بر طبق 
اخلاص گذاش��ته ام. از جام جهانی که برگشتیم، اردوهایمان 
را لغ��و کردیم. فقط یک بازی بین المللی انجام دادیم. اردوی 
آماده س��ازی آخرمان از بعد حمایت مالی سراسر مشکل بود 
و با این ش��رایط چه توقعی از ما و چه درخواستی از بازیکنان 
دارید؟ وقتی می بینیم بعضی افراد که وظیفه ای روی دوششان 
است می آیند صحبتهایی را انجام می دهند و می گویند هیچ 
عملکردی به غیر از رس��یدن به فینال قابل قبول نیست، این 
برای من خنده آور است. کاملا این مساله با توجه به اتفاقاتی 
که اطراف تیم ملی می افتد، غیرواقعی است. بازیکنان که در 
اختیار نداش��تیم. آماده سازی هم که نداشتیم. بازی دوستانه 
هم نداش��تیم. حمایت مالی هم از ما نشد. حالا با این شرایط 

چه توقعی داریم؟
*البته خب ش�اید بعضی ها هس�تند ک�ه هدفمند و 

هوشمندانه این توقع را دارند بالا می برند.
دقیقا همینطور است. خیلی شفاف می گویم. همه هم آن را 
می دانند. یک رهبر پشت این ارکستر هست. ارکستری دارد 
هماهنگ کار می کند که حتما پشت سرش رهبری قرار دارد. 
این مساله به تازگی ش��روع نشده. از قبل وجود داشته است. 
دوستان ما دارند کتابی را تازه می خوانند که بنده این کتاب 
را س��ی س��ال پیش خوانده بودم و دیگر آن را فراموش کرده 
ام.آنها تازه این کتاب را باز کرده اند تا بخوانند. همین اتفاق هم 
برای آقای وینگادا و تیمش افتاد. بازیکن نداشت، آماده سازی 
نداش��ت، از تیمش حمایت مالی نشد، بازی دوستانه نداشت. 
وقتی این اتفاقات دست به دست هم داد چند نفر از این ارکستر 
را ص��دا کردند و آقای وینگادا را برداش��تند. این دقیقا همان 
داستانی اس��ت که برای من در جام ملتها در نظر گرفته اند. 
این فیلمنامه ای که برای من در نظر گرفته شده بسیار شناخته 
شده است. با این حال دقیقا مثل جام جهانی تلاش می کنیم 
بهترین عملکرد را انجام بدهیم. بدون هیچ گونه توجیه و بهانه 
ای. صحبتهای من خیلی شفاف و روشن است اما این حرفها را 
نمی زنم که بخواهد بهانه ای باشد مثل بعضی افراد که همیشه 
دنبال توجیه و بهانه هستند. بعضی اعضای این ارکستر دیگر 
خنده را روی لبان من نمی آورند به خاطر اینکه آنها به لحاظ 
شخصیتی ضعیف هستند. موسیقی آنها در این ارکستر خیلی 

ضعیف است. خودشان را دارند ارزان می فروشند.
*بعضی ها معتقدند قرار بود این س�ناریویی که شما 
از آن حرف می زنید بعد از جام جهانی پیاده ش�ود اما 

عملکرد ایران این فیلم را به پایان نرساند.
البته این سناریو بعد از جام جهانی بسیار بدتر هم شده است. 
اتفاقاتی که بعد از جام جهانی افتاده به مراتب بدتر از اتفاقات 
قبلی است. بیایید واقع بین باشیم. شما بازیکنانی را در اختیار 
دارید که دستمزدشان را در باشگاههایشان دریافت نمی کنند. 
حتی پاداشهایشان را در تیم ملی نمی گیرند. بازیکنانی در تیم 
ملی داریم که پاداشهایشان که به قبل از جام جهانی مربوط 
می ش��ده را با وجود قولهایی که داده شده دریافت نکرده اند. 
اعضای کادر فنی و کادر تیم ملی برای پنج یا شش ماه هیچ 
حقوقی دریافت نکرده اند. فکر می کنید منصفانه است که از 
آنها تقاضای خاصی داشته باشیم وقتی که هیچ گونه حقوقی 
دریافت نکرده اند؟ برای ش��خص من خیلی مایوس کننده و 
اضط��راب انگیز اس��ت. واقعا این ش��رایط را درک نمی کنم. 
مخصوصا وقتی که باید مقابل تیمهای عربی کشورهای حاشیه 
خلیج فارس برای اعتبار موقعیت و وجاهت کشور ایران بجنگیم. 
این مسائل برای من بسیار عجیب و غیر قابل درک است. شش، 
هفت ماه گذشته به یکباره اتفاقی که افتاد این بود هر که در 
فوتبال فعالیت داشت تبدیل شد به مجرم، کلاهبردار و دنبال 
سوءاس��تفاده و این طور ش��ده که هر کس در فوتبال حضور 
دارد شده "آدم بد". ما خودمان می دانیم فوتبال کامل نیست. 
مشکلاتش را هم می دانیم اما چیزی که به دنبالش هستیم، 
راهکار است. چون این فضا به فوتبال کمک نمی کند. به جای 

محکوم کردن یکدیگر به اعتقاد من باید ما فوتبالی ها به عنوان 
اولین نفر دستمان را بالا ببریم و بگوییم بله مشکلاتی وجود 
دارد و همه کار ما درس��ت نبوده ولی باید دست به دست هم 
بدهیم و راهکاری را ارائه کنیم تا بتوانیم روند را بهبود ببخشیم.

ایجاد چنین فضای غبار آلود و شبه انگیزی کمکی به فوتبال 
نمی کند. چه چیزی دارد اتفاق می افتد؟ با این شرایط هیچ 
کس منفعتی به دس��ت نمی آورد. آیا آنهایی که می خواهند 
بعدها به راس فوتبال بیایند با تزلزل شرایط می توانند موفق 
ش��وند؟ الان زمانی هست که باید به جام ملتها برویم و بازی 
کنیم. ت��لاش خواهیم کرد که طبق روال همیش��ه بهترین 
عملکرد را ارائه کنیم. ولی ش��ک نداریم در گروه ما تیمهایی 
که شرایط بهتری دارند و مدعی به حساب می آیند در حال 
حاضر امارات و قطر هس��تند. بیاییم سعی کنیم تا شرایط را 

تغییر بدهیم.
*حتم�ا این خبر بدی ب�رای هواداران فوتب�ال ایران 

خواهد بود؟
آنها مدعی هستند چون آماده سازی بهتری داشته اند. بازیهای 
دوستانه متعددی را انجام داده اند. بهترین بازیکنان به صورت 
کاملا آماده در اختیار تیمهایشان است. در یکی از جراید این 
کشورها نمی بینید که بازیکنی مشکل مالیاتی داشته باشد، یا با 
مشکل سربازی روبه رو باشد. دوباره تکرار می کنم. شاید برخی 
اطلاعات کافی نداشته باشند. 10 بازیکن در تیم امارات حضور 
دارند که از خدمت سربازی مرخص شده اند تا در خدمت تیم 
ملی باشند. در قطر هم که اصلا راجع به این موضوعات نمی 
شنوید. هفت بازیکن جدید و چند ملیتی به تیمشان آورده اند. 
آنها استحقاق این را دارند که مدعی باشند. آنها سخت کار کرده 
اند، سرمایه گذاری مناسب داشته اند و الان مدعی هستند.من، 
کادر و بازیکنانم تمام تلاشمان را می کنیم تا دست در دست 
هم و متحد بدون هیچ بهانه ای بهترین عملکردمان را داشته 
باشیم. مطمئنا این تورنمنت را با سر بالا شروع خواهیم کرد و با 

افتخار و سر بلند بازیها را به پایان می بریم.
خواسته قلبی من این است افرادی را در فوتبال ببینم که از 
جنس فوتبال هستند و به فوتبال اهمیت می دهند مانند آنچه 
در فوتبال آلمان و فوتبال بی المللی اتفاق افتاد. اگر اختیار این 
مساله با من بود دوست داشتم شخصیتهایی مانند علی دایی 
مهدی مهدوی کیا، علیرضا منصوریان، یحیی گل محمدی 
و کریم باقری فعالیت بیشتری در فوتبال ایران داشته باشند. 
نادیده گرفتن افراد فوتبالی که تجربه و دانش بالای بین المللی 
در این سطح از اعتبار و جایگاه دارند واقعا از بین بردن استعداد، 
قابلیت و دس��تاوردهای ماس��ت. در کمال احترام باید به این 
مطلب اشاره کنم که بسیار ناراحت کننده است وقتی شاهد 
حضور افرادی در جایگاهها و موقعیتهای فوتبالی هستیم که 
هیچ پیشینه و دانش فوتبالی نداشته اند وهیچگاه هیچ افتخار 
و دس��تاوردی را برای فوتبال به دست نیاورده اند. فوتبال مال 
همگان اس��ت و جایگاهی برای هم��گان دارد ضمن اینکه از 
حضور همه افراد استقبال می شود چرا که ما نیاز به حمایت 
تک تک آنها داریم اما نگاه داشتن یکسری افراد و نادیده گرفتن 
برخی دیگر که از جنس واقعی فوتبال هستند برای من قابل 
درک و پذیرفتنی نیست. به هیچ وجه منطقی به نظر نمی رسد 
که از منابع واقعی فوتبال یک کشور حسن استفاده را نکنیم 
بار دیگر می گویم اگر این انتخاب دست من بود دو یا سه نفر 
از این افراد می بایست با تیم ملی به عنوان سفیر در استرالیا 
حض��ور پیدا می کردند و در جایگاه ویژه در کنار دیگر مفاخر 
فوتبال دنیا در استادیوم می نشستند و نماینده ملت، تاریخ و 
کشور ایران در آنجا می بودند. من واقعا دوست دارم که اینها در 
استرالیا کنار ما و تیم ملی و در کنار مقامات فیفا، کنفدراسیون 
فوتبال آسیا و مسوولان در جایگاههای ویژه در استرالیا حضور 
پی��دا می کردند و در زمین تمرین هم این فرصت را پیدا می 
کردند که با رس��انه های بی��ن المللی گفت و گو کنند و این 
یک می تواند یک تبلیغ بسیار مناسب برای فرهنگ و حق و 
حقوق کشور ایران باشد. برای شخص من به عنوان یک شهروند 
جهانی به هیچ وجه قابل قبول نیست که فیفا و کنفدراسیون 
فوتبال آسیا به هر دلیلی که می خواهند داشته باشند به این 
بازی سیاس��ی تحریمها ادامه می دهند و از نظر مالی فوتبال 
ایران و فدراس��یون را هیچ گونه حمایتی نمی کنند. کشوری 
همچون ایران که فوتبال جایگاه بسیار خاصی دارد و در خون 
تک تک افراد جاری است مخصوصا بعد از عملکردی که ایران 
در جام جهانی داشت مستحق توجه بیشتری از طرف مقامات 

بین المللی فوتبال است.

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در حالی نام 21 بازیکن را برای حضور در جام ملتهای 
آس�یا معرفی کرده است که در این لیس�ت محمد نوری، ایمان مبعلی، محمدرضا 

خانزاده، رحمان احمدی، مهدی شریفی حضور ندارند.
کارلوس کی روش س��رمربی تیم ملی ایران نام 21 بازیکن را برای حضور در رقابت های جام 

ملتهای آسیا اعلام کرد. اسامی دعوت شدگان به تیم ملی به این شرح است:
دروازه بان ها: علیرضا حقیقی، محسن فروزان، علیرضا بیرانوند

مدافعان: هاشم بیک زاده، رامین رضاییان، سید جلال حسینی، وریا غفوری، امیرحسین صادقی، 
مرتضی پورعلی گنجی، احسان حاج صفی

بازیکنان میانی: وحید امیری، جواد نکونام، آندرانیک تیموریان، امید ابراهیمی، مسعود شجاعی، 
خسرو حیدری

مهاجمان: اشکان دژاگه، علیرضا جهانبخش، کریم انصاری فرد، رضا قوچان نژاد و سردار آزمون
نام دو بازیکن در آینده اعلام خواهد شد. سرمربی تیم ملی بعد از اعلام این فهرست، به سایت 
فدراسیون فوتبال گفت: در مقطع کنونی که ما عازم جام ملت های آسیا هستیم و بعد از به اتمام 

رسیدن اردوی افریقای جنوبی می خواهم مراتب قدردانی خود را از تک تک بازیکنان ابراز کنم 
که  در این اردو انگیزه ، روحیه و رفتار حرفه ای از خود نشان دادند و مطمئن هستم بازیکنانی که 

نام آنها در این لیست نیست در آینده نزدیک فرصتی دوباره خواهند داشت.
بر این اساس بازیکنان دعوت شده باید ساعت 16 روز جمعه با حضور در هتل آزادی خود را به 

کادر فنی تیم ملی معرفی کنند.

شنبه -ششم دیماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3615

آگهی مزایده ششدانگ پلاک ثبتی باقیمانده 591فرعی ا ز 26  فرعی 
از 10250  اصلی بخش یک قم در موضوع کلاسه 9204030011000260

 به موجب پرونده  اجرایی کلاسه بایگانی 9200261. له : موسسه قرض  الحسنه 
مهر بسیجیان . علیه : آقای امیر عباس  نیک خلق معمار و غیره مستند سند 
رهنی شماره 10163 مورخ 1388/07/19 تنظیمی توسط دفتر خانه اسناد رسمی 
شماره 51 قم . ششدانگ پلاک ثبتی شماره باقیمانده 10250/26/591  اصلی به 
شماره ثبت 35536 در صفحه 214 دفتر 231  واقع در بخش یک قم به نشانی : 
قم  خیابان باجک 2 . بین کوچه 78  و 80  . جنب تالار طاووس . پلاک 1078 . 
متعلق به آقای ابوالفضل غلامی و خانم منیره بهرامن هرکدام نسبت به سه دانگ از 

طریق مزایده به فروش می رسد.
 حدود و مشخصات مورد مزایده :

 شمالا: بطول) 14/40( چهارده متر و چهل سانتیمتر به پلاک 761
 شرقا : بطول) 10 (ده متر دیواریست به خیابان به عرض  بیست و چهار متر ) 

خیابان باجک 2 (
جنوبا: بطول )15/90 ( پانزده  متر و نود سانتی متر به ملک مجاور 

غربا : بطول )  10/10( ده متر وده سانتیمتر به حریم چاههای قنات که فعلا 
بصورت شارع هشت متری 

 مشخصات مورد مزادیده به شرح ذیل می باشد:
 عرصه طبق سند مالکیت به مساحت )151/50(یکصد و پنجاه و یک متر و 

پنجاه سانتیمتر مربع می باشد .
 اعیانی در 3 طبقه زیرزمین . و همکف . و اول می باشد که مساحت های  
حدودی آنها عبارتست از زیرزمین 151/5 م تر مربع . همکف 151/5 متر مربع . و 
طبقه اول 165  متر مربع ضمنا ملک دارای سرویس پله بوده و دارای 35 متر مربع 

تجاری در طبقه همکف می باشد که دارای پایان کار از شهرداری است .
 ملک مورد نظر بصورت جنوبی ساز با نمای سنگ گرانیت و نیم اسکلت می 
باشد . زیرزمین فقط دیوارها با آجر فشاری اجرا گردیده و هیچ عملیات نازک کاری 
در آن صورت نپذیر فته است . طبقه همکف دارای یک اتاق پذیرایی . آشپزخانه 
و سرویس بهداشتی می باشدکه دیوار آشپزخانه کاشی و کف آن سرامیک بوده 
که دارای کابینت  فلزی نیز می باشد . ضمنا کف پذیرایی اتاق خوابها موزاییک و 
دیوارها کاغذ دیواری می باشد پنجره ها نیز فلزی است . آب و گاز هرکدام دارای 
یک  انشعاب و برق دارای سه انشعاب می باشد.سیستم سرمایشی کولر آبی و کولر 
گازی بوده  و سیستم گرمایشی بخاری است . طبقه همکف کف و بدنه واحد 
تجاری سرامیک بوده و دارای سقف کاذب از جنس mdf می باشد . دیوارهای 
سرویس پله تا یک متر سنگ و ما بقی گچ است که دارای نرده نیز می باشد . ضمنا 

پشت بام نیز ایزوگام است .
 مبلغ ارزیابی ملک مورد مزایده با نظر کارشناس رسمی دادگستری بدین شرح 

اعلام میگردد: 
 ارزش عرصه ششدانگ به مساحت 151/5متر مربع از قرار هر متر 45/000/000 

ریال جمعا به ارزش6/817/500/000 ریال 
از قرار هرمتر مربع  اعیانی زیرزمین به مساحت 151/5 متر مربع  ارزش   

2/500/000 ریال جمعا به ارزش 378/750/000 ریال 
مربع   هرمتر  قرار  از  مربع  متر  مساحت 151/5   به  همکف  اعیانی  ارزش 

6/000/000 ریال جمعا به ا رزش 909/000/000 ریال 
از قرار هر متر مربع   ارزش اعیانی طبقه اول به مساحت 165 متر مربع 

580/000/000  ریال جمعا به ارزش 957/000/000 ریال 
 ارزش تجاری به مساحت 35 متر مربع  از قرار هر متر  150/000/000  ریال 

جمعا به ارزش 5/250/000/000 ریال 
 کل ارزش ملک به مبلغ 14/312/250/000 ریال ) به حروف چهارده میلیارد 

و سیصد و دوازده میلیون و دویست و پنجاه هزار( ریال ارزیابی گردیده است .
 مزایده ملک مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 روز دوشنبه مورخ 1393/11/27 
در اجرای ثبت قم  واقع در خیابان ساحلی انجام می شود مزایده از مبلغ پایه 
14/312/250/000 ریال ) به حروف چهارده میلیارد و سیصد و دوازده میلیون و 
دویست و پنجاه هزار ریال ( شروع و به بالاترین قیمت فروخته می شود حق الحراج 
و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود درضمن 
بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و آب و برق  گاز و غیره تا تاریخ 
حراج اعم از اینکه رقم  قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده 
خواهد بود خریداران می بایست کل مبلغ پایه را بعنوان سپرده شرکت درمزایده به 
حساب این اداره واریز نمایند .ضمنا چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی 
گردد مزایده روز اداری بعد از تعطیلی درهمان مکان و  زمان مقرر برگزار خواهد 
شد و همچنین کلیه هزینه های قانونی به عهده برنده مزایده است و نیم عشر و 

حق مزایده نقدا وصول خواهد شد. 
 تاریخ انتشار: 1393/10/06
مسئول اجرای ثبت قم – مهدی روز خوش  

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول 
 موجب اجراییه صادره از شعبه 3 محاکم حقوقی قم که در  اجرای احکام 
به شماره 92/ج/2234ثبت گردیده له یونس رستمانی و علیه مریم معصومی 

سرشت وسایر مالکین مشاعی که محکوم علیه محکوم است به فروش پلاک 
مشاع 10593/232- اصلی ب 1قم به متراژ 8234/5 متر مربع و تقسیم وجه بین 

مالکین مشاعی که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده : 
 بمنظور ارزیابی ششدانگ پلاک ثبتی 10593/232 واقع در بلوار الغدیر. روبروی 
درب ورودی  بوستان الغدیر . کوچه 51  به سمت فولیران . خیابان 25 متری به 

سمت رودخانه به استحضار می رساند: 
پلاک ثبتی 10593/232- اصلی به ابعاد موجود درسند شمالا بطول 70 متر پی 
اشتراکی با 241 فرعی  شرقا بطول 146/55 متر پی اشتراکی با 233 فرعی جنوبا 
بطول 70 متر بخیابان 25 متری احداثی غربا بطول 146/55 متر پی اشتراکی 
با 231 فرعی و به متراژ عرصه 10258/5 متر مربع که مقدار 2024متر مربع 
آن طی سند شماره 105476 پلاک ثبتی 10593/232/494- اصلی بصورت 
ششدانگ به نام آقای سید حسین طباطبائی گردیده  و مقدار 3105/25 متر مربع 
بنام آقای عصاری و ما بقی یعنی 5129/25 متر مربع بنام آقایان آزادیان و خالقی 
لذا با توجه به خواسته مقدار مورد ارزیابی 8234/5 متر مربع می باشد.با توجه به 
بررسی مدارک و مستندات و بازدید محلی و درنظر داشتن موقعیت محل ودیگر 
عوامل موثر درموضوع ارزش 8234/5  متر مربع عرصه  مورد نظر بشرح ذیل تعیین 

و اعلام می گردد.
ارزش 8234/5 متر مربع از زمین 10593/232- اصلی با احتساب نداشتن 
توافق شهرداری ودیگر عوامل موثر در موضوع از قرار هر متر مربع 7/500/000 

ریال جمعا به مبلغ 61/758/750/000 ریال برآورد و اعلام می گردد.
 که مقرر گردیده پلاک مشاعی فوق الذکر در تاریخ 93/10/29 ساعت 8/30  
الی 9  صبح به آدرس قم. خ ساحلی . جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی 
واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد.  
لذا افرادی که قصد بازدید از پلاک را دارند می توانند درمدت پنجر روز مانده به 
مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده و درصورت تمایل در جلسته مزایده 
شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ 
را پیشنهاد دهند واگذارمیگردد . برنده مزایده باید ده درصد ارزش مزایده را فی 
المجلس و الباقی را قبل از یکماه پرداخت نماید . این آگهی یک نوبت در یکی 
از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به این واحد مراجعه 
نمائید. ضمنا با توجه به مجهول المکان بودن محکوم علیهم بدین وسیله نظریه 
کارشناسی و زمان برگزاری  مزایده به  آنها  ابلاغ می گردد تا چنانچه اعتراضی به 

نظریه دارند ظرف سه روز از زمان انتشار آگهی کتبا به واحد مزایده اعلام نمایند.
حسن کاظمی – دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری قم 

برای جام ملتهای آسیا؛
اسامی بازیکنان تیم ملی فوتبال اعلام شد



علمی و سلامت

ماده های غذایی که باعث سنگ کلیه می شوند
باید بدانید که برخی از مواد غذایی که روزانه مصرف می کنیم در صورت افراط 
می توانند باعث بروز سنگ کلیه شده و مانع از فعالیت درست کلیه ها شوند. در 

این مطلب شما را با مواد غذایی سنگ ساز آشنا می کنیم.
بدون شک می دانید که کلیه ها چه نقش مهمی در ادامه ی حیات بدن دارند. این اعضای 
کوچک لوبیایی ش��کل وظیفه ی دفع ضایعات را بر عهده دارند. در واقع همین دو عضو 
کوچک واقع در دو طرف ستون فقرات روزانه 200 لیتر خون را تصفیه می کنند و دو چهارم 

ضایعات آماده برای دفع را از طریق ادرار از بدن خارج می سازند. 
آنچه واضح است، کلیه های سالم برای سم زدایی و دفع ضایعات بدن لازم و ضروری اند. 
بنابراین باید به هر ترتیبی شده حواسمان به سلامت آن ها باشد. چون وجود هر نوع بیماری 
در این دو عضو حیاتی بدن را به زحمت می اندازد. باید بدانید که برخی از مواد غذایی که 
روزانه مصرف می کنیم در صورت افراط می توانند باعث بروز س��نگ کلیه شده و مانع از 
فعالیت درست کلیه ها شوند. در این مطلب شما را با مواد غذایی سنگ ساز آشنا می کنیم. 

لطفا با ما همراه باشید.
قهوه ی زیاد

قبل از هر چیزی بگوییم که هر ماده ی غذایی مفید برای بدن لازم است. مشکل زمانی 
بروز می کند که دچار افراط ش��ویم. مصرف به اندازه ی قهوه بدون شک برای بدن مفید 
خواهد بود اما زیاده روی در مصرف آن باعث بروز مشکلاتی می شود که کلیه ها نیز در امان 
نخواهند ماند. باید بدانید که مصرف افراطی کافئین به صورت چای یا قهوه می تواند باعث 
تشکیل سنگ کلیه شود. می پرسید چرا؟ به خاطر اینکه کافئین زیاد باعث دفع زیاد کلسیم 

از طریق ادرار می شود. علاوه بر این کافئین زیاد می تواند باعث بروز نارسایی کلیوی شود.
 گوشت قرمز

پروتئین های حیوانی به ویژه پروتئین هایی که به سختی از بدن دفع می شوند خطر تشکیل 
سنگ کلیه و آسیب به کلیه ها را بالا می برند. توجه داشته باشید که گوشت قرمز سرشار از 
پروتئین و همچنین اسید اوریک است و مصرف زیاد آن باعث تشکیل سنگ کلیه می شود.

 ماهی ساردین
اگر از س��نگ کلیه رنج می برید لازم اس��ت که مصرف مواد غذایی سرش��ار از پورین را 
کاهش دهید. ماهی س��اردین حاوی میزان زیادی پورین اس��ت و مصرف زیاد آن به نفع 

شما نخواهد بود.
 نمک

جذب میزان کافی س��دیم )نمک( برای س��لامت بدن لازم و ضروری است. با این حال 
مصرف زیاد آن و همچنین مصرف غذاها و مواد غذایی شور باعث احتباس آب در بافت های 
بدن می شود و کلیه ها را به خطر می اندازد. احتباس آب یعنی این که مازاد سدیم از بدن 

دفع نشده و در بافت ها تجمع کرده است.
 نوشیدنی های گازدار

نوشیدنی های گازدار مانند نوش��ابه، نوشیدنی های انرژی زا و برخی از آب میوه ها خطر 
تشکیل سنگ کلیه را افزایش می دهند و احتمال بروز نارسایی کلیوی را نیز بیشتر می کنند. 
اگر با نوش��یدن آب خالی مش��کل دارید می توانید داخل آن میوه های ریز یا یک برش 
لیموترش بیندازید و میل کنید. آب انار نیز یکی از آن نوشیدنی های مفید است که می 

توانید به عنوان یک نوشیدنی سالم استفاده کنید.
 سبزیجات سبز رنگ

به گفته ی متخصصان سنگ کلیه به دلیل تجمع زیاد اگزالات کلسیم تشکیل می شود. 
افرادی که میزان این ترکیب شیمیایی در ادرارشان زیاد است بیشتر در معرض تشکیل 
سنگ کلیه قرار دارند. به همین دلیل اگر خودتان را مستعد سنگ کلیه می دانید از مصرف 

افراطی سبزیجات برگ سبز تیره مانند اسفناج خودداری کنید.
 محصولات لبنی

مصرف محصولات لبنی برای جذب هر چه بیشتر کلسیم و افزایش استحکام استخوان ها 
لازم و ضروری است. با این حال کلسیم زیاد برای افرادی که مستعد سنگ کلیه هستند 
مش��کل ساز خواهد بود. توجه داشته باشید که حذف کلسیم از برنامه ی غذایی توصیه 
نمی شود. اما برای جلوگیری از تشکیل سنگ کلیه لازم است که کلسیم از طریق مصرف 
مواد غذایی روزانه و به میزان کافی نه زیاد تامین شود. مصرف مکمل کلسیم برای افراد 

مستعد سنگ کلیه توصیه نمی شود.
 مواد غذایی فرآوری شده

مواد غذایی فرآوری شده مانند چیپس و غیره حاوی ترکیباتی نگهدارنده و مضر هستند 
که به عملکرد کبد و کلیه ها رحم نمی کنند. این ترکیبات آسیب رسان باعث تشکیل سنگ 

کلیه نیز می شوند.

مسواک زدن
 تنها سه پنجم سطح دندان ها را تمیز می کند 

مسواک زدن تنها سه پنجم سطح دندان ها را تمیز می کند، در حالیکه دو 
پنجم دیگر فقط از طریق نخ دندان تمیز شده و میکروب های آن از بین می رود.

مهیار قیوم آبادی دندانپزشک ، اظهار داشت: بسیاری از افراد اینطور تصور می کنند که 
برای بیرون آمدن غذاهای بین دندان ها تنها باید از نخ دندان استفاده کرد و در غیر 

اینصورت استفاده از نخ دندان ضرورتی ندارد.
وی با بیان اینکه استفاده از نخ دندان در کنار مسواک زدن بسیار مهم است، تصریح کرد: 
مسواک زدن تنها سه پنجم سطح دندان ها را تمیز می کند، در حالیکه دو پنجم دیگر فقط 

از طریق نخ دندان تمیز شده و میکروب های آن از بین می رود.
و  نمی شود  تمیز  زدن  مسواک  با  دندان ها  بین  واقع سطح  در  گفت:  قیوم آبادی، 
میکروب های عامل پوسیدگی دندان ها، به طور عمده در سطح بین دندان ها وجود داشته 

و رشد می کنند.
وی با اشاره، به اینکه طرز صحیح مسواک زدن نیز موضوعی بسیار مهم است، یادآور 
شد: اگر مسواک زدن نیز به نحو صحیح صورت نگیرد، همان سه پنجم سطح دندان که 
با مسواک زدن تمیز می شود نیز به خوبی تمیز نشده و میکروب های آن از بین نمی رود.

داروهای پر مصرفی که به عوارض
 آنها فکر نمی کنیم 

به احتمال زیاد شما هم از آن گروه هایی هستید که در کمد خانه تان کیسه 
کیسه قرص و شربت و آمپول دارویی دارید.

دکتر احمد چیت ساز  داروساز ، در پاسخ به اینکه تداخلات دارویی چطور و چه زمانی 
ایجاد می شوند گفت: داروها دو سری هستند، سری اول داروهایی که بدون نسخه از 
داروخانه تهیه می شود و عوارض چندانی ندارد و سری دوم داروهایی هستند که قاعدتا با 
نسخه پزشک تهیه می شود مثل آنتی بیوتیک ها، داروهای قلبی، داروهای اعصاب، اگر این 

دسته از داروها بدون نسخه تهیه شود ضربه بزرگی به سلامتی وارد می شود.
وی در ادامه افزود: باید فرهنگ سازی شود که  داروخانه ها به هیچ وجه دارویی بدون 

نسخه پزشک به بیمار ندهند.
دکتر چیت ساز، در ادامه افزود: داروی استامینوفن در عموم جامعه مصرف بالایی دارد 
این دارو وقتی مصرف می شود داخل کبد متابولیزه شده و به شکلی در بدن قابل جذب 

می باشد و از طریق کلیه با ادرار دفع می شود.

سونامی افزایش جراحی قد در ایران 
جراحی قد یکی از پر طرفدارترین جراحی ها به ویژه در بین دختران به شمار 

می آید که می تواند عوارض جبران ناپذیری برای بدن داشته باشد.
دکتر علیرضا رضایی، متخصص ارتوپد گفت: جراحی قد و در کنار تمام زیبایی هایی که 
به همراه دارد می تواند باعث مشکلات استخوانی و عضلانی شود. ژنتیک و تغذیه از عوامل 
تأثیر گذار بر قد هستند. ژاپنی ها در یک برنامه 25 تا 30 ساله میانگین قد خود را با استفاده 

از تغذیه حدود 10 الی 15 سانت افزایش دادند.
وی گفت: کسانی که بیماری زمینه ای )غددی – کم کاری غدد فوق کلیوی( و همچنین 
صفحات رشد بسته شده باشد بدون در نظر گرفتن میل شخصی می توانند با جراحی قد 

خود را افزایش دهند.
رضایی افزود: با آزمایش رادیولوژیک می توان متوجه شد صفحات رشد بسته شده است 

یا نه، سن رشد در دختران نهایتا تا 16، 18 سال و در پسران 20 تا 21 سال است.
وی تصریح کرد: در طول روز به دلیل از دست دادن آب دیسک قد انسان 1 تا 1.6 سانت 

کاهش پیدا می کند کوتاهی قد با افزایش سن هم اتفاق می افتد.
رضایی اظهار داشت: در این روش جراحی مخصوص ابتدا ساق پا شکسته می شود و پیچ 
و پین مخصوص پزشکی بین دو طرف استخوان قرار داده می شود و استخوان به تدریج  

رشد می کند و جایگزین مهره ها  می شود.

توصیه های تغذیه ای
 روزهای امتحان برای دانش آموزان 

مواد غذایی در طول امتحانات باید به گونه ای طراحی شود که تمام مواد اصلی 
را به بدن برساند.

دکتر محمد تقی انوشه متخصص تغذیه گفت: مصرف مواد غذایی در فصل امتحانات 
باید منظم باشد، مواد غذایی که باعث انرژی آنی می شود اما منبع انرژی را از بدنشان خارج 

می کنند داده نشود.
وی افزود: مواد غذایی باید به گونه ای طراحی شود که تمام مواد اصلی را به بدن برساند 

و مواد پروتئینی در آن حذف نشود.
وی خاطرنشان کرد: مواد غذایی شیرینی که انرژی را به سرعت از بدن آزاد می کنند و 

بدن را دچار کمبود انرژی می کنند به هیچ عنوان داده نشود.

نقش سبوس و جوانه ها در لاغری فوری 

سبوس ها جزء خانواده فیبر ها به شمار می آیند و افرادی که قصد لاغر شدن 
دارند می توانند با مصرف سبوس گندم و جو به چاقی خود پایان دهند.

دکتر پیام فرحبخش، متخصص تغذیه گفت: سبوس ها جزء  خانواده ی فیبرها به شمار 
می آیند و افرادی که قصد لاغر شدن دارند می توانند با مصرف سبوس گندم و جو به 

چاقی خود پایان دهند.
وی افزود: مصرف سبوس گندم به صوت خام یا پخته به دلیل دارا بودن فیبر کافی باعث 

لاغری می شود و تأثیر لاغری آن ها قابل مقایسه را فیبر های طبیعی دیگر است.
وی ادامه داد: سبزی ها و میوه ها و محصولات لبنی مانند شیر هم جزء  خانواده فیبر ها 

می باشند که علاوه بر تأثیر لاغری، قند خون را نیز کنترل می کنند.
وی افزود: مقدار مصرف سبوس ها رعایت شود زیرا مصرف زیاد آن ها کم خونی، پوکی 

استخوان – ریزش مو را به همراه دارد.
وی در آخر گفت: بهتر است این سبوس ها را پیش از 2 قاشق مربا خوری مصرف 
نکنیم زیرا علاوه بر کم خونی و پوکی استخوان و ریزش مو باعث کمبود کلسیم در بدن 

نیز می شود.

معجزه جدید درمان آرتریت 
روش جدید درمان بیماری آرتریت برای بیماران همانند یک معجزه عمل 

می کند. 
 بیماری آرتریت که بیماری مربوط به ورم مفاصل بدن است یکی از طاقت فرساترین 
بیماری هایی است که در دنیا مردم زیادی با آن سر و کار دارند و به این بیماری مبتلا 
هستند.. از روش های درمانی جدید این بیماری، کاشت و یا ایمپلنت است که بر اساس 

گزارش اسکای نیوز این روش درمانی تا به حال موفقیت های زیادی کسب کرده است.
یکی از مبتلایان به این بیماری که در مرکز درمانی آکادمیک آمستردام حضور پیدا کرده 

بود عنوان کرده است که زندگی دوباره را تجربه می کند.
وی بیان می کند: تاکنون از آغاز برنامه معالجه اش یک سال می گذرد ولی دیگر اثری 
از درد را در خود نمی بیند و می تواند همانند گذشته به پیاده روی برود و یا رانندگی کند.

مونیک روبروئک که ایمپلنت خود را سال گذشته انجام داده بود تنها پس از گذشت 6 
هفته به زندگی گذشته خود بازگشت.

تقریبا تمامی بیماران تحت درمان این روش بهبود بیماری را احساس کرده اند حتی 
آن دسته از بیمارانی که تا قبل از این روش درمانی، روش های جدید درمانی را نیز امتحان 

کرده بودند ولی نتیجه ای نگرفته بودند.

عوامل باور نکردنی که پس از زایمان
 چاقتان می کند 

دلایلی باور نکردنی و متعدد در بروز چاقی پس از زایمان در زمان موثر است.
کارشناسان در جدیدترین تحقیقات خود دریافته اند 75 درصد از نو مادران پس از 

زایمان در یک سال اول دچار چاقی و اضافه وزن شدید هستند.
گفتنی است، براساس تحقیقات پژوهشگران دانشگاه شیکاگو افزایش وزن پس از زایمان 

ارتباط مستقیمی با نوع تغذیه مادر،  ورزش، سطح سواد و میزان سلامت روحی او دارد.
کارشناسان مشاوره با متخصص تغذیه پس از زایمان را به نو مادران توصیه می کنند.

وقتی دیسک کمر بیرون می زند
زمانی که دیسک بین مهره های ستون فقرات در اثر افزایش سن و یا آسیبی تخریب 
شود، قسمت مرکزی آن که نرم تر است، از حلقه دور آن بیرون می زند. بیرون زدن 

غیرعادی قسمت مرکزی دیسک را فتق دیسک می گویند. 
واقعیت هایی درباره فتق دیسک

1- دیسک ها، لایه های نرمی هستند که به عنوان ضربه گیر بین مهره های ستون فقرات عمل 
می کنند و تاثیر ضربات ناشی از حرکت بدن روی ستون فقرات را کاهش می دهند.

 2- هر کدام از دیسک ها مانند یک دونات ژله ای است که مواد وسط آن نرم تر است.
 3- بیرون زدن غیرعادی قسمت مرکزی دیسک را فتق دیسک می گویند.

 4- فتق دیسک در بیشتر موارد، بین مهره های چهارم و پنجم کمری )قسمت پایین پشت 
بدن( اتفاق می افتد.

 5- اگر فتق دیسک به مقدار کافی بزرگ باشد، بافت دیسک بیرون زده روی اعصاب مجاور 
آن فشار وارد می کند. 

6- پزشک برای تشخیص فتق دیسک می تواند از معاینه بدنی، آزمایشات تصویرداری و تست 
های الکتریکی استفاده کند.

 7- بسته به شدت علائم فتق دیسک، راه های درمان آن عبارتند از: فیزیوتراپی، داروهای 
شل کننده عضلات، داروهای ضددرد، داروهای ضدالتهاب، تزریق کورتون در محل فتق و انجام 

عمل جراحی.
ستون فقرات و دیسک های آن چطوری اند؟ 

مهره ها، قطعات استخوانی تشکیل دهنده ستون فقرات هستند. بین هر دو مهره، لایه ای نرم 
به نام دیسک وجود دارد. 

این دیسک ها از شدت ضربات وارده به ستون مهره ها کم می کنند و در حقیقت نقش 
ضربه گیر را دارند.

 ستون فقرات دارای 7 مهره در ناحیه گردن، 12 مهره در قسمت میانی پشت و 5 مهره در 
ناحیه کمر است.

 فتق دیسک و علت آن چیست؟
زمانی که دیسک بین مهره های ستون فقرات در اثر افزایش سن و یا آسیبی تخریب شود، 

قسمت مرکزی آن که نرم تر است، از حلقه دور آن بیرون می زند.
بیرون زدن غیرعادی قسمت مرکزی دیسک را فتق دیسک می گویند )روی تصویر کناری 

کلیک کنید(.
 در بیشتر موارد فتق دیسک، بین مهره های چهارم و پنجم کمری )قسمت پایین 

پشت بدن( اتفاق می افتد. 
دیسک این قسمت از ستون فقرات به طور مداوم، وزن قسمت بالایی بدن را 
تحمل کرده و جذب می کند. این مسئله به خصوص موقع ایستادن و نشستن 

اهمیت دارد. 
همچنین ناحیه کمر در طی روز در حرکت های بدن شرکت دارد، به 

این صورت که وقتی که ما تنه خود را از یک طرف به طرف دیگر می 
چرخانیم و زمانی که پشت بدن خود را موقع خم شدن و یا بلند شدن، 

خم می کنیم و می کشیم، کمر نیز در این حرکات درگیر می شود.
 نشانه های فتق دیسک چیست؟

نشانه های فتق دیسک بستگی به محل دقیق آن در ستون فقرات 
دارد. گاهی هم ممکن است هیچ علامتی نداشته باشد.

اما در بیشتر موارد، فتق دیسک باعث بروز درد در آن قسمت از ستون 
مهره ها می شود.

 اگر فتق دیسک به مقدار کافی بزرگ باشد، بافت دیسک بیرون زده روی 
اعصاب مجاور آن فشار وارد می کند.

 فشار روی عصب باعث بروز درد تیرکشنده ای در محل انتشار آن عصب می شود و 
معمولا در یک طرف بدن رخ می دهد که سیاتیک نامیده می شود.

 به عنوان مثال فتق دیسک بین مهره های چهارم و پنجم کمری، باعث بروز درد تیرکشنده 
ای از باسن به طرف پشت ران و پایین ساق پا می شود.

 گاهی اوقات هم فتق دیسک و درد آن باعث بی حسی و سوزن سوزن شدن پاها می شود.
این درد موقع ایستادن بیشتر و موقع درازکشیدن کمتر می شود.

اگر فتق دیسک به شدت زیاد شود، می تواند روی اعصاب ستون فقرات هر دو طرف بدن 
فشار وارد کند.

 این مسئله باعث ایجاد درد شدیدی در یک و یا هر دو پا می شود. این درد می تواند باعث 
ناتوانی پاها و حتی بی اختیاری دفع ادرار و مدفوع شود. 

فتق دیسک چطوری معلوم می شود؟

زمانی که علائم بالا در فرد وجود داشته باشند، پزشک به فتق دیسک مشکوک می شود.
 معاینه عصب شناسی بیمار توسط پزشک می تواند واکنش های غیرطبیعی او را معلوم کند. 
در این معاینه، بیمار دراز می کشد و یا می نشیند. سپس پزشک پای او را در حالیکه راست است 

)یعنی خم نیست( بلند می کند )تصویر روبرو(. در این حالت درد ایجاد می شود.
 اگر علائم التهاب و یا عفونت در فرد وجود داشته باشد، انواع مختلفی از آزمایشات خونی از او 

گرفته می شود.
 عکسبرداری با اشعه ایکس از ستون فقرات می تواند فرسایش و سایش آن را نشان دهد. اما 

وضعیت دیسک ها را معلوم نمی کند.
 لذا برای تشخیص فتق دیسک از روش ام آر آی )MRI( و یا سی تی اسکن استفاده می شود.

 گاهی اوقات از روش میلوگرام برای تعیین دقیق تر ساختمان دیسک استفاده می شود.
 روش الکترومیوگرام برای اثبات دقیق آسیب اعصاب در اثر فتق دیسک به کار می رود.

افراد مبتلا به فتق دیسک بایستی استراحت کنند و از آسیب مجدد آن جلوگیری نمایند
فتق دیسک چطور درمان می شود؟ 

معمولا وقتی که از یک نوع آزمایش مثل ام آر آی برای تشخیص بیماری دیگری استفاده می 
شود، فتق دیسک مشخص می شود.

 بسته به شدت علائم فتق دیسک، درمان هایی که برای آن به کار می روند، عبارتند از:
فیزیوتراپی، داروهای شل کننده عضله، داروهای ضددرد، داروهای ضدالتهاب، تزریق کورتون در 

محل فتق و انجام عمل جراحی.
 در هر موردی، افراد مبتلا به فتق دیسک بایستی استراحت کنند و از آسیب مجدد دیسک 

جلوگیری نمایند. 
گاهی اوقات حتی بیمارانی که درد نسبتا شدیدی دارند، به روش های درمانی غیرتهاجمی 

جواب می دهند و حالشان بهبود می یابد. در این حالت نیازی به عمل جراحی نیست.
 روش های درمانی غیرتهاجمی شامل فیزیوتراپی همراه با برنامه ورزشی و تزریق یا مصرف 

داروهای کورتونی است.
 در حال حاضر انواع مختلفی از روش های جراحی برای درمان فتق دیسک وجود دارد که 

پزشک بنا بر تشخیص خود، از یکی از آنها استفاده می کند.
 روند بهبودی فتق دیسک چگونه است؟

روند بهبودی فتق دیسک بستگی به شدت آن و علائم همراه آن دارد. در حالیکه فتق 
دیسک در اغلب موارد با روش های درمانی غیرتهاجمی به طور کامل بهبود پیدا 

می کند، ولی گاهی اوقات به دلیل تداوم علائم آن نیاز به عمل جراحی دارد.
 می توان از فتق دیسک پیشگیری نمود؟

فقط با جلوگیری از آسیب ستون فقرات می توان از فتق دیسک 
جلوگیری کرد.
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دو شرکت با همکاری یکدیگر کتی را طراحی کرده اند که می توان با میزان باد یا 
گازی که داخل آن فرستاده می شود دمای مورد نیاز بدن را تامین کرد.

 شرکت کلایمیت با همکاری شرکت یوتا، کتی را طراحی و ساخته است که از طریق والوی 
که در زیر زیپ آن طراحی شده است میتوان آن را متناسب درجه هوا و گرمای مورد نیاز باد 

کرده و دمای مناسب را بدست آورد.
به گفته این شرکت طراحی داخلی این کت به نحوی است که میتوان با استفاده از یک پمپ 

دستی آن را باد کرد همچنین به جای باد میتوان از گاز نئون هم استفاده کرد.
بنابر این گزارش این نوع ژاکت پفی که نظر صنعتگران زیادی را هم به خود جلب کرده 
است، بر خلاف مدلهای قبلی که در هوای مرطوب کارآیی خود را از دست می دادند، هم با 
هوای مرطوب و هم با هوای خشک سازگار است. همچنین زمانی که کاربر احتیاجی به آن 

نداشته باشد می تواند باد آن را خالی کرده و تا زده داخل کوله پشتی نگه دارد.

روش شیرین محققان برای درمان سوزش سردل

تصاویر پاهای چاپی برای ورزشکاران معلول

با ساخت نسل متفاوتی از اندام های مصنوعی سبک و بسیار مستحکم می توان گفت 
فناوری چاپ سه بعدی این بار به کمک ورزشکاران معلول آمده است.

گرچه فناوری چاپ سه بعدی در سالهای اخیر در بسیاری از حوزه ها از جمله پزشکی توسعه 
چشمگیری داشته است با این حال می توان به جرات گفت ورزشکاران معلول تقریبا بهره ای از 
مواهب این فناوری نبرده اند. اما حالا اتفاق تازه ای روی داده که  می تواند باعث خوشحالی این 

دسته از ورزشکاران شود.
فناوری جدید پای مصنوعی Exo-Prosthetic leg با بهره گیری از تازه ترین دستاوردهای 
دانش ساخت اندامهای مصنوعی و با تکیه بر فناوری چاپ سه بعدی طراحی و تولید شده است.

این پای مصنوعی جدید درحقیقت نوعی اسکلت تیتانیومی تقریبا توخالی است که نه تنها 
بسیار سبک و مقاوم بوده بلکه هزینه چندان زیادی نیز ندارد.

هم اکنون بیش از 2 میلیون معلول در آمریکا زندگی می کنند و هر ساله 185 هزار نفر به این 
جمعیت افزوده می شود. از آن گذشته بیش از 90 درصد این افراد از معلولیت در اندامهای تحتانی 

بدن رنج می برند.
درسالهای اخیر پیشرفتهای زیادی در عرصه طراحی و تولید اندامهای مصنوعی صورت گرفته 
اما بالا بودن هزینه ساخت و آماده سازی روانی معلولان برای استفاده از این فناوری ها موجب شده 

تا محققان به فکر شیوه های جدید تولید این نوع اندامها باشند.
ویلیام روت طراح صنعتی شناخته شده با آگاهی از این موضوع به سراغ پیشرفتهای نوین 
فناوری چاپ سه بعدی رفته و پای مصنوعی سبک و زیبایی را ساخته که از حیث کارایی و 

رضایت بخش بودن برای معلولان قابل قیاس با نمونه های فعلی نیست.
در فرآیند ساخت این پای مصنوعی از تلفیق تصویربرداری سه بعدی، مدلسازی نرم افزاری 
سه بعدی و چاپ سه بعدی بهره گرفته شده است. این طراح صنعتی معتقد است تمام این فرآیند 

قابلیت انجام به طور تمام خودکار را دارد.
یکی از بخشهای مهم طراحی و ساخت این پا استفاده از فناوری FitSocket ابداع شده توسط 
آزمایشگاه زیست مکاترونیک دانشگاه MIT بوده که طی آن ویژگیهای ساختاری بافت سازنده 
پای طبیعی را به دقت تجزیه و تحلیل کرده و از داده های به دست آمده به محققان در تولید پای 

مصنوعی جدید کمک می کند.

با نوشتن روی این کاغذ دیگر نیازی به پاک کن ندارید 
یک کاغذ هوشمند دارای تکنولوژی خاصی در ساخت است که کاربران را در استفاده از پاک کن و یا 

دور انداختن کاغذ باطله بی نیاز می کند.
کارشناسان به تازگی یک کاغذ خارق العاده طراحی کرده اند که کاربر با استفاده از آن دیگر هرگز نیازی به نوشتن 

روی کاغذ دیگر نخواهد داشت.
گفتنی است، این کاغذ از موادی ساخته شده است که می تواند بارها پاک شده و دوباره برای نوشتن مورد استفاده 
قرار گیرد.بررسی ها نشان می دهند، در این کاغذ برای نوشتن مجدد مطالب تنها استفاده از نور ماوراء بنفش برای ایجاد 

حرارت و پاک کردن جوهر خودکار یا روان نویس کافی است.
کارشناسان سازنده این کاغذ ادعا کرده اند که می توان آن را 20 بار بدون نیاز به تعویض کاغذ مورد استفاده مجدد قرار 

داد.کارشناسان اعتقاد دارند، استفاده از این فناوری باعث کاهش آلودگی محیط زیست خواهد شد.

آجرهای نانوکامپوزیتی، جایگزین آجرهای سیمانی
محققان با استفاده از نانوذرات معدنی موفق به ساخت آجرهای سبکی بدون استفاده از سیمان شده 

است.
شرکت واترشید با استفاده از نانوذرات معدنی موفق به ساخت آجرهای سبکی بدون استفاده از سیمان شده است. 

تولید این آجر ها می تواند ر هایش گاز دی اکسید کربن را به محیط زیست کاهش دهد. 
 شرکت واترشید متریالز )Watershed Materials( اعلام کرد که موفق به دریافت فاز دوم حمایت SBIR از بنیاد 

ملی علوم آمریکا برای توسعه و تجاری سازی آجرهای بدون سیمان شده است. 
واترشید فاز اول این کار را اوایل سال جاری میلادی با موفقیت پشت سر گذاشته و با انگیزه بالا درصدد اتمام بخش 

تحقیق، توسعه و تجاری سازی در فاز دوم است. 
 این شرکت برای فاز دوم، حمایت مالی 740 هزار دلاری را برای تولید آجرهایی دریافت کرده که فاقد سیمان بوده 
و وزن بسیار کمی دارند. این آجرهای موسوم به ZeroBlock به زودی جایگزین بلوک های سنگین سیمانی می شوند. 
 هرساله میلیارد ها تن بلوک سیمانی تولید می شود که موجب ر هایش میلیون ها تن دی اکسیدکربن به اتمسفر 
می شود. برای کاهش انتشار گاز دی اکسیدکربن، شرکت واترشید اقدام به کاهش مقدار کربن و استفاده از مواد قابل 
بازیافت در بلوک های سیمانی کرده است. با این فناوری جدید می توان انرژی مورد نیاز برای تولید آجر را تا 90 درصد 

کاهش داد.

ساخت پایی برای دویدن معلولان
یک دانشجوی دانشگاه خواجه نصیر موفق به ساخت پای مصنوعی شد که 

معلولان می توانند با استفاده از آن در المپیک معلولین شرکت کنند.
هادی نوروزیان - مجری طرح پروتز پای مصنوعی کربنی گفت: پروتز پای مصنوعی 
ساخته شده از جنس کربن است و ما توانستیم برای اولین بار این پروتز را برای دویدن 

معلولان در ایران بسازیم.
وی با اشاره به اینکه این پروتز 20 سال پیش در دیگر کشورها ساخته شده است، افزود: 
پروتز پای مصنوعی برای راه رفتن از کشورهای دیگر با قیمتی بالغ بر 20 میلیون تومان وارد 
کشور می شده که با تولید این پروتز در کشور می توان از صرفه جویی ارزی بالایی بهره برد.

نوروزیان با بیان اینکه این پاها برای اولین بار در ایران ساخته شده است، اظهار داشت: با 
توجه به اینکه نماینده ای در رشته المپیک معلولین در ایران نداریم، به همین دلیل به فکر 

ساخت این پروتز شدیم.
وی عنوان کرد: در سال گذشته موفق به ساخت این پروتز برای راه رفتن شدیم که اکنون 

با اضافه کردن قابلیت هایی می توان از این پروتز برای دویدن استفاده کرد.
نوروزیان خاطرنشان کرد: نمونه آزمایشی این دستگاه بالغ بر دو میلیون تومان ساخته شده 
که برآورد شده، با تولید انبوه، این قیمت حداقل 6برابر کمتر از ساخت آزمایشگاهی آن شود.

وی با اشاره به اینکه برای تولید این پروتز در کشور نیاز به حمایت هایی داریم، اذعان داشت: 
تست های این پروتز مطابق مقالات خارجی و اصولی پیش رفته است که می توان گفت 

عملکرد این پروتز 90 درصد همانند نمونه های خارجی است.
نوروزیان گفت: این پروژه در قالب پروژه کارشناسی ارشد در دانشگاه خواجه نصیر با 

همکاری پروفسورمحمدرضا خلیلی طی سه سال صورت گرفته  است.

با این کت هوشمند 
دمای متناسب بدن خود را تنظیم نمایید
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محققان انگلیسی برای کاهش علائم بازگشت اسید معده و سوزش سر دل، 
آبنباتی حاوی زایلیتول تولید کرده اند که به خنثی کردن اسید معده کمک 

می کند.
 بیماری ریفلاکس معده و مری )GORD( هنگامی رخ می دهد که محتویات معده 

بسمت بالا و مری ترشح کرده و منجر به سوزش در قفسه سینه می شود.
ضعف دریچه بین مری و معده بعنوان عامل احتمالی بازگشت اسید معده مطرح 

می شود؛ همچنین اضافه وزن نیز به تشدید این مشکل کمک می کند.
از هر پنج نفر یک نفر از مشکل GORD رنج می برد و بهترین روش کاهش علائم 
سوزش سر دل، بهبود عادات غذایی بخصوص کاهش مصرف غذاهای چرب و کاهش 

وزن است.
زایلیتول بطور طبیعی در میوه های مختلف مانند آلو و تمشک وجود دارد و از آن بعنوان 
شیرین کننده در آدامس های فاقد قند استفاده می شود؛ بعلاوه دارای اثرات ضدباکتریایی 

است.
مطالعه صورت گرفته توسط کینگز کالج لندن نشان می دهد، بزاق افرادی که آدامس 
حاوی شیرین کننده زایلیتول استفاده می کنند، بیشتر قلیایی است که منجر به خنثی 

کردن اسید معده می شود.
محققان برای کاهش بازگشت اسید معده و سوزش سر دل، آبنباتی حاوی شیرین کننده 
طبیعی زایلیتول تولید کرده اند؛  آبنبات در طول شب به لثه ها چسبیده و به کاهش علائم 

بازگشت اسید معده کمک می کند.
محققان قصد دارند عملکرد این آبنبات را بر روی 50 بیمار مبتلا به GORD بمدت 

دو هفته مورد آزمایش قرار دهند.
در این روش درمانی جدید، آبنبات پیش از خواب در قسمت پشت دهان بر روی لثه ها 
قرار داده می شود؛ این آبنبات دارای بخش چسبناکی است که حداقل بمدت شش ساعت 

در محل خود باقی مانده و به آرامی زایلیتول را در محیط دهان آزاد می کند.



آداب هدیه دادن

هدیه دادن و گرفتن از دیرباز مورد توجه بشریت بوده و به اندازه قدمت انسان،  
سابقه دارد. در حقیقت هزاران سال است که مردم با به راه انداختن مراسم و 

جشن های مختلف به یکدیگر هدیه می دهند.
بنا بر تحقیقات انجام شده هدیه، بخش مهمی از روابط و تعاملات جوامع انسانی را در بر 
می گیرد و تعریف مشخصی از این روابط ایجاد می کند. هدیه، پیوند بین اعضای خانواده 
و دوستان حتی طرف های کاری و تجاری را محکم می کند. مردم وقتی به یکدیگر هدیه 
می دهند، اول از همه نشان می دهند که برای یکدیگر ارزش قائل هستند و به یکدیگر 
اهمیت می دهند. همچنین موجب می شود که به یکدیگر بیشتر فکر کنند و توجه 
نشان دهند. اگرچه مفهوم هدیه در فرهنگ های مختلف گاهی متفاوت است، اما در اصل 

نشان دهنده توجهی است که افراد به یکدیگر ابراز می کنند.
 هدیه دادن و گرفتن، واضح ترین روشی است که فرد می تواند علاقه خود را به طرف 
مقابل نشان دهد و حتی برعکس، ممکن است فردی بخواهد با کمترین صدمه به طرف 
مقابل رابطه شان را پایان دهد. او می تواند این کار را با هدیه دادن انجام دهد. افرادی که 
به مقوله هدیه توجهی ندارند، معمولا این علائم و اشارات اجتماعی را بسادگی از دست 

می دهند.
 بنا بر گفته روان شناسان هدیه دادن و گرفتن می تواند برای افراد بسیار مهم باشد و 
موجب سلامت روح و در نهایت جسم دو طرف شود. در حقیقت این عمل افراد را در 
شرایط برد � برد قرار می دهد و احساسات خوب و بسیار خوشایندی در هر دو طرف ایجاد 
می کند و موجب صمیمیت و در نتیجه احساس امنیت بیشتر می شود. در حقیقت هدیه 
دادن و گرفتن باعث ترشح هورمون »سروتونین« می شود که در مغز افراد تنظیم کننده 

حالات روحی شان است.
 از طرفی تحقیقات نشان داده است که هدیه دادن به مراتب بیش از هدیه گرفتن 
شادی می آورد و وقتی این عمل به عادتی در زندگی تبدیل شود، مسلما می تواند جلوی 
افسردگی را بگیرد. زیرا فرد هدیه دهنده از این که توانسته دیگری را شاد کند، احساس 
باارزش بودن می کند. در واقع هدیه دادن را می توان در زمره کارهای نوعدوستانه قرار داد. 
بویژه زمانی که این کار بدون چشمداشت و توقع تلافی انجام شود، بسیار فرحبخش است. 

هدیه خوب
هدیه دادن به نظر ساده و بی دغدغه می آید، اما باید گفت کاری بسیار سخت و پیچیده 
است و اول از همه باید آداب آن را بخوبی بدانید. هدیه خریدن از این نظر سخت است که 
معمولا نمی دانیم طرف هدیه گیرنده به چه چیزی علاقه مند است. درواقع نمی توانیم 
براحتی وارد مغز او شده و از دریچه چشم های او دنیا را ببینیم و بفهمیم که او واقعا چه 
می خواهد. حتی گاهی اوقات این ناتوانی به تهیه هدایایی منجر می شود که از نظر گیرنده 

ارزشی ندارند.
از طرفی رسم و رسوم های مختلف در فرهنگ های گوناگون هدیه دادن را بسیار سخت 
تر می کند. معمولا در جوامعی که از تنوع فرهنگی برخوردارند، هنگام تهیه هدیه باید 
بسیار مراقب بود تا هدیه ایمناسب تهیه شود. درواقع باید از سنت های یکدیگر که گاه از 
شهری با شهر دیگر متفاوت است باخبر بود. در هر حال دادن هدیه خوب و عالی چیزی 
است که فرد هدیه دهنده به آن بسیار توجه دارد. در زیر به برخی از ویژگی های یک 

هدیه خوب اشاره شده است:
 هدیه بی منظور

پیش از هر چیز باید گفت یک هدیه خوب و باارزش هدیه ای است که بدون منظور و 
بدون توقع جبران داده شود. زیرا اگر توقع جبران به میان آید، اولا فرد گیرنده هدیه را در 
شرایط خاصی قرار می دهید و او احساس می کند که مجبور است برایتان هدیه بخرد و 

در ثانی به او می فهمانید که هدیه تان صمیمانه و از ته قلب نبوده است. 
هدیه گرانقیمت

اگر هدیه تان باعث شود که دریافت کننده احساس فقیر بودن کند، هدیه ای واقعی 
نیست، بلکه با این کار به او می فهمانید که شما قدرت خرید بسیار بالایی دارید و می 
خواهید این موضوع را به رخ او بکشید. از آنجا که مردم به محض دریافت هدیه خواه ناخواه 
به فکر جبران آن می افتند، خریدن هدایای گرانقیمت دریافت کننده هدیه را به دردسر 
می اندازد و آن هدیه را به تلخ ترین خاطره زندگی اش تبدیل می کند. بنابراین مراقب 

باشید هدیه ای تهیه کنید که طرف مقابل را به زحمت نیندازید.
 هدیه خاص

گاهی اوقات برخی افراد صرفا برای رفع تکلیف هدیه می خرند و در این گونه مواقع 
جوراب، کمربند و از این قبیل کالاها را مناسب می دانند. اگرچه این اجناس نیز بسیار 
ضروری است، اما با دادن این نوع هدایا نمی توانید به دریافت کننده این احساس را بدهید 
که برایتان مهم هستند و آنها احساس خاص بودن نمی کنند. اگر می خواهید چنین 
حسی به او بدهید بهتر است برایش چیزی بخرید که بسیار شادترش کند. گاهی خریدن 

یک کتاب که به آن علاقه داشته است می تواند یک هدیه خاص برای او محسوب شود.
 پول به عنوان هدیه

برخی به جای خریدن هدیه، پول می دهند. دادن پول این مفهوم را می رساند که فرد 
گیرنده هدیه آنقدر ارزش و اهمیت نداشته است که به خودمان زحمت فکر کردن درباره 
هدیه یا بازار رفتن بدهیم و این موضوع را به سادگی با دادن پول به او می فهمانیم. بنابراین 

اگر می خواهید به گیرنده هدیه بگویید برایتان مهم است هرگز پول هدیه ندهید.
هرگز نمی توان ارزش هدایا را با پول سنجید. دادن هدیه یعنی نشان دادن علاقه فرد 
به طرف مقابل. بنابراین می توانید کاری غیر از خریدن جنس و کالا انجام دهید. مثلا 
می توانید غذای مورد علاقه او را آماده کرده و او را به صرف غذا در زمانی مناسب دعوت 

کنید. در حقیقت با این کار به او نشان می دهید که چقدر برایتان مهم است 
تفکر پشت هدیه

خود هدیه چندان مهم نیست، بلکه تفکر پشت آن از اهمیت برخوردار است. بنابراین 
در مورد هدیه ای که می خرید به دقت فکر کنید. به طور کلی به کسی که می شناسید 
هدیه ای بدهید که دوست دارد. معمولا در صحبت هایتان می توانید متوجه شوید که او 
چه چیزی دوست دارد. اگر هم کاملا نمی دانید طرف مقابل چه چیزی دوست دارد، هدیه 

ای بگیرید که احتمال می دهید برایش کاربردی باشد.
همیشه خریدن اجناس و کالا نمی تواند خاطره انگیز باشد، ولی می توانید مثلا برای 
او بلیت یک کنسرت یا یک کلاس تفریحی و ورزشی که دوست دارد، تهیه کنید. به این 

وسیله می توانید خاطره ای شیرین در ذهن او به جا بگذارید.
اگر فردی که برایش هدیه می خرید وقت بسیار کمی دارد، بنابراین برایش هدیه 
پردردسر نخرید. مثلا خریدن یک پازل 5 هزار قطعه ای می تواند بدترین هدیه عمرش 
باشد، اما خریدن کتاب های صوتی که هنگام انجام دادن کارهایش بتواند به آن گوش 

کند، گزینه مناسبی است.
هیچ چیز جالب تر از این نیست که هدیه تان را کادو پیچ دریافت کنید. حتی اگر بلیت 
رفتن به یک مکان تفریحی است آن را در یک برگه کادو بپیچید یا در پاکت مخصوص 
هدیه قرار دهید تا هدیه گیرنده از باز کردن کادو لذت ببرد. در ضمن مهم است برای چه 
کسی چه کاغذ کادویی انتخاب می کنید، مثلا کاغذ کادو با طرح پروانه برای کسی که به 

طبیعت علاقه دارد، بسیار مناسب است. 
نوشته های زیبا

همیشه روی کاغذ کادوی هدیه تان سخنی زیبا بنویسید. البته تا آنجا که می توانید از 
نوشتن جملات کلیشه ای اجتناب کنید. گاهی می توانید خاطرات زیبایتان را که با هم 
داشتید در جمله ای زیبا بیان کنید و به پاس آن روزها هدیه تان را پیشکش نمایید، اما اگر 
هم نمی دانید چه بنویسید یک جستجوی ساده در اینترنت می تواند جملات بی شمار 

زیبایی در این خصوص در اختیارتان قرار دهد.
گاهی اوقات دادن هدیه ای که نشان دهد دوست دارید با فرد گیرنده هدیه ارتباط 
محکم تری برقرار کنید، می تواند بهترین هدیه باشد. مثلا خرید بلیت دونفره سینما و هر 

مکان تفریحی دیگر. 
زمان و توجه

البته هدیه نباید حتما پولی باشد. شما اگر کسی را دوست دارید و می خواهید به 
او نشان دهید که برایتان مهم است می توانید با اختصاص دادن بخشی از وقت تان و 
گوش کردن به صحبت های او و همدردی نشان دادن به او بگویید که چقدر برایتان 
ارزش دارد. به این وسیله او می تواند باارزش ترین هدیه را که توجه خالصانه شماست، 

دریافت کند.

توصیه های برای دستیابی والدین
 به اینترنت ایمن 

چارچوبی را به منظور زمان و میزان استفاده از رایانه برای کودکان مشخص کنید. 
در رابطه با محدوده آزادی آنها در فضای آنلاین صراحت داشته باشید. در فضای 

مجازی اولویت با انجام تکالیف مدرسه باشد.
تیتر اخبار و تحقیقات آماری در رابطه با شکارچیان اینترنتی و مجرمان سایبری بسیار 
نگران کننده است، از این رو -در دنیای امروز بر عهده داشتن مسئولیت سرپرستی کودکان 
بدون نگرانی در رابطه با تامین امنیت آنها در فضای مجازی غیر ممکن است. خوشبختانه 
سرپرستی یک کودک در فضای آنلاین مورد متفاوتی از سرپرستی کودک در دنیای واقعی 
نیست. نکته کلیدی آن است که بدانیم؛ اینترنت در مقایسه با تلویزیون شباهت بیشتری 
به دنیای واقعی دارد! والدین اغلب قوانینی را در ارتباط با مشاهده تلویزیون و رفت و آمد 
با دوستان بدون حضور یک بزرگتر وضع می کنند زیرا تمایل دارند تا اصلاعات روشنی از 
وضعیت فرزند خود در اختیار داشته باشند. زمانی که بچه ها کم سن و سال تر هستند و 
یا هنگامی که از خانه دور می شوند معمولا یکنفر آنها را همراهی می کند و والدین اغلب 
امتیازاتی را از فرزندان خود به دلیل عدم فرمانبرداری سلب می کنند. احتمالا شما هم در 
منزل خود چنین وضعیتی را تجربه کرده اید و این شروعی بسیار مناسب برای آموزش مفهوم 
"امنیت" به فرزندان است که نهایتا می تواند شروعی نیز برای کاربرد این واژه در فضای مجازی 
تلقی شود.با فرزندان خود صحبت کنید. مانند هر مورد دیگر، ابتدا فرزندان باید با انتظارات 
شما آشنا شوند، مفهوم امنیت در فضای مجازی را دریابند و به راحتی در رابطه با مسائل و 
نگرانی ها گفتگو کنند.دستورالعمل ها را مشخص کنید. چارچوبی را به منظور زمان و میزان 
استفاده از رایانه برای کودکان مشخص کنید. در رابطه با محدوده آزادی آنها در فضای آنلاین 
صراحت داشته باشید. در فضای مجازی اولویت با انجام تکالیف مدرسه باشد. در مورد جذابیت 
های اینترنت مانند پیام رسان های فوری، اتاق های گفتگو)چت روم(، بلاگ ها، شبکه های 
اجتماعی و پایگاه های مجازی آنلاین با فرزندان خود بیشتر گفتگو کنید. با فرزندان خود 
قراردادی در رابطه با انتظارات خانواده تنظیم کرده و به اتفاق آن را امضا کنید. گنجاندن 

عواقب بی توجهی به تعهدات در "قراداد" را نیز فراموش نکنید.
پیگیر باشید. بسیار اهمیت دارد که به قوانین پایبند باشید و بدانید: کودکان بیشتر از آن 
که با شما اختلاف نظر داشته باشند، به اجرای قوانین از جانب شما چشم دوخته اند. در قدم 
اول زمان مجاز برای فعالیت های آنلاین را مشخص کنید، سپس از نرم افزارهای مانیتورینگ 

برای بررسی سابقه عملکرد فرزندانتان در فضای مجازی بهره ببرید.
توجه داشته باشید. قرار دادن رایانه در اتاق نشیمن در صورتی که با توجه شما نسبت 
به عملکرد فرزندانتان همراه نباشد، مکفی نخواهد بود. برقراری ارتباط با فرزند و صحبت در 
رابطه با فعالیت های آنلاین وی را جز عادات خود قرار دهید، دقیقا همانطور که انتظار دارید تا 

از کیفیت دوستان و فعالیت های او در خارج از منزل اطلاع داشته باشید. 
بیشتر بخوانید. اگر درباره فعالیت های آنلاین فرزندان خود سوال می کنید و در درک 
و تحلیل پاسخ آنها مشکل دارید، زمان آن است که مطالعه در راستای افزایش اطلاعات را 
اغاز کنید. البته می توانید با جستجوی آنلاین، پاسخ های مورد نظر خود را در میان مقالات 

اینترنتی بیابید.
به سرگرمی ها بپیوندید. تفاوتی ندارد که در یک مسابقه ورزشی شرکت کنید یا برنامه  
ای برای مسافرت ترتیب بدهید و یا حتی لذت وبگردی با فرزندان را تجربه کنید. اگر فرزند 
شما نسبت به انجمن های آنلاین مانند مای اسپیس، فیسبوک و... علاقه مند است، هر چه 
سریعتر شناسه کاربری)پروفایل( مخصوص به خود را ایجاد کرده و نام فرزندتان را به لیست 
دوستان خود اضافه کنید. این روش به والدین کمک می کند تا از نحوه و کیفیت عملکرد 
کودکان خود در فضای آنلاین اطلاعات بهتری داشته باشند و روابط مناسب تریرا نیز با آنها 

تجربه کنند.
از تکنولوژی های موجود استفاده کنید. بی شک هیچگونه کمبودی در میزان و نحوه 
دسترسی به نرم افزارهای ایمنی مختص کنترل، ردیابی و یا اعمال محدودیت ها در فضای 
آنلاین، وجود ندارد. زمانی را صرف جمع آوری اطلاعات بیشتر پیرامون نرم افزاهای فیلترنگ، 
مانیتورینگ، فایروال ها، مرورگرهای مخصوص کودکان و سایر ابزارهای مرتبط با افزایش 
سطح کنترل والدین بر فرزندان نمائید. این تکنولوژی ها شما را از مبدل شدن به والدینی 
"قدرتمند")خشن( بی نیاز کرده در حالیکه پیشبرد اهداف شما را نیز آسانتر می کنند، بویژه 

در رابطه با کودکان کم سن وسال.
مقدار اندکی ردپای فرزندان را دنبال کنید. از سوابق، کش و کوکی های مرورگر 
رایانه خود برای بررسی سایت هایی که توسط فرزندتان مورد بازدید قرار گرفته، استفاده 
کنید. البته این به مفهوم جاسوسی نیست، بلکه امکانی برای کنترل دقیق تر فرزند است. نام 
و یا نام مستعار آنها)اگر می دانید( را در موتورهای جستجو وارد کنید تا از وجود پروفایل های 
متعلق به آنها در شبکه های اجتماعی مطلع شوید. همین روش را با آدرس و شماره تلفن 
امتحان کنید. احتمال دارد از نتیجه حاصله و میزان آنلاین بودن اطلاعات شخصی خود 

شگفت زده شوید!

پنج راه جالب برای ترک
 غیبت و سخن چینی!

غیبت آسیب رسان و بسیار مخرب است. غیبت، چه عمدی و چه سهوی، 
آسیب های فراوانی به دنبال دارد. به جای اینکه درمورد آدمها و پشت سر آنها 
حرف بزنیم، باید با خود آنها حرف زده و مشوقشان باشیم. امروز 5 راه برای 

ترک عادت غیبت کردن به شما پیشنهاد می کنیم
وقتی اول از مغزتان و بعد زبانتان استفاده کنید، از غیبت دور خواهید شد

از آنجاکه غیبت کردن معمولاً از یک گپ کوتاه شروع می شود، قبل از اینکه بفهمیم 
داریم غیبت می کنیم در آن گرفتار خواهیم شد. خیلی از آدمها از اینکه بقیه بفهمند آنها 
پشت سر کسی غیبت می کنند، واهمه دارند. بیشتر اوقات واقعاً منظور نداریم که پشت 

کسی حرف بزنیم اما اینکار را می کنیم چون از فکرمان استفاده نمی کنیم.
 اولین قدم برای ترک یک عادت بد از زندگیتان آگاه شدن از آن است. همین امروز، 
آگاهانه و بادقت به کلمات خودتان دقت کنید. سعی کنید قبل از اینکه کلمه ای بد 

درمورد کسی به زبان آورید، فکر کنید.
می توانید برای خودتان سیاست تحمل صفر اجرا کنید

اگر در یک صنعت یا تجارتی هستید، در نظر داشته باشید که در جلسه بعدی کاری 
درمورد موضوع غیبت کردن بحث کنید. وقتی کارمندانتان را وادار کنید که در مورد 
آسیب ها و ضررهای ناشی از غیبت کردن فکر کنند، از مشکلات و مسائل آتی جلوگیری 

خواهید کرد.
در غیبت شرکت نکنید

»فقط بگویید نه!« شعاری بود که بانو نانسی ریگان برای کاهش مصرف موادمخدر 
درمیان جوانان پیشنهاد داد. درمورد غیبت هم کاربرد دارد: فقط انجامش ندهید!

غیبت کردن به حداقل دو نفر نیاز دارد. یکی حرف می زند و دیگری تایید می کند. اگر 
قبول نکنید که یکی از طرفین این مکالمه باشید، این مکالمه انجام نخواهد شد. 

ماشین غیبت را روی دور کند بیندازید
این ایده مطمئناً کار می کند. به سمت منبع بروید. مستقیماً با فرد موردنظر یا هدف 
غیبت حرف بزنید. وقتی کسی شروع به حرف زدن درمورد کسی دیگر می کند، پیشنهاد 
بدهید که با آن فرد تماس بگیرید و حرف هایتان را با او درمیان بگذارید. احتمالاً 90 
درصد کسانیکه قصد غیبت کردن از این پیشنهاد خواهند ترسید.کسانیکه درمورد 

دیگران حرف می زنند دوست دارند ناشناس بمانند.
 اینها کسانی هستند که یادداشت ها و نامه های ناشناس درمورد شکایت از یک 
همکار برای رئیس می فرستند. آنها نظراتشان را با »به کسی نگو من این را به تو گفتم« 
شروع می کنند و شدیداً انکار می کنند که منبع شایعه پراکنی هستند. تنها چیزی که 
نمی خواهند این است که شناخته شوند. شما باید پیشنهاد دهید که اسم آنها را بخاطر 
حرفی که می زنند پیش کسان دیگر به زبان آورید و مطمئن باشید که سریع دست 

می کشند. 
غیبت را با خوبی جایگزین کنید

همانطور که غیبت کننده ها دوست دارند ناشناس بمانند، خیلی ها هم عاشق موج اخبار 
بد و وحشت آور هستند. خیلی از افراد پرمشغله  به دلایلی با اخبار خوب به اندازه اخبار 
بد هیجان زده نمی شوند. شما می توانید از نظرات خوب، کلمات تشویق آمیز یا تحسین و 

تمجید برای خنثی کردن غیبت استفاده کنید.
 مثلاً وقتی مریم شروع به صحبت درمورد سارا می کند، شما بگویید، »میدونی واقعاً 
دوست ندارم این رو بشنوم. سارا واقعاً دختر خوبی است و دوست خیلی خوب من 
است.« یا غیبت را به طور کل نادیده بگیرید و بگویید، »میدونی چیه؟ من سارا رو دیدم، 
اون خیلی دختر خوب و مهربانیه!« از کلمات خوب بعنوان سپری درمقابل بدی استفاده 

کنید.این نیازمند این است که به دنبال چیزهای خوب برای حرف زدن باشید.
می دانید که نقاط خوب و مثبت در همه آدمها وجود دارد. حتی هیتلر هم عاشق 
حیوانات و هنر بود! اینکار عوارض جانبی مثبت و خوبی هم به دنبال دارد. وقتی روزتان را با 
خوب به جای بد شروع می کنید، زندگیتان را روشن تر می کنید. خوبی های زیادی در دنیا 

وجود دارد، فقط باید به دنبال آن باشید و درمورد آن حرف بزنید.
قانون طلایی را اعمال کنید

بعضی از خوانندگان ما افراد مذهبی نیستند. و خیلی از کسانیکه این مطلب را برایشان 
بفرستید هم ممکن است مذهبی نباشید.

 درواقع این مقاله اصلاً مقاله مذهبی نیست که غیبت را از دید مذهب بررسی کنید. اما 
قوانین اسلام و ادیان دیگر هم در این زمینه قابل اجرا است.از دیدگاه دین، غیبت کردن 
گناهی مخرب است. درست مثل تاریکی که روشنی آن را از بین می برد، غیبت هم با 
مهربانی و ملاحظه از بین می رود.سعی کنید محبت و مهربانی را در خانه و محل کارتان 
پراکنده کنید.  اگر دوست داشتید این مقاله را برای کسانیکه که می دانید در دام غیبت 
گرفتار هستند، بفرستید تا به آنها برای از بین بردن این عادت ناپسند کمک کنید.

شما هم در دام غیبت افتاده اید؟ آیا موفق به ترک آن شدید؟ چطور؟ ما را با نظرات و 
پیشنهادات خود خوشحال کنید .

همه ما به دلایل مختلف و درجات متفاوتي این حس 
را تجربه مي کنیم؛ اگرچه دلیل آن اغلب بین افراد 

مشترک است و به یکي از موارد زیر ختم مي شود:
آیا مي توانید آخرین باري را که درون یک اتاق در میان 
افراد غریبه ایستاده بودید، به یاد بیاورید؟ آیا آن موقع احساس 
خجالت و بي دست و پایي کردید؟ آیا وقتي مي خواهید از 
کسي یک سؤال کوچک بپرسید، خجالت مي کشید و حتي 
براي پرسیدن تاریخ و ساعت، ضربان قلب تان تند مي شود؟ 
آیا وقتي مي خواهید براي انجام یک معامله یا خرید به کسي 
مراجعه کنید، مردد مي شوید، آیا این احساس شما را از زندگي 
عقب نگه داشته است. صرف نظر از درونگرا یا برونگرایي افراد، 
همه انسان ها در زندگي و در بعضي شرایط و مسائل احساس 
درونگرا  افراد  فقط  اجتماعي  لحاظ  از  مي کنند.  خجالت 
کم رویي را تجربه نمي کنند. کم رویي عبارت است از احساس 
بدي که فرد در مقابل اطرافیان دارد. در این بحث به عادت ها 

و راه هاي مقابله با این مسأله خواهیم پرداخت.
چرا افراد خجالت مي کشند؟

همه ما به دلایل مختلف و درجات متفاوتي این حس را 
تجربه مي کنیم؛ اگرچه دلیل آن اغلب بین افراد مشترک است 

و به یکي از موارد زیر ختم مي شود:
از دوره  این مسأله مي تواند  از خود:  تصویر ضعیف   )1
نوجواني افراد شکل گرفته باشد؛ زماني که ویژگي هاي منحصر 
به فرد ما براي اطرافیان مان جالب به نظر نمي رسد و ما فکر 
مي کنیم آنها بي ارزش هستند و سعي مي کنیم خودمان را 
شبیه دیگران کنیم و در نتیجه دیگر خودمان نیستیم و 
حتي احساسات مان، احساسات واقعي ما نیست. این افراد 
معمولا حتي نمي دانند توانایي ها و استعدادهاي واقعي شان در 
چیست؛ فقط فکر مي کنند هر شخص دیگري نسبت به آنها 

جالب تر و بهتر است.
2( فکر کردن بیش از حد به خود: هنگامي که در کنار 
دیگران هستیم، نسبت به کارهاي مان و آنچه انجام مي دهیم، 
حساس تریم؛ به خصوص وقتي که در مرکز توجه همه باشیم. 
این فکر، در ما اضطراب ایجاد مي کند و باعث مي شود تمامي 
حرکات مان براي خودمان سئوال برانگیز باشد و فکر کنیم آنها 
را اشتباه انجام داده ایم! این مسأله مي تواند افکارتان را به شکل 

یک کهکشان مارپیچي به سمت پائین سوق دهد.
فرد خجالتي  را یک  وقتي که خود  زدن:  برچسب   )3
مي شناسیم و این برچسب را روي خودمان مي زنیم، از لحاظ 
رواني به مرور با این احساس خو گرفته و زندگي مي کنیم و 
شاید براي همیشه در ما باقي بماند. هنگامي که برچسب عمل 
یا صفتي را به خود مي زنید، آن صفت به صورت ثابت روي 

شما باقي مي مانند و با همان زندگي خواهید کرد.
درک کمرویي خود

نوع کمرویي خود را شناسایي کنید و دریابید که چه 
تأثیري بر زندگي شما دارد. همان لحظه که احساس خجالت 
مي کنید، فکر مي کنید چه چیزي شما را نگران مي کند و در 

چه موقعیت هایي این حس به شما دست مي دهد.
توجه به خودآگاهي

دریابید که جهان و نگاه همه افراد به شما نیست و مردم 
آنقدر گرفتاري دارند که فرصتي براي نگاه کردن به شما 
اینکه دائم نگران خود باشید و  نخواهند داشت. به جاي 
خودتان را تماشا کنید، خودتان را یکي از افراد دیگر و جزء 
یکي از آنها بدانید. خود را در برابر موضوعي که منجر به 
خجالتي شدن شما مي شود مسلح کنید و افکار خود را در 
اختیار بگیرید، اولین قدم مبارزه و غلبه بر کم رویي، آگاهي و 

رفتن به سوي هرگونه تغییر و یا بهبود زندگي است.
متمایز بودن

باور کنید شبیه دیگران بودن خسته کننده و کسل کننده 
و داشتن تفاوت ها خوب است. در واقع بپذیرید که شما مثل 
افراد عادي و معمولي جامعه نیستید و نمي خواهید آن گونه 
باشید. شبیه بقیه بودن شما را خوشحال نخواهد کرد. بپذیرید 
که ویژگي هاي منحصر به فردتان مي تواند شما را از بقیه 

متمایز کند.
خودتان را دوست بدارید

و  احساسات  و  کنید  قدرداني  خودتان  از  بگیرید  یاد 
استعدادهاي خاص خود را دوست داشته باشید. یک نامه 
عاشقانه براي خودتان بنویسید و کارهایي را انجام دهید که از 
آن لذت مي برید. از بدن خود بابت زحماتي که کشیده است، 
تشکر کنید. زماني را به خویش اختصاص دهید و به خودتان 

رسیدگي کنید.

یافتن نقاط قوت خود
همه ما ویژگي هاي منحصر به فرد و شیوه هاي متفاوتي 
براي بیان خود داریم. دانستن این مساله بسیار اهمیت دارد 
که اگر هر کاري را به طور کامل انجام دهیم، خوب و عالي 
است، حتي اگر با شکل عام و عادي آن متفاوت باشد. اگر همه 
افراد یکسان باشند، جهان، جاي کسل کننده اي خواهد شد. 
کاري را که در آن مهارت دارید، پیدا کرده و روي آن تمرکز 
کند. شناسایي توانایي هاي تان، اعتماد به نفس و رضایت خاطر 
را در شما افزایش خواهد داد و کمک خواهد کرد خودتان 
را بهتر بشناسید. خواهید دید که چگونه قدرت منحصر به 
فردتان، به شما یک امتیاز داده و باعث مزیت و تفاوت شما از 

دیگران خواهد شد.
تمرکز بر روي دیگران

به جاي تمرکز بر ناراحتي ها و افکار خود و موقعیت هاي 
اجتماعي، بر افراد دیگر تمرکز کنید و حواستان به آنچه که 
آنها مي گویند، باشد. سعي کنید از دیگران چیز یاد بگیرید و 
از آنها در موردشان سؤال بپرسید و با آنها ارتباط برقرار کنید.

تنفس عمیق
اضطراب و ترس را مي توان کنترل کرد اگر یاد بگیرید براي 
غلبه بر آنها چطور محکم باشید. یکي از روش هاي ساده براي 
کنترل این احساسات و رسیدن به آرامش، کشیدن نفس 
عمیق با چشم هاي بسته است. هنگامي که نفس عمیق 
مي کشید، فقط بر روي تنفس خود تمرکز کنید. در حالي که 
از همه افکار بد دور هستید، نفس عمیق بکشید و عمل بازدم 
را به آرامي انجام دهید. روش دیگر، یوگا است. از هنگامي که 
شروع به دم و بازدم مي کنید، آنها را بشمارید. کم کم شمارش 
دم را کنار گذاشته و فقط بازدم هاي خود را شمارش کنید؛ 
مثلاً چهار عدد تنفس دم براي چهار عدد بازدم؛ بدین معني 
که زمان و سرعت بازدم خود را کاهش دهید و در مقایسه با 
دم، بازدم کمتري داشته باشید. به کار ادامه دهید تا احساس 
آرامش کنید. این کار را حتي در یک مکان کوچک هم 

مي  توان انجام داد.
رهایي از اضطراب

یکي از تعاریف اضطراب این است که »اضطراب عبارت 
است از انرژي مسدود شده که باید آزاد شود.« و این انرژي 
را مي توان از طریق حرکات فیزیکي آزاد کرد. ورزش هایي 
همچون دویدن و پیاده روي، مي توانند به آزاد کردن این انرژي 
کمک کنند، همین طور ذهن را به سمت موضوع دیگري 
منحرف مي کنند و این به تجدیدنظر در دیدگاه ها نیز کمک 
خواهد کرد. روش دیگر، مراقبه )مدیتیشن عضلات( است. هر 
قسمت از بدن خود را به مدت 3 تا 5 ثانیه سفت و منقبض و 
سپس رها کنید تا اینکه به بالاي  سرتان برسید. در این حین، 

نفس کشیدن را فراموش نکنید.
تجسم موقیعت خوب

خود را در موقعیتي تصور کنید که در آن فردي با اعتماد به 
نفس و شاد هستید. این فکر به شما کمک مي کند هنگامي 
که در آن موقعیت قرار مي گیرید، همان احساس را داشته 
باشید. در جاي راحتي بنشینید، چشمان تان را ببندید و به 
یک موسیقي آرامبخش گوش دهید و خود را در مکان یا 
موقعیتي تصور کنید که دوست دارید باشید. به کار گرفتن 
تمامي حواس به شما کمک خواهد کرد که آن را واقعي تر 

ببینید ..
تمرین و تمرکز

کلمات مي توانند انرژي باورنکردني به انسان بدهند. آنچه ما 
بارها و بارها با خود مي گوییم، ذهن ناخودآگاه مان مي شنود. 
اگر با خود بگوییم که من ناتوان و بیش از حد در انجام کارها 
خجالتي هستم، همین اتفاق خواهد افتاد. ما آنچه هستیم که 
خود مي  خواهیم و خودباور داریم. اگر مرتب با خود تکرار کنیم 
که من فردي بااعتماد به نفس و توانا هستم، ذهن ناخودآگاه ما 
آن را درک خواهد کرد. اعمال ما همیشه بازگو کننده واقعیتي 
است که خود مي خواهیم باشد. اگرچه نمي توانیم به خود 
دروغ بگوئیم، اما تفکر و تجسم مثبت مي تواند ما را در راه 

اصلاح الگوهاي تفکر قرار دهد.
مقابله با شرایط بد و ناراحت  کننده

وقتي موقعیت ها و مکان هایي را که در آن احساس خجالت 
مي کنید، ترک مي کنید، در اصل کمرویي خود را تقویت 
کرده اید. به جاي این کار با آن روبه رو شوید و مقابله کنید. این 
کار باعث از بین رفتن ترس و رشد شخصیت شما مي شود. 
در جایگاه یک ناظر قرار بگیرید و خودتان را بررسي کنید و 
از خود بپرسید چرا من چنین حسي دارم؟ چه چیزي باعث 

مي شود این گونه رفتار کنم؟
پذیرفتن شکست ها

بپذیرید که احتمال دارد از طرف دیگران پذیرفته نشوید؛ 
اما به خاطر داشته باشید که این بخشي از زندگي است و 
تمامي افراد آن را تجربه کرده اند. شکست بخشي از فرآیند 
یادگیري است و تو تنها نیستي. در زیر به چند نکته اساسي 
اشاره خواهیم کرد که از لحاظ ذهني به شما کمک مي کنند 

از قبل آماده پذیرش هر اتفاقي باشید:
هرگز موضوع را شخصي نکنید. شما مقصر نبودید، فقط 
قرار نبود این اتفاق بیفتد و این بهترین اتفاق ممکن براي شما 

نبوده؛ پس اتفاق نیفتاده است.
از این موضوع درس بگیرید و فکر کنید تمامي اتفاقات، 
درس هاي زندگي هستند تا شما به انسان بهتري تبدیل شده 
و قوي تر شوید. اگر از شکست ها درس بگیرید، گویا هیچ وقت 
شکست نخورده اید و آنها را نعمت هایي مي بینید در ظاهري 

مبدل.
بلند شوید و بدانید که وقتي دلتان براي خودتان مي سوزد و 
به حال خود افسوس مي خورید، توقف کرده  و به جلو حرکت 
نخواهید کرد و رشد نیز نمي کنید. از نو شروع کنید و بي جهت 

انرژي تان را هدر ندهید و دوباره سعي کنید.
توقع زیاد از خود

هنگامي که خود را با محبوب ترین و مشهور و موفق ترین 
افراد مقایسه کنیم که هیچ شباهتي به ما ندارند، در واقع خود 
را با کمال موقعیت دیگري مقایسه کرده ایم و از خودمان انتظار 
داریم دقیقاً متناسب با آن رشد کنیم و وقتي به آن دست 
نمي یابیم، خود را سرزنش مي کنیم! بنابراین مشکل در نوع 
افکار ما است که به ما تعلق ندارند. تصور کاملي از خود داشته 
باشید و به خواسته هاي دیگران فکر نکنید. تصاویر کامل و 
بي عیب دیگران را رها کنید و اجازه دهید احساسات شما به 

طور طبیعي جریان یابند.
برچسب نزنید

از اینکه به خود برچسب خجالتي بودن بزنید، بپرهیزید. 
شما منحصر به فردید و خودتان هستید. شما زیبا هستید؛ 

هیچگاه فراموش نکنید.
مهارت هاي اجتماعي

مثل تمامي مهارت هاي دیگر، مهارت هاي اجتماعي نیز از 
طریق تمرین و تجربه رشد مي کنند. هر چقدر بیشتر تمرین 
کنید. دفعه بعد آسانتر خواهد شد. اگر قرار است در موقعیت 
سختي قرار بگیرید، مي توانید حتي با خود تمرین کنید که 

چه حرف هایي بزنید.
تصور شرایط سخت

بعضي اوقات، به علت کمبود مهارت هاي اجتماعي نیست 
که موفق نمي شویم، بلکه به دلیل کمبود اعتماد به نفس و 
ترس از شکست است. خود را در موقعیت سخت تصور کنید تا 
ترس تان از آن شرایط و از قرار گرفتن در موقعیت هاي سخت 
از بین برود. اگر به طور مکرر خود را در آن شرایط تصور کنید، 
پس از مدتي متوجه مي شوید که آن شرایط خیلي هم سخت 
نیستند. ممکن است در وهله اول تصور و پذیرش آن کمي 

سخت باشد؛ ولي بعد به آن خواهید خندید.
بهترین احساس

رفتن به باشگاه ها و رستوران ها خوب است، اما نه براي همه 
افراد. آنچه به شما احساس آرامش مي دهد، در خود بیابید. 
فعالیت ها و مکان هایي را پیدا کنید که بهترین احساس را 
براي شما به ارمغان مي آورند. شما مجبور نیستید هر کاري را 

که دیگران انجام مي دهند، انجام دهید.
پذیرفتن شکست ها

بپذیرید که احتمال دارد از طرف دیگران پذیرفته نشوید؛ 
اما به خاطر داشته باشید که این بخشي از زندگي است و 
تمامي افراد آن را تجربه کرده اند. شکست بخشي از فرآیند 
یادگیري است و تو تنها نیستي. در زیر به چند نکته اساسي 
اشاره خواهیم کرد که از لحاظ ذهني به شما کمک مي کنند 

از قبل آماده پذیرش هر اتفاقي باشید:
هرگز موضوع را شخصي نکنید. شما مقصر نبودید، فقط 
قرار نبود این اتفاق بیفتد و این بهترین اتفاق ممکن براي شما 

نبوده؛ پس اتفاق نیفتاده است.
از این موضوع درس بگیرید و فکر کنید تمامي اتفاقات، 
درس هاي زندگي هستند تا شما به انسان بهتري تبدیل شده 
و قوي تر شوید. اگر از شکست ها درس بگیرید، گویا هیچ وقت 
شکست نخورده اید و آنها را نعمت هایي مي بینید در ظاهري 

مبدل.
بلند شوید و بدانید که وقتي دلتان براي خودتان مي سوزد و 
به حال خود افسوس مي خورید، توقف کرده  و به جلو حرکت 
نخواهید کرد و رشد نیز نمي کنید. از نو شروع کنید و بي جهت 

انرژي تان را هدر ندهید و دوباره سعي کنید.
تمرکز در لحظه

به آنچه که انجام مي دهید، آگاه باشید. وقتي در حال مکالمه 
با شخصي هستید، اینکه ظاهر شما چگونه است و چگونه به 
نظر مي رسید را فراموش کنید و روي کلمات متمرکز شوید. 
نحوه بیان و آهنگ صداي و کلمات شماست که شخص را 

وادار به گوش کردن مي کند.
ثبت موفقیت ها

وقتي نکات گفته شده را رعایت کنید، کم کم مي توانید بر 
کمرویي خود غلبه کرده و به فکر موفقیت هاي    آینده باشید. 
شما نسبت به حقایق، به بینش جدیدي رسیده اید و مي توانید 
خود را متفاوت از قبل ببینید. هنگامي که به این موفقیت ها 
دست یافتید، آنها را در یک دفتر یادداشت کرده و فهرستي از 
آنها تهیه کنید. با این کار اعتماد به نفس تان افزایش مي یابد 
و به سمت چیزي حرکت خواهید کرد که مي تواند براي شما 

مفید باشد.

گزینه های مختلفی برای تقویت روحیه وجود دارد که از آن جمله می توان به 
پشتکار، یادگیری شیوه برخورد با مشکل و نحوه تفکر منطقی اشاره کرد.برای مقابله با 
نگرانی و اضطراب نباید مشکل را حذف کرد و در واقع راه های مقابله با اضطراب، فرد 

را مقاوم تر می کند. چند راهکار زیر در این زمینه می تواند راهگشا باشد:
مسئولیت کارهایتان را خودتان به عهده بگیرید

افرادی که به لحاظ روانی قدرتمند هستند، مسئولیت های خود را به خوبی می شناسند و 
مسئولیت تمام رفتارها، تفکرات و احساسات شان را به عهده می گیرند. آنها با آگاهی از اینکه 
برخی شرایط و موقعیت ها از کنترل شان خارج است معتقدند که تنها خودشان مسئول 
رفتارهایشان نسبت به این شرایط هستند . این افراد هیچ گاه به دلیل مشکلات، آشفتگی ها 
و عصبانیت ها و حال بد خود، انگشت اتهام شان را به سوی دیگران نمی گیرند و فقط خودشان 
مسئولیت پیامد کارهایشان را به عهده می گیرند چون معتقدند آنچه رخ می دهد پیامد تصمیم 

گیری خودشان است، نه فرد دیگری.
پیش بینی نکنید

افراد قدرتمند به لحاظ روحی یک مطلب را به خوبی می دانند و آن اینکه نمی توان آینده را 
پیش بینی کرد. آنها هیچ گاه زمان خود را صرف فکر کردن به آینده، پیش بینی و پیشگویی آن 
نمی کنند چرا که معتقدند باید به فکر حال باشند و آینده هنوز از راه نرسیده است و فکر کردن 
و درگیر شدن در افکار آینده، آنها را از تمرکز بر فعالیت های کنونی شان باز می دارد و آنها را به 

اشتباه می اندازد.
به توهمات و تخیلات راه ندهید

در حالی که همه افراد به رویا و تخیل علاقه دارند ولی افراد قدرتمند معتقدند که رویاها واقعیت 
نداردند و با فکر کردن به موضوعات غیرواقعی، واقعیت را زیر سوال نمی برند.

در گذشته نمانید
برای بسیاری از افراد، رها کردن رویدادهای گذشته دشوار است در حالی که افراد قدرتمند می 
دانند فکر کردن به گذشته و آرزوی رخ دادن یا ندادن رویدادها، تنها یک آرزو است و واقعیت 
نیست. آنها به گذشته به همان اندازه ای که ارزش دارد فکر می کنند و معتقدند راهی برای 
بازگشت به گذشته وجود ندارد؛ بنابراین این دست افراد آنچه را از دست داده اند می پذیرند و به 
جای فکر کردن به آنچه می توانستند در گذشته انجام دهند، به آنچه می توانند در حال حاضر 
انجام دهند فکر می کنند چرا که اشتباهات گذشته فرصت خوبی را برای جبران در آینده پیش 
روی هر کس قرار می دهد. کسب قدرت روحی و روانی، جدال دشواری است که یک شبه به 
دست نمی آید و همانگونه که ما نیاز داریم تا نحوه برخورد با مشکلات را یاد بگیریم گاهی هم نیاز 

داریم تا از موضع و طرز تفکر خود نسبت به محیط اطرافمان فاصله بگیریم .

۱9فرمان براي فرار از کم رویي

اجتماعی 6

جواناني که در دوره ي کودکي یا نوجواني، قرباني خشونت شده اند
 بیشتر در معرض ابتلا به پرخاشگري و رفتارهاي خشونت بار هستند. 

شنبه -ششم دیماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3615

 چگونه روحیه قوی تری داشته باشیم



7سیاسی شنبه - ششم دیماه ماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3615

یادگار امام در جلسه شورای اداری 
استان خوزستان گفت:بزرگترین کاری 
که همه به عنوان ادای دین باید انجام 

دهند؛ رفع محرومیت است
آیت الله سید حسن خمینی، عصر پنج 
شنبه در جلسه اداری شورای اداری استان 
در  که  پرسشی  داشت:  اظهار  خوزستان 
بسیاری از مواقع به ذهن من خطور می 
کند و ممکن است برای بسیاری دیگر نیز 
مطرح باشد؛ این است که اگر امروز امام در 
میان ما بودند؛ چه انتظاری از ما داشتند و 
انتظارامام در حال حاضر یا همیشه تاریخ از 
مسوولین و مردم چیست؟یادگار امام افزود: 
برای پاسخ به این پرسش می توان به وصیت 
نامه امام مراجعه کرد؛ اما من سعی می کنم 
بر اساس قاعده استیصادی )به معنای صید 
کردن(، بر اساس جمع حاضر به این پرسش 
پاسخ دهم.وی در پاسخ به این پرسش به 
شعار استقلال آزادی و جمهوری اسلامی 
به عنوان شعار بزرگ انقلاب اشاره کرد و 
افزود: علاوه بر آن انقلاب شعارهای بزرگ 
دیگری مانند نه شرقی نه غربی جمهوری 
اسلامی در کارنامه و فرهنگ وجود دارد. اما 
آرمان دیگری که در آن زمان برای جامعه 
اسلامی ترسیم شد؛ رفع محرومیت از همه 
عرصه های جامعه مان بود؛ هم محرومیت 
فرهنگی. هم  و  سیاسی  هم   ، اقتصادی 

یادگار امام یادآور شد: وقتی انقلاب پیروز 
رهبری  به  نخستین  خواهان  آرمان  شد؛ 
امام، همه تلاششان را کردند تا محرومیت 
را بردارند و حتی شعار سه گانه مطرح شده، 
بیان دیگری برای رفع محرومیت بود؛ یعنی 
استقلال رفع محرومیتی است که ناشی از 
وابستگی است، و آزادی محرومیتی است که 
ناشی از استبداد است و جمهوری اسلامی 
رفع محرومیتی است که یک جامعه در اثر 
بی توجهی به معنویت دچار آن می شود. 
از این رو تمام تلاش انقلابیون در ابتدا به 
یک عرصه محرومیت منحصر نمی شد و 
شامل همه عرصه ها بود و حتی به خارج از 
مرزها کشیده می شد. رفع محرومیت آرمان 
انقلاب بود که همیشه باید پیش روی ما 
باشد تا راه را گم نکنیم.سید حسن خمینی 
ادامه داد در همین راستا جهاد سازندگی، 
اول  ... در همان ماه های  و  امداد  کمیته 
انقلاب تشکیل شد و واژه مستضعف برای 
تلاش  تمام  شد؛  برده  کار  به  محرومین 
انقلابیون این بود که وابستگی که آن ها را 
به ضعف کشانده محکوم است و باید فرآیند 
استکمال محرومین توسط جامعه دنبال 
شود. به قدری این بحث ها پررنگ شد که 
انقلاب به کمونیسم متهم شد و امام آن پاسخ 
معروف را دادند که ما نه طرفدار کمونیسم 
هستیم و نه سرمایه داری.یادگار امام در ادامه 
سخنان خود با تأکید بر دنبال کردن موضوع 

محرومیت به عنوان یک بحث کلان؛ تصریح 
کرد: انتظار امام از مسوولان تلاش در جهت 
محرومیت زدایی؛ از جمله محرومیت های 
فرهنگی و اخلاقی است. جامعه ای که در 
آن فقر باشد؛ لاجرم به فرموده پیامبر به کفر 
می رسد؛ چه رسد به فسق. هیچ وظیفه ای 
پیش روی مسوولین به پررنگی تلاش برای 
رفع محرومیت از عرصه های جامعه نیست و 
بزرگترین انتظار امام از ما همت بیشتر برای 
رفع محرومیت است. وی با تأکید بر رفع 
محرومیت از عرصه سیاسی، اظهار داشت: 
جامعه ای که آزاد نباشد؛ جامعه محرومی 
است؛ به خصوص آن که آزادی شعار انقلاب 
است. جامعه ای که مردم احساس کنند 
برای حرف زدن باید هزینه دهند؛ جامعه 
مطلوب اسلامی نیست؛ بلکه جامعه مطلوب 
اسلامی، مدینه النبی و کوفه علی )ع( است 
که مردم در آن راحت حرف می زنند؛ جامعه 
پرداخت  باعث  زدن  آن حرف  در  که  ای 
هزینه نمی شد؛ بلکه باعث ارتفا و بالارفتن 
جامعه می شد.سید حسن خمینی ادامه 
داد: رابطه مردم و مسوولین باید مانند رابطه 
فرزند و پدر باشد. پدر اگر در جایی فرزند را 
منع می کند، از روی خیرخواهی است و نه 
تمامیت خواهی .وی در ادامه سخنان خود 
به موضوع مهم استقلال اشاره کرد و با بیان 
این که استقلال نعمت بزرگی است که نباید 
آن را فراموش کرد: یادآور شد: قرن ها در 
این کشور حاکمینی بودند که بدون اجازه 
بیگانه جرأت تصمیم گیری نداشتند و لذا 
استقلال نعمت بزرگی است که باید آن را 
قدر دانست. در آن روزگار حتی آزادیخواهان 
مملکت در یک سفارتخانه خارجی تحصن 
حرم  در  هم  وسیعی  طیف  البته  کردند؛ 
اما  شدند.  متحصن  عبدالعظیم  حضرت 
امروز استقلال جمهوری اسلامی به عنوان 
یک قدرت منطقه ای و فرامنطقه ای مطرح 
است که دفاع مقدس و خود شهیدان و 
پیوند عاطفی مردم با امام از عوامل آن است 
. شاید هیچ کس چون بنده درک نکند که 
این پیوند عاطفی به چه میزان بوده است. 
اگر مردم به من محبتی می کنند؛ ربطی 

به من ندارد؛ هزاران »حَسَن« وجود دارد، 
اما این محبت مردم به خاطر پیوند عاطفی 
و علاقه مردم به امام است.یادگار امام تأکید 
کرد: بزرگترین کاری که همه به عنوان ادای 
دین باید انجام دهند؛ رفع محرومیت است 
و بدانید که قبل از شما مسوولین دیگری 
بودند و پس از شما نیز افرادی دیگر. قدر 
این دوران کوتاه مسوولیت را بندانید و توجه 
کنید که ادای دین به امام و شهدا تلاش 

بیشتر برای رفع محرومیت است.

بزرگانمان را با ادب یاد کنیم
یادگار امام  همچنین که در میان جمع 
مراسم  در  خمینی  امام  شیفتگان  پرشور 
ششمین سالگرد رحلت آیت الله جمی در 
با  می گفت  سخن  آبادان  ثارالله  حسینیه 
گرامیداشت یاد مرحوم آیت الله جمی، گفت: 
خداوند کسانی را که دانسته یا نداسته بزرگان 
دفاع مقدس، فرماندهان و جانشین امام در 
دفاع مقدس، مورد هدف قرار می دهند هدایت 
کند.  آیت الله سید حسن خمینی، اظهار کرد: 
بزرگانمان را با ادب یاد کنیم و آنان را تکریم 
کنیم و به بزرگی از آن ها سخن بگوییم.  وی 
در ادامه به تحلیل دفاع مقدس از حیث نیت 
پرداخت و با بیان این که ارزش آن انسان ها 
به نیت آن هاست، یادآور شد: نیت دشمنان 
ما کشورگشایی بود و در طول تاریخ همواره 
کسانی بوده اند که جنگیده اند تا نامشان ولو 
به بدی در تاریخ ماند که نمونه این افراد در 
سرزمین ما زیاد است.اما آنچه که دفاع مقدس 
متمایز می کند این ها نیست بلکه آن دل 
های پاک برای خدا بودن و استمرار دفاع 
از ناموس و خاک به عنوان ودیعه خداوند و 
مایه شرافت و همیت است. دشمنان آمدند 
تا نفت ببرند اما نه نفت بردند نه نام نیک نیت 
خوبی هم نداشتند وی گفت ذره ذره ایران در 
حفظ خوزستان به ابروی اشاره امام آمدند و 
اجازه بردن نفت و جداکردن خاک ایران را 
ندادند و نیت پاک داشتند؛ لذا آن ها کشته 
نشدند بلکه شهید شدند و روی پیشانیشان 
نام مبارک محمد و علی و فاطمه و حسین 
بود و برای کلمه توحید جنگیدند پدران و 

مادران و همسران و برادران آن ها نیز پدران 
و مادران و همسران و برادران آن ها خود ما 
هستند خود ما و انسان و آرمان و شرافت ما 
هستند. سید حسن خمینی سپس به تحلیل 
دفاع مقدس از حیث مباشران این جنگ 
پرداخت و یادآور شد: آن ها کسانی بودند 
که ایمان در وجودشان نبود؛ اما طرف مقابل 
مستظهر به دین و ایمان و اندیشه توحیدی 
بود و حسین فهمیده در همین افراد به زیر 
تانک رفت و امام او را رهبر جامعه خواند از 
مباشران این دفاع بود. نیروی جناح مقابل 
نیرویی شیطانی و غیرالهی بود و نیروی این 
سو مستظهر به ایمان و آغشته به اندیشه و 
خرد بود؛ لذا مدافعین خوزستان و مردهای 
نبودند و دفاع  نام  به دنبال  ایران اسلامی 
مقدس را به عنوان یک لباس برای خودشان 
ندوختند، بلکه آن دفاع را به عنوان ایمان الهی 
برای آخرت خودشان ودیعه کردند. آن ها از 
جنگ برای خودشان پله کان درست نکردند، 
بلکه ارتقای روحی و معنوی را از آن وامدار 
شدند. همچنان که برخی از رزمندگان هنگام 
برگشت از جبهه ها لباس رزم را در می آوردند 
تا مردم فکر نکنند آن ها منتی بر سرشان می 
گذارند که این ناشی از ایمان بود. وی ادامه 
داد: طرف مقابل جنگید تا نام کسب کند، اما 
طرف مقابل برای اندوخته آخرت می جنگید 
بسیاری از رزمندگان نزد امام می آمدند و می 
گفتند دعا کنید ما شهید شویم و امام دعا 
می کردند که خدا پیروزتان کند. یادگار امام 
با بیان این که طرف مقابل ما تا دندان مسلح 
بود و بسیاری از بخش های جنوبی ما هر چه 
داشتند در اختیار آن ها قرار دادند گفت: در 
طرف جبهه حق شهیدان بودند و گوشت و 
پوست انسان تبدیل به سلاح می شد و در 
مقابل آن همه سلاح این سلاح پیروز شد؛ 
زیرا آمیخته به ایمان و معرفت بود. سید 
حسن خمینی با بیان این که ارزش وافر 
مرحوم جمی به ایستادگی در این فضا بود، 
افزود: ایشان در فضای دفاع مقدس نگذاشت 
یک لحظه نماز جمعه تعطیل شود؛ در حالی 
که در بعضی روزها شاید تعداد مأمومین به 
انگشتان دو دست هم نمی رسید، اما او ایستاد 
و ایستادن در آن روزها ارزش داشت. به این 
جهت همه باید پاسدار آن ارزش ها باشیم و 
پاسداری از آن ارزش ها در گرو گرامیداشت 
یاد بزرگانی است که آن شعائر را آفریدند. 
وی تاکید کرد: بزرگانمان را با ادب یاد کنیم 
و آنان را تکریم کنیم و به بزرگی از آن ها 

سخن بگوییم. 
سیدحسن خمینی در پایان سخنان خود 
با بیان این که آیت الله جمی یادآور ایستادگی 
را  کسانی  خداوند  گفت:  است،  مبارزه  و 
که دانسته یا نداسته بزرگان دفاع مقدس 
فرماندهان و جانشین امام در دفاع مقدس را 

مورد هدف قرار می دهند هدایت کند. 

 

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام 
با بیان این که »ایمان و عمل صالح باعث 
کیفیت عمل می شود و امنیت اجتماعی 
گفت:  آورد«  خواهد  بار  به  جامعه  برای 
اگر بخش زیادی از جامعه بر اساس ایمان 
امن  کنند جامعه  و عمل صالح حرکت 

خواهد بود.
آیت الله هاشمی رفسنجانی در چهارمین 
کیفیت  تلاشگران  از  تجلیل  ملی  جشنواره 
کشوربا تاکید بر این که »همه اجزای جامعه 
باید به کیفیت عمل شان و انجام کارها بر اساس 
ایمان توجه داشته باشند« گفت: در جامعه  ما 
که متشکل از رهبری ، مجلس، دولت، و قوه 
بخش های  دیگر  همراه  به  می شود  قضاییه 
جامعه همگی باید در کنار هم وظایف خود را 

انجام دهند؛ چراکه همه آن ها اجزای یک پیکر واحد هستند.
او با تشکر از دست اندرکاران بالا بردن کیفیت در زندگی 
فردی و اجتماعی کشورمان گفت:  برای این که از برگزاری 
همایش های تکراری پرهیز شود، باید جشنواره های قبل را 
مورد بررسی قرار دهیم و نتایج آن ها را ارزیابی کنیم و امروز 
که تلاش گران کیفیت مخفف نام خود را » تک « گذاشتند 
باید به واقع نشان دهند که »تک« هستند. و این طور نباشد 
که در مدت 5 تا 10 کیفیت در کشور ما بالا نرود و لازم باشد 
شورای دیگری درست کنیم برای بررسی کیفیت شورای 

کیفیت.
او با تاکید بر این که »اگر انسان به کارش باور نداشته 
باشد، هدف، یعنی کیفیت بالاتر تامین نمی شود« گفت: عمل 
صالح بسیار مهم است و نباید فقط آن را به انجام احکام 
الهی محدود بدانیم؛ چراکه عمل صالح شامل همه چیز است 
و اگر انسان درزندکی به دنبال انجام کارهای صالح باشد ، 
مومن واقعی است.او خطاب به تلاشگران عرصه کیفیت 

کشور گفت: از ضرورت های کار شما تحقیق است که باید 
گروهی در این زمینه فعالیت کنند تا ارزیابی کاملی از روند 
کارها داشته باشد و دستاوردی برای تاریخ ایجاد شود. پس 
باید کارشان را به گونه ای تنظیم کنیم که نظارت جامع و 
کاملی بر روند کیفیت داشته باشیم.او به تاثیرات ایمان و 
عمل صالح درانجام کارها اشاره کرد و گفت: کسی که با 
ایمان و عمل صالح اقدام به کاری می کند، کارش بی نتیجه 
نخواهد بود، آرامش روحی خواهد داشت، روند کارهایش 
آسان می شود، دعوتش مستجاب می شود؛ ارزش و بزرگی 
پیدا می کند. اشتباهات گذشته اش جبران می شود. در جامعه 
الگو ایجاد می کند، کارش بیمه  الهی می شود، محبت مردم 
را جلب می کند ، توکل به خدا خواهد داشت. باعث غبطه 
دیگران می شود و الگویی برای جامعه خواهد شد .وی با بیان 
این که »عمل صالح همان کیفیت است« گفت: عملی که 
بی نتیجه است کیفیت ندارد و عملی که کیفیت دارد صالح 
است. همچنین انجام کارها بر اساس ایمان و عمل صالح 
باعث ایجاد بصیرت واقعی در فرد می شود البته نه از این 

بصیرت هایی که این روزها می گویند و مردم 
را گمراه می کنند.

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام 
گفت:  کار اساسی که باید برای رصد کیفیت 
عرصه   تلاشگران  که  است  این  انجام شود 
کیفیت کشور ارگان تبلیغاتی داشته باشند 
برای مردم روشن  روز  به  را  اقدامات شان  و 
کند. همچنین از عقب گردها و درجا زدن ها 
هم بگویند.او با بیان این که »باید به تفسیر 
مناسب روز قرآن عمل کنیم تا نتایج بسیار 
خوبی حاصل شود« گفت: اگر به تفسیر قرآن 
مطابق مسائل روز عمل کنیم نتایج بسیار 
خوبی حاصل می شود پس تعویل قرآن بسیار 

مهم است.

کارهای تکراری جوابگوی پیشرفت جامعه نیست 
او با بیان این که »به هر کس که وارد عرصه  بهبود کیفیت 
کشور وارد می شود باید تبریک گفت« گفت: باید کار خود را 
جدی تر بگیرید؛ چراکه در چهار پنج سال اخیر آثاری در این 
حوزه به جامعه نشان نداده اید و گاهی محصولات صنعتی 
15 سال پیش ما از امروز بهتر بوده است. در حالی که در 
سیاست های کلی و اسناد بالا دستی کشورمان که مورد 
تاکید مقام معظم رهبری بوده است توسعه ی دانش محور 
مورد توجه قرار گرفته است.هاشمی رفسنجانی با بیان این که 
»توسعه دانش محور یعنی کارهای تکراری کم پیشرفت و 
بدون دانش جوابگوی پیشرفت بشری جامعه نیست«، گفت: 
ما به عنوان مسلمان و ایرانی پر استعداد و کشوری دارای 
منابع فراوان طبیعی با اتکا به مکتب اهل یبت)ع( استحقاق 
پیشرفت های بسیار بیشتری را داریم و امید است با دید 
دینی، ملی، و علمی حرکت کرده و جامعه را به سمت بهبود 

کیفیت حرکت دهیم.

رییس مجلس شورای اسلامی گفت: 
توطئه رفتار آمریکا در مبارزه با تروریسم 
ابهام برانگیزاست به ویژه ایجاد تروریسم 

معتدل به نوعی یک فریبکاری است.
به گزارش ایسنا، علی لاریجانی در دیدار با 
عمار حکیم رییس مجلس اعلای اسلامی عراق 
گفت: جایگاه و شرایط کنونی عراق مدیون 

زحمات شما و بیت شریف است. 
وی با اشاره به وجود آرامش سیاسی در 
عراق افزود: قطعاً کلید توسعه و سرمایه گذاری 
که  است  سیاسی  آرامش  کشور  یک  در 
خوشبختانه این موضوع در عراق محقق شده 

است. 
لاریجانی همچنین به ظرفیت های همکاری 

میان ایران و عراق جهت سرمایه گذاری و کشاورزی اشاره 
کرد و گفت: نباید همه حواس ها را به سمت مبارزه به 
تروریسم سوق داد. لاریجانی تصریح کرد: مبارزه با تروریسم 
بلای بسیار بزرگی است، وضعیت در سوریه و لبنان خیلی 
بهتر از گذشته است و فضا از حالت قبل درآمده و دولت 
سوریه در این جهت اقدامات مناسبی انجام داده، البته از 
نظر سیاسی گفت وگوها در جریان است و برخی کشورها 

پیشنهاداتی را مطرح کردند. وی طرح تروریسم معتدل را 
از سوی برخی کشورهای غربی و عربی دانست و گفت: 
تفکیک تروریست ها به خشن و معتدل اشتباهی هست که 
غرب آن را دنبال می کند و این در ادامه اشتباهات گذشته 
است. لاریجانی ادامه داد: در دیدار با آقای العبادی درخصوص 
اصلاحات سیاسی گفت وگویی داشتم، از طرف دیگر مراجع 
در نجف به طور دردمندانه به مسائل نگاه می کنند که در 

رفع شود.  برخی مشکلات  باید  رابطه  این 
به  اشاره  با  اسلامی  رئیس مجلس شورای 
توطئه برخی کشورهای عربی و غربی برای 
کاهش قیمت نفت و به تبع آن ضربه زدن 
به اقتصاد کشورهایی همچون عراق، ایران و 
روسیه گفت: خوشبختانه جمهوری اسلامی 
پیش از این اتفاقات تمهیداتی را مانند افزایش 
صادرات غیرنفتی اندیشیده بود.البته اتکای 
نفت در ایران مانند عراق نیست و با توجه به 
روند نزولی قیمت نفت، عراق باید اقداماتی در 
این زمینه انجام دهد. وی ادامه داد: با توجه 
به روند نزولی قیمت نفت به نظر می رسد 
برخی  زیرا  ندارد،  زیادی  این وضعیت دوام 
کشورهای رقیب که به دنبال کاهش قیمت 
نفت هستند از آن سود نمی برند. لاریجانی 
تصریح کرد: خوشبختانه وضعیت تسلط بر مسائل تروریستی 
بسیار خوب است. لاریجانی گفت: رفتار آمریکا در مبارزه 
با تروریسم ابهام برانگیزاست به ویژه ایجاد تروریسم معتدل 
به نوعی یک فریبکاری است، همچنین از آنجا که بودجه 
کشور عراق به مجلس ارائه می شود، باید تمهیداتی با توجه به 

کاهش قیمت نفت اندیشیده شود. 

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

ایمان و عمل صالح برای جامعه امنیت ایجادمی کند

آیت الله سید حسن خمینی در جلسه شورای اداری استان خوزستان: 

جامعه ای که آزاد نباشد؛ جامعه محرومی است
اخبار تیتر اخبار کشور

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه قم : 

حماسه 9 دی توطئه 20 ساله
 دشمنان را برباد داد

ایمان: امام جمعه موقت قم با تحلیل حوادث بعد از انتخابات ریاست جمهوری 
سال 1388 گفت: مردم در 9 دی با حضور حماسی خود در صحنه، انقلاب اسلامی 
را بیمه کرده و حاصل 20 سال تلاش، برنامه ریزی و سرمایه گذاری آمریکا، انگلیس 

و اسراییل را در توطئه علیه نظام بر باد دادند. 
به گزارش ایرنا،  آیِت الله سید محمد سعیدی  در خطبه های این هفته نماز جمعه قم در 
حرم مطهر حضرت معصومه)س( خاطرنشان کرد: مردم در حماسه 9 دی، مهره های پنهان 
دشمنان را شناسایی و آنها را به انزوا کشاندند و اثبات کردند نه تنها در جنگ سخت، بلکه در 
عرصه جنگ نرم نیز در صحنه بوده و حماسه خلق می کنند.وی اظهار داشت: متاسفانه در 
انتخابات سال 88 که با حضور میلیونی مردم همراه بود، دو اقدام خلاف انجام گرفت؛ یکی 
اینکه در مناظره های انتخاباتی از افراد و شخصیت هایی نام برده شد بدون اینکه انتخابات به 
آنها ارتباط داشته باشد و رهبر معظم انقلاب نیز نسبت به این اقدام متاثر شدندسعیدی ادامه 
داد: خطای بزرگتر دیگر در آن زمان تهمت تقلب در انتحابات بود و دشمنان از این مساله به 
شعف آمده و اراذل و اوباش را به عنوان حامیان کاندیدای شکست خورده به صحنه آورده و 
اقدام به شرارت کردند.وی اضافه کرد: رهبر معظم انقلاب به عنوان دیده بان بصیر و مقتدر 
انقلاب، اوضاع را خوب مدیریت کردند و به معترضان و مدعیان تقلب در انتخابات نیز راه های 
شرعی و قانونی را گوشزد نمودند، ولی گوش شنوایی نبودوی یادآورشد: هشت ماه این غائله 
در کشور ادامه داشت و نظام تا لبه پرتگاه پیش رفت ولی رهبر فرزانه انقلاب همچنان مدیریت 
کردند و این اقدامات به عاشورای حسینی رسید و دست نشانده های اجانب در این روز مقدس، 
دست به اقدامات و جنایت های شرم آوری زدند.سعیدی خاطرنشان کرد : متاسفانه معترضان 
انتخابات بعد از این حادثه نیز با بیانیه های خود به آتش فتنه دامن زدند ولی صبر مردم دیگر 
تمام شده بود و متوجه شدند اگر بیشتر از این به آنها مهلت دهند دستاوردهای انقلاب اسلامی 
و امام راحل بر باد می رود.خطیب جمعه قم یادآورشد: مردم ولایی ما در 9 دی به صحنه 
آمده و یک بار دیگر سیلی محکمی به آمریکا، انگلیس و رژیم غاصب اسراییل وارد کردند و 
ضمن تجدید بیعت با امام راحل و ولایت فقیه، انقلاب را بیمه و آن را به نسل های سوم و 
چهارم انقلاب تحویل دادند.سعیدی، حماسه 9 دی را تجلی وحدت ملت ایران دانست و گفت: 
مردم در این روز با وحدت و همدلی، پرده از چهره پیچیده نفاق به یکباره برداشته و آنها را 
رسوا کردند.وی افزود: کسانی که از روی دلسوزی در این راه تلاش می کنند بدانند مادامی 
که این صحنه گردانان فتنه از خطای بزرگ خود اظهار ندامت نکنند آنها لیاقت این دلسوزی 
ها را نداردند.وی ادامه داد: مردم ایران خیانت این صحنه گردانان فتنه را هرگز فراموش نمی 
کنندتولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به 
نامه وزیر امور خارجه کشورمان به وزرای خارجه جهان گفت: دکتر ظریف در این نامه مواضع 
اصولی ایران در بحث هسته ای را تشریح کرد و مردم ما نیز از هرگونه اقدام که در راستای دفاع 
از دستاوردهای انقلاب و نظام و احقاق حقوق ملت باشد حمایت می کند.سعیدی خاطرنشان 
کرد: جمهوری اسلامی ایران بر اساس مواضع اصولی خود حکمت، عزت و مصلحت برای 

دستیابی به حقوق خود تا رسیدن به نتیجه نهایی تلاش خواهد کرد. 

موسویان عضو پیشین تیم مذاکره کننده هسته ای :

اوباما مجبور است توافق کنگره را بگیرد
یک عضو پیشین تیم مذاکره کننده هسته ای کشور با اشاره به نامه ظریف به 
همتایانش در کشورهای مختلف درباره رویکرد ایران در مذاکرات هسته ای گفت: 
پیام اصلی آقای ظریف در این نامه در یک کلام خلاصه می شود و آن این که ایران 
حسن نیت خود را برای توافقی جامع در قالب معاهده ان پی تی به اثبات رسانده 
و این قدرت های جهانی هستند که به علت درخواست های فراتر از ان پی تی مانع 

نهایی شدن توافق بوده و هستند.
 سیدحسین موسویان عضو پیشین تیم مذاکره کننده هسته ای کشورمان در گفت وگو 
با ایسنا با اشاره به نامه وزیر خارجه کشورمان و تاکید وی بر رد قاطعانه درخواست های 
نامشروع و تحقیرآمیز در مذاکرات هسته ای از سوی کشورهای غربی اظهار کرد: مشکل 
اساسی مذاکرات ایران و قدرت های جهانی از ابتدا تاکنون به خاطر در خواست های فراتر از 
ان پی تی غربی ها بوده است. نامه آقای ظریف در واقع اشاره ای به این واقعیت است. این 
دیپلمات پیشین کشور درباره نقش و تاثیر مسایل غیرفنی و حقوقی بر مذاکرات هسته ای 
به ویژه اقدامات عربستان برای اعمال نفوذ بر مذاکرات و نیز کاهش قیمت نفت و افزایش 
تولید آن خاطرنشان کرد: پرونده هسته ای ایران یک پرونده سیاسی - امنیتی است که 
قدرت های بزرگ از مسایل فنی و حقوقی به عنوان ابزار استفاده می کنند. اگر فقط مسایل 
فنی و حقوقی مطرح بود که ما در همان ماه های اول مذاکرات در سال 1382 توافق را 
قطعی کرده بودیم. وی با بیان این که »اقدام عربستان برای کاهش قیمت نفت دولت های 
روحانی، اوباما و پوتین را همزمان نشانه گرفته است« خاطرنشان کرد: کاهش قیمت نفت 
از 120-140 دلار به 40-50 دلار نه تنها مذاکرات هسته ای را تحت الشعاع قرار می دهد، 
بلکه مانع بزرگی برای اجرای برنامه ها و اهداف دولت روحانی است. از طرف دیگر کاهش 
قیمت نفت به کمتر از 60-70 دلار باعث می شود که تولید نفت آمریکا غیر اقتصادی شده 
و آمریکا از کارزار رقابت با عربستان به عنوان اولین تولیدکننده و صادرکننده نفت در جهان 
خارج شود. در مورد روسیه هم که واضح است این حرکت عربستان، اقتصاد روسیه را با 
چالشی بزرگ مواجه کرده و خواهد کرد. وی در پاسخ به این پرسش که برخی تحلیل گران 
معتقدند آمریکا اراده ای برای لغو تحریم ها علیه ایران از ابتدا نداشته و نخواهد داشت و در 
تلاش است تا ایران را از خواست اصلی خود در بحث هسته ای و لغو کامل و همه جانبه 
تحریم ها منصرف کند؟ گفت: من معتقدم که رئیس جمهور و وزیر خارجه آمریکا برای 
توافق هسته ای و پذیرش غنی سازی در ایران و رفع تدریجی تحریم ها جدی هستند و 
قصد بازی کردن با ایران را ندارند.اما واقعیت این است که قوانین تحریم های آمریکا علیه 
ایران بی نهایت پیچیده و دشوار است و رئیس جمهور آمریکا هم قدرت و اختیار لغو آن ها 
را ندارد، بلکه حداکثر می تواند تعلیق کند. به هر حال این یک مشکلی است که مربوط به 
مسایل داخلی آمریکا است و دولت اوباما مجبور خواهد بود که توافق کنگره را بگیرد. این 
عضو پیشین تیم مذاکره کننده هسته ای ادامه داد: هم ما باید مشکلات داخلی آمریکا را 
درک کنیم و هم آمریکایی ها باید مشکلات داخلی ما را درک کنند. من اخیرا در جلسه ای 
به اروپایی ها و آمریکایی ها گفتم که مشکلات داخلی ما و آمریکا مشابه است با یک تفاوت 
که ما رهبری داریم که وقتی تصمیم بگیرد همه تابعند و آمریکا چنین رهبری ندارد. وی 
در پاسخ به این که در چنین وضعیتی و با توجه به اجرای ضعیف توافق اولیه ژنو احتمال 
دست یافتن به توافق وجود دارد؟ با بیان این که »من خوشبین هستم« گفت: هم دولت 
روحانی و هم دولت اوباما جدی هستند. اروپایی ها و روس ها و چینی ها هم قانع شده اند. 
مقام معظم رهبری هم حامی تیم مذاکره کننده است، از این رو دسترسی به توافق نهایی 

ممکن و انشالله حاصل خواهد شد. 

نماینده کاشان: 

فروش خدمت سربازی 
دفاع از سرمایه داری نیست 

نماینده مردم کاشان و آران وبیدگل درمجلس شورای اسلامی گفت: فروش 
خدمت سربازی برای مشمولان غایب دفاع از سرمایه داری نیست و اجرای این 
قانون می تواند علاوه بر درآمد 35 هزار میلیارد تومانی برای دولت، مشکلات افراد 

فاقد کارت پایان خدمت را درجامعه حل کند. 
عباسعلی منصوری در مورد لایحه فروش خدمت سربازی مشمولان غایب برای کمک به 
بودجه سال 94 کل کشور افزود: سربازی که 10 سال غیبت دارد، دیگر نمی تواند به عنوان 
فردی چالاک در مانورهای نظامی شرکت کند و سن بالای وی مشکلات زیادی در پادگان 
ها به وجود می آورد. وی همچنین گفت: مجلس بدنبال راهکاری برای عبور دولت از مواجهه 
با مشکلات کسری بودجه 94 است. عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
تصریح کرد: بودجه سال 94 درحالی با نفت 70 دلار پیش بینی شده بود که با کاهش قیمت 
نفت به بشکه ای زیر60 دلار مواجه شد و همین مساله بر مشکلات دولت تدبیر و امید در سال 
آینده می افزاید. وی با اشاره به تلاش دولت یازدهم برای حل مشکلات اقتصادی کشور اظهار 
داشت: قطعنامه هایی که در چند سال گذشته علیه ایران صادر شده است، هر چند با مقاومت 

مردم همراه بوده ولی آثار منفی را در توسعه کشور برجای گذاشته است.

معاون سازمان تامین اجتماعی اعلام کرد: 

39 میلیون و 300 هزار نفر  ایرانی  
تحت پوشش تامین اجتماعی

معاون فرهنگی اجتماعی سازمان تامین اجتماعی کشور، گفت: فعالیت های 
فرهنگی سازمان تامین اجتماعی در دولت تدبیر و امید احیا شد. 

'منصور اعتصامی' پنجشنبه شب در دیدار ائمه جماعات سازمان تامین اجتماعی با آیت الله 
مکارم شیرازی از مراجع تقلید، گفت: حوزه معاونت فرهنگی اجتماعی سازمان تامین اجتماعی 
در سال 86 و در دولت نهم منحل شد. وی با بیان اینکه با انحلال این معاونت فعالیت های 
فرهنگی در این سازمان رو به رکود نهاد،افزود: با روی کار آمدن دولت یازدهم این معاونت 
مجددا احیا و به همت مدیر عامل و سایر دست اندرکاران این مجموعه فعالیت های فرهنگی از 
سر گرفته شد. وی با اشاره به رویکردهای ویژه ارزشی و دینی در پیش گرفته شده در سازمان 
تامین اجتماعی، تصریح کرد: در سال جاری و همزمان با نام گذاری این سال با نام اقتصاد و 
فرهنگ با عزم ملی و مدیریت جهادی از سوی رهبر معظم انقلاب، تصریح کرد: جهت گیری 
های دینی و فرهنگی خوبی از سوی جریان های ارزشمند موجود در ادارات و سازمان های 
تامین اجتماعی شکل گرفت. اعتصامی با اشاره به تلاش های انجام شده جهت انسجام بخشی 
و ایجاد هماهنگی در حوزه فعالیت های دینی به عنوان مهمترین کار فرهنگی صورت گرفته 
در این سازمان ،تصریح کرد: معاونت فرهنگی در صدد است، تا با ارایه آموزش هایی با موضوع 
تفسیر و درک معانی آیات قرآن مجید به امامان جماعات سازمان از طریق فضای مجازی، 
امکان انتقال مفاهیم ارزشی و اخلاقی مانند پاکدستی، امانتداری، رعایت اخلاق حرفه ای، 

توجه به مبانی دینی و اقدام در جهت اجرای احکام الهی را فراهم کند.

غلامعلی جعفرزاده نماینده مجلس: 

دولت را مکلف به حذف یارانه پردرآمدها می کنیم

رییس سازمان ثبت احوال کشور: 

جمعیت ایرانیان به 80 میلیون نفر رسید

به خاطر بحران اقتصادی :

پوتین، تعطیلات سال نو وزیران را لغو کرد 

 معاون میراث فرهنگی:

عتیقه های برگشته از بلژیک تقلبی نیستند 

آیت الله امامی کاشانی امام جمعه موقت تهران :

ملت ایران در 9 دی دشمن را سر جای خود نشاندند 

فقیهی معاون هماهنگ کننده سپاه استان قم:

صهیونیسم به دنبال لابی فرهنگی است

حقیقت پور عضو کمیسیون امنیت ملی: 

توافق هسته ای نامه آخرت عربستان سعودی خواهد بود

محسن کوهکن :

دیدار جبهه پیروان با جامعه روحانیت، ارتباطی به 
جبهه پایداری ندارد

حسین امیری سخنگوی کمیسیون انرژی: 
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نامحرمانه
آیت الله هاشمی :کار فقهاء بستن دست و پای مردم نیست 

 گفته می شود: آیت الله هاشمی رفسنجانی در مصاحبه ای منتشر نشده با صداوسیما درسال 87به 
سوالات مهمی پیرامون حقوق شهروندی در نظام جمهوری اسلامی پاسخ داده و گفته است: نباید تقصیر 
عمده را به گردن حاکمان انداخت البته چیزهایی هم است که فقها چیزی نمی گویند، بلکه خشک مقدس 
ها و مقدس مآبها آن هم احتیاطانه و یا ریاکارانه وارد زندگی مردم می کنند. آنها دست و پا را می بندند. فکر 
می کنم علمای طراز اول اسلام اینجور خشن نیستند و دست مقلدین خودشان و مردم را نمی بندند و فضا را بر 
آنها تنگ نمی کنند. اصلاً اسلام فضا را تنگ نکرده است. تعبیری که باید برای اسلام کنید، سعة صدری است 
که اسلام برای ما در نظر گرفته است. دین سهله یکی از صفات اسلام است که حقیقتاً همین گونه است. خودم 

به عنوان کسی که اسلام را می شناسم، هیچ وقت احساس تنگنا و گیر افتادن نمی کنم.

تنظیم خانواده ضد قرآن است 
گفته می شود :حجت الاسلام قرائتی گفته است: کنترل و تنظیم جمعیت متناسب مفاهیم قرآنی نیست. 
وی افزوده است :کثرت جمعیت از افتخاراتی است که خداوند بر ما منت نهاده است. مطالب منابر را اگر از 
قرآن بگوییم هیچ خطا و اشتباهی ندارد.  وی ادامه داده است تنظیم خانواده ضد قرآن است و کثرت جمعیت 
از افتخاری است که خداوند بر ما منت نهاده است. این استاد حوزه، با انتقاد از کثرت تعطیلات گفته است: در 
قرآن آمده است جمعه فقط یک ساعت برای اقامه نماز جمعه تعطیل شود و امروز ایام نوروز و سه ماه تابستان 

تعطیل است؛ نتیجه این تعطیلی ها تربیت تحصیل کرده هایی است که در حد خود نیستند.

امیرآبادی :دولت یازدهم شتاب تورم را مهار کرد 
گفته می شود: احمد امیرآبادی فراهانی عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی با 
تاکید براینکه خوشبختانه دولت یازدهم شتاب تورم را مهار کرد ، گفته است: باید به آمارهایی که رییس 

جمهوری در مورد مسائل اقتصادی کشور می دهد اعتماد داشته باشیم .

انتقاد از صداوسیما برای بزرگنمایی کنکور 
 گفته می شود: عظیم محبی مدیرکل دفتر آموزش متوسطه اول وزارت آموزش و پرورش با اعتراض 
به تبلیغات وسیع صداو سیما برای بزرگ نمایی درباره اهمیت کنکور و بدل شدن آن به یک دغدغه 
عمومی در میان خانواده ها و نوجوانان، بر ضرورت تغییر افکار عمومی به سمت توسعه کارآفرینی به جای 

تمرکز بر مدرک گرایی در میان نوجوانان تاکید کرده است.

کاهش 57 درصد ی جرایم کارکنان پلیس استان قم 
گفته می شود: کاظم مجتبایی فرمانده نیروی انتظامی قم گفته است: در 8 ماه گذشته با محوریت قرار 
دادن فرهنگ نبوی جهت انجام اقدامات خویش 57 درصد ازجرایم کارکنان پلیس کاهش پیدا کرده است. 

ماجرای پس گردنی کمال خرازی به جک استراو
گفته می شود:کمال خرازی وزیر اسبق امور خارجه با نقل خاطره ای از دیدار با جک استراو وزیر 
خارجه اسبق انگلیس در مذاکرات سعدآباد،  گفته است: در مذاکرات سعدآباد تعدادی از بسیجیان در 
جلوی کاخ سعدآباد جمع شده بودند و علیه مذکرات شعار می دادند؛ جک استراو در خصوص این تجمع 
گفت، شما صحنه آرایی کردید و بنده هم در جواب یک پس گردنی به او زدم که ابتدا بسیار تعجب کرد، 
ولی بعد متوجه شد که شوخی کردم، اما به او گفتم که این صحنه آرایی ها را فقط شما بلدید.وی، در 
خصوص هدایایی که در دوران وزارت خارجه گرفته است نیز اظهار داشته است: هدایا مختلف بود، از ساعت 
و مروارید که به من و همسرم اهدا می شد تا لباس های محلی که ما همه اینها را به موزه تحویل می دادیم، 

البته بعضی از کشورها مثل انگلیس نه هدیه می دادند و نه هدیه قبول می کردند.

فروش نفت ایران به چین رکورد شکست
 گفته می شود :گمرک چین به تازگی در گزارشی اعلام کرد، این کشور در ماه نوامبر گذشته 2 
میلیون و 130 هزار تن )517 هزار و 560 بشکه در روز( نفت از ایران وارد کرده که نسبت به ماه اکتبر که 
روزانه 338 هزار و 635 بشکه بود، 53 درصد افزایش نشان می دهد.نشریات اقتصادی چین روز پنجشنبه 
با بازتاب دادن این خبر، آن را واقعه ای مهم در سه سال اخیر برای اقتصاد چین دانستند و پیش بینی 
کردند که این مقدار واردات در ماه جاری )دسامبر( نیز با افزایش مواجه شود.پایگاه اقتصادی »سرمایه 

شرق« در گزارشی افزایش 53 درصد صادرات نفت ایران به چین را از نظر اقتصادی قابل توجه دانست.

پرویز پرستویی: 14 سال قاچاقی کار کردم! 
گفته می شود : پرویز پرستویی گفته است: 14 سال قاچاقی کار کردم و نتوانستم جایزه هایم را 
به کسی نشان دهم. این بازیگر اظهار کرده است: زندگی برایم در سال هایی کودکی به سختی گذشت، 
به طوری که در آن سال ها اکثر پدر و مادرها دلخوشی شان این بود که فرزاندان شان معلم، دکتر، خلبان و 
... شوند، اما من به اصطلاح آن روزها مطربی می کردم و مجبور بودم قاچاقی کار کنم.وی ادامه داد: در آن 
زمان، در محیطی زندگی می کردیم که به لحاظ فرهنگی مناسب نبود و نگرانی های خانواده نیز بجا بود 
و حتی یک بار که به سینما رفتم، مادرم داغ در دستم گذاشت که هنوز هم هست، آن داغ را می بوسم 

چون خانواده نگران بودند.

مجوز ندادن موجب ظلم به هنرمندان می شود 
گفته می شود: سراج خواننده موسیقی آیینی  گفته است: بعضی از عزیزان باید مراقب باشند که با 
تصمیم ها و کارهایی که در زمینه ی مجوز ندادن به موسیقی انجام می دهند، حق هنرمندان را ضایع نکنند. 
مجوز ندادن موجب ظلم به هنرمندان می شود و از طرف دیگر، کانال فعالیت فرهنگی را می بندد که این 

موضوع نیز ظلم به هنر کشور است. 

    هیچ دشمنی برای انسان

 ستمگرتر از نفس او نیست.

ایمان : مرکز مدیریت هوشمند ترافیک شهرداری 
قم همزمان با افتتاح 26 پروژه حمل و نقل شهری طی 

مراسمی به بهره   برداری رسید.
سالن  در  پنجشنبه  ظهر  از  پیش  که  مراسم  این  در 
قم  ترافیک شهرداری  مرکز مدیریت هوشمند  مونیتورینگ 
برگزار شد محمد دلبری شهردار قم، حجت الاسلام والمسلمین 
آشتیانی و احمد امیرآبادی نمایندگان قم  در مجلس شورای 
اسلامی، کرم الله حسینی رئیس پلیس راهور استان قم، اعضای 
شورای  شهر، معاونان شهردار و سایر مدیران و مسئولان شهری 

و استانی  حضور داشتند. 

آشتیانی نماینده قم:
قم باید به عنوان نماد نظام اسلامی

 به جهان شناسانده شود
نماینده مردم قم در مجلس دراین  مراسم گفت: قم باید به 
عنوان نماد نظام اسلامی به جهان شناسانده شود. حجت الاسلام 
والمسلمین محمدرضا آشتیانی اظهار کرد:  ایران تا پیش از انقلاب 
هیچ نداشت و مردم در سختی فراوان به سر می بردند ولی امروز به 
 برکت انقلاب اسلامی، امکانات فراوانی در اختیار ملت قرار گرفته و 
قم نیز با عقب ماندگی های  فراوان در گذشته، پیشرفتی چشمگیر 
را به واسطه تلاش های شبانه روزی مدیران و مسئولان  تجربه 
می کند. وی افزود: به گفته برخی مسئولان ملی، قم طی سال های 
اخیر رشد فراوانی داشته و  امکانات فراوانی در این شهر به وجود 
آمده است. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه از شهردار قم و همه مدیران ادارات  مختلف تشکر می کنیم 
که تلاش فراوانی برای پیشبرد اقدامات عمرانی داشته اند گفت: با 
 وجود همه سختی ها و تحریم ها، کارهای عمرانی در قم به خوبی 
پیش می روند. وی با اشاره به افتتاح همزمان 26 پروژه حمل و نقل 
شهری در قم و اهمیت آن خاطرنشان  کرد: بهره برداری از مرکز 
مدیریت هوشمند ترافیک شهرداری در قم موجب هدایت و نظم 
و  انضباط بیشتر ترافیکی در شهر کریمه اهل بیت)س( و کاهش 

تخلفات رانندگی خواهد شد. 

امیرآبادی نماینده قم:
بودجه قطارشهری قم به هیچ وجه کافی نیست

نماینده مردم قم در مجلس نیز دراین  مراسم با اشاره به 
پروژه های  به   94 بودجه  در  تومان  میلیارد   68 اختصاص 
نیست  کافی  وجه  هیچ  به  مبلغ  این  قم  گفت:  قطارشهری 
در حالیکه بر اساس قانون، دولت باید 50  درصد هزینه های 
قطارشهری را تامین کند.  احمد امیرآبادی اظهار کرد: قم به 
عنوان یک کلانشهر به مدیریت هوشمند ترافیک نیاز داشت. وی 
افزود: از حدود 20 هزار اتوبوس موجود در کشور، 4 هزار اتوبوس 
همواره در محدوده استان  قم تردد می کنند و این آمار قابل توجه 
است. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه قم 
نخستین استان دارای تردد بار در  کشور است گفت: این مسائل 
باید در سیاست ها و برنامه ریزی های ترافیکی و حمل و نقلی  مورد 
توجه قرار گیرند.وی ادامه داد: البته با همه این موارد، قم از نظر 
شاخصه های حمل و نقلی و برخی مسائل  دیگر، رتبه خوبی در 
کشور ندارد ولی می بینیم که در مناسبت های مختلف، میلیون ها 
زائر به  قم مسافرت می کنند و از خدمات شهری قم بهره مند 
می شوند. امیرآبادی با اشاره به اختصاص 68 میلیارد تومان در 
بودجه 94 به پروژه های قطارشهری قم  خاطرنشان کرد: این مبلغ 
به هیچ وجه کافی نیست در حالیکه بر اساس قانون، دولت باید 

50  درصد هزینه های قطارشهری را تامین کند. امیرآبادی به افتتاح 
مرکز مدیریت هوشمند ترافیک شهرداری قم اشاره کرد و افزود: 
کار بزرگی  انجام شده و این نیاز همواره در قم احساس می شد؛ 
با توجه به وضعیت خشکسالی مالی و  متوقف شدن پروژه های 
عمرانی در بسیاری از شهرها، جای قدردانی دارد که در قم شاهد 

 تعطیلی هیچ پروژه ای نیستیم.

رئیس شورای شهر قم:
افتتاح مرکز مدیریت هوشمند ترافیک 

اقدامی ماندگار در قم
رئیس شورای اسلامی شهر قم نیز دراین  مراسم گفت: 
افتتاح مرکز مدیریت هوشمند ترافیک اقدامی ماندگار از سوی 
شهرداری است.  ولی الله بیاتی اظهار کرد: عزت، شرف و اقتدار 
امروز ایران به برکت خون شهدا و تلاش های امام راحل  است. وی 
افزود: عظمت راهپیمایی امسال اربعین حسینی در کربلا، پیام 
تشیع را به جهانیان رساند  که شیعه همواره زیر نظر ولایت فقیه، 
به رشد و تعالی خود ادامه می دهد؛ اجتماع گسترده  امسال در 
عراق، نشان دهنده پیروزی جمهوری اسلامی و ترویج اندیشه 
ناب تشیع است.رئیس شورای اسلامی شهر قم با بیان اینکه 
شورای شهر قم همواره تلاش کرده است پشتیبان  شهرداری 
باشد و به مدیریت شهری کمک کند، خاطرنشان کرد: تعامل 
بسیار خوبی در همه  ابعاد میان استانداری، شهرداری و شورای 
شهر وجود دارد و امیدواریم همچنان بتوانیم با  حمایت های 
خود، شهرداری را در خدمت رسانی به مردم یاری کنیم. وی 
ادامه داد: رانندگان وسائل نقلیه عمومی زحمات زیادی را در 
طول سال می کشند و زائران  و مسافران قم، ابتدای امر با آنها 
روبه رو می شوند به همین دلیل لازم است اهمیت بیشتری به 
 تلاش آنها بدهیم و جایگاه آنها را ارتقا دهیم.  بیاتی با اشاره به 
ضرورت برگزاری جلسه ای به منظور تقدیر از رانندگان نمونه 
وسایل حمل و  نقل عمومی گفت: در حقیقت باید اهمیت 
بیشتری به جایگاه رانندگان دارد. وی تصریح کرد: افتتاح مرکز 
مدیریت هوشمند ترافیک اقدامی ماندگار از سوی شهرداری 

است  و جزو نیازهای اساسی قم محسوب می شد. 

شهردارقم :
دوربین های ترافیکی شهر قم 
به 100 دوربین خواهد رسید 

شهردار قم نیز دراین  مراسم گفت: با نصب دوربین های 
ترافیکی ایمنی شهروندان بیشتر خواهد شد و در آینده نزدیک 
تعداد دوربین های قم به 100 دوربین در سطح شهر خواهد 
رسید. محمد دلبری ابراز داشت: راه اندازی این مرکز کار بزرگی 
در استان است که نه تنها برای کنترل ترافیک بوجود آمده، بلکه 
باید مهم ترین دستاورد آن فرهنگ سازی ترافیک باشد. وی 
بیان داشت: مرکز کنترل ترافیک باید در طول روز برای دانش 
آموزان و دانشجویان استفاده آموزشی داشته باشد و مرکزی 
برای فرهنگ سازی ترافیک شود. وی تاکید کرد: هر چه در 
دنیای امروز خیابان جدید احداث کنیم جوابگوی وسایل نقلیه 
ای که روزانه به حجم خودروها اضافه می شود نیست و نیازمند 
فرهنگ سازی ترافیکی هستیم.شهردار قم اظهار داشت: باید به 
امنیت پیاده روها و سواری های سبک مانند دوچرخه و حمل و 
نقل عمومی اهتمام داشته باشیم که بتوانیم جابجایی شهروندان 
و زائران را تسهیل کنیم.دلبری در پایان بیان داشت: تاکید 
رهبرمعظم انقلاب بر آن است که تحریم ها خللی در پیشرفت 
و آبادانی کشور نداشته باشند و ایشان بر مدیران تاکید دارند 
که برای عمران و آبادانی شهرها اقدام کرده و همواره نسبت به 
استفاده از نیروهای جوان و بومی تاکید داشته اند و همین اتفاق 

در پروژه های شهری قم تجلی پیدا کرده است.

معاون عمرانی استاندار قم عنوان کرد
مدیریت هوشمند ترافیک گامی در راستای 

تحقق شهر هوشمند
معاون عمرانی استاندار قم نیز دراین  مراسم گفت: مرکز 
مدیریت هوشمند ترافیک در قم گامی مهم در راستای تحقق 
هوشمندسازی شهری محسوب می شود. جواد دلاوری  اظهار 
کرد: قم شهری مقصد و همچنین معبر محسوب می شود، زیرا 
حرم مطهر بانوی کرامت و  مسجد مقدس جمکران در این 

شهر قرار دارد و علاوه بر این، قم چهار راه مواصلاتی کشور 
و  درون  ترافیک  مرکز  این  افزود:  می شود. وی  هم  محسوب 
از  که  نیازهایی  از  یکی  کرد؛  خواهد  کنترل  را  برون شهری 
دیرباز  در قم مطرح بود، همین کنترل هوشمند بود که اکنون 
محقق شده است. معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم 
با بیان اینکه مدیریت شهری در قم،  پیگیری های فراوانی به 
منظور هوشمندسازی در قم داشته است، گفت: امروز یکی از 
پروژه های  مهم در این زمینه به بهره برداری می رسد. وی به نظم 
و انضباط شهری و ضرورت پرداختن به آن اشاره و خاطرنشان 
کرد: مرکز هوشمند  مدیریت ترافیک قم می تواند در این زمینه 
گامی مهم محسوب شود. دلاوری در پایان از شهرداری قم و 
همه دست اندرکاران مرکز مدیریت هوشمند ترافیک و 26  پروژه 

حمل و نقل شهری تشکر و قدردانی کرد. 

رئیس پلیس راهور استان قم:
بعد فرهنگ سازی مرکز کنترل ترافیک 

مورد توجه قرار گیرد
رئیس پلیس راهور استان قم نیز دراین  مراسم گفت: زمانی 
استفاده از تجهیزاتی مانند مرکز کنترل ترافیک سودمند خواهد 
و اصلاح  فرهنگ سازی  راستای  آنها در  از  با  استفاده  بود که 

رفتارهای ترافیکی گام برداریم.  
کرم الله حسینی اظهار کرد: زمانی استفاده از تجهیزاتی مانند 
مرکز کنترل ترافیک سودمند خواهد بود که با  استفاده از آنها در 
راستای فرهنگ سازی و اصلاح رفتارهای ترافیکی گام برداریم. وی 
افزود: در حال حاضر استفاده کاربردی پلیسی از تجهیزاتی مانند 
دوربین های ترافیکی در  قم به منظور اصلاح رفتارهای خلاف در 

رانندگی صورت نمی گیرد. 
رئیس پلیس راهور استان قم با بیان اینکه بیشترین تخلفات 
منجر به تصادفات رانندگی در  بلوارها صورت می گیرد، خاطرنشان 
کرد: استفاده از دوربین های کنترل ترافیک امری مهم در  کاهش 

این گونه تخلفات محسوب می شود.  
وی ادامه داد: برای استفاده بهینه از سیستم هوشمندی که 
شهرداری به کار گرفته، لازم است  خطی آنلاین میان نیروی 
شهرداری  مانیتورینگ  مرکز  و  شماره گذاری  مرکز  انتظامی، 
برقرار باشد  تا استعلام شماره پلاک خودروهای متخلف از سوی 
مرکز شماره گذاری به مرکز مانیتورینگ  ارسال شده و همان جا 
برگ های جریمه صادر شود، این تجربه در شهرهایی مانند تهران 
 وجود دارد. حسینی با بیان اینکه عمل بر اساس این تجربه تا 
حدود 70 یا 80 درصد موجب کاهش تخلفات  می شود، گفت: 
از شهرداری قم به دلیل احداث، تجهیز و بهره برداری از مرکز 

مانیتورینگ تشکر  می کنیم.   
محمد حسین دهناد مدیر مرکز مدیریت هوشمند ترافیک 
شهرداری قم نیز در توضیحاتی گفت: این کتاب می تواند  در 
اختیار همه سازمان هایی که با مسائل ترافیکی مرتبط هستند 
قرار گیرد و با تورقی ساده  در آن، وضعیت ترافیکی به صورت 
ملموس به اطلاع آنها برسد. وی افزود: از جمله مواردی که به 
صورت دقیق در این کتاب مورد توجه قرار گرفته، ارائه  اطلاعاتی 

در مورد انواع حمل و نقل ریلی و جاده ای است. 
در این مراسم با اهدای لوح و جوایزی، فعالان حوزه حمل و 
نقل درون شهری در بخش های خصوصی و  دولتی مورد تقدیر قرار 
گرفتند.در ادامه از سایت مرکز مدیریت هوشمند و نقشه هوشمند 
حمل و نقل و ترافیک و همچنین کتابی در ارتباط با فرهنگ 

ترافیکی با عنوان آمار حمل و نقل ترافیکی قم رونمایی شد. 

ایمان: همایش یاوران وقف در قم به منظور تجلیل از واقفان، خیرین و متولیان 
و اصحاب وقف برگزار شد.

همایش یاوران وقف با هدف تجلیل از واقفان، خیرین، متولیان و اصحاب وقف، چهارشنبه 
شب در مجتمع امامزاده سید علی)ع( برگزار شد.در این همایش مدیرکل، مدیران و معاونان 
اداره کل اوقاف استان و شهرستان قم، جمعی از واقفان، خیرین و اصحاب وقف و اقشار مختلف 

مردم حضور داشتند.

حجت الاسلام آشتیانی نماینده  قم:
سنت حسنه وقف در جامعه ترویج شود

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی  در این همایش با تاکید بر تقویت و توسعه 
فرهنگ وقف در جامعه گفت: لازم است با ترویج سنت حسنه وقف در جامعه، به نیازهای 

محرومان رسیدگی کرده و از این راه، مشکلات گروه زیادی از مردم را حل کنیم.
حجت الاسلام والمسلمین محمد رضا آشتیانی اظهار کرد: وقف در همه جوامعی که قائل 
به خدمت به مستمندان و عموم جامعه هستند رواج دارد.وی افزود: وقف در میان مسلمانان 
و پیروان حضرت محمد)ص( بیش از دیگران دارای جایگاه و عظمت است و بیشتر اصحاب 
حضرت دارای موقوفاتی بوده اند.نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با اشاره به آیه 
12 سوره مبارکه »یس« خاطرنشان کرد: خداوند در این آیه می فرماید انسان می میرد ولی در 
جهان آخرت جاودان خواهد بود و همچنین عنوان می شود اگر می خواهید زنده بمانید یک 
سری کارهایی می توان انجام داد.وی ادامه داد: عبارت »ما قدموا و آثارهم« در این آیه عبارت 
از کارهایی است که انسان در این دنیا انجام می دهد و پس از مرگ تمام می شوند که شامل 
ماقدموا هستند ولی آثاری هم هستند که مربوط به صدقات جاریه بوده و استمرار دارند.

آشتیانی به اهمیت وقف در جامعه بشری اشاره و خاطرنشان کرد: وقف دارای موضوعات 
گوناگونی است و حتی می توان به وقف علمی یعنی نشر آثار و کتاب هایی همت گمارد که 
نویسندگانشان توان چاپ آنها را ندارند و البته نوشتن این کتاب ها نیز خود نوعی ثواب دارای 
استمرار است.عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: امروزه موضوعات وقف دارای گستره 
وسیعی است زیرا نیازهای جامعه بسیار تغییر یافته و بیشتر شده اند.وی با تاکید بر تداوم کار 
خیر در جامعه و تبلیغ در این زمینه عنوان کرد: باید در این جهان به گونه ای زندگی کنیم که 
در جهان آخرت حسرت نخوریم که چرا اموالمان را در بهترین راهی که خداوند و پیامبرش به 

ما نشان دادند صرف نکردیم.آشتیانی با اشاره به روایاتی در زمینه وقف بیان کرد: امیرمومنان 
علی)ع( می فرمایند »روزی صدقه دادم و رسول خدا)ص( به من فرمود می دانی صدقه از دست 
مومن بیرون نمی رود مگر اینکه 70 بلا به وسیله آن از او دفع می شود« و همچنین گفته شده 

صدقه ابتدا به دست خدا می رسد و سپس فقرا از آن بهره مند می شوند.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی افزود: وقف جمعی به ویژه در شرایط کنونی 
دارای اهمیت زیادی است و افراد می توانند به صورت دسته جمعی همت کنند و ابنیه ای را 
بسازند که سود آن تا سال ها به جامعه برسد و به این ترتیب همه افراد در ثواب این کار خیر 
شریک خواهند بود.وی با بیان اینکه در روز قیامت، انسان ها بسیار محتاج خواهند بود گفت: به 
همین دلیل تا فرصت هست باید از هر آنچه داریم هزینه کنیم و برای روز جزا، توشه برگیریم.

آشتیانی عنوان کرد: در روایتی از حضرت محمد)ص( می خوانیم که فرمودند زمین قیامت 
سراسر آتش است تنها مومنانی راحت خواهند بود که سایه صدقاتی که در دنیا داده اند آنها 

را نجات می دهد.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر تقویت و توسعه فرهنگ وقف در 
جامعه گفت: لازم است با ترویج سنت حسنه وقف در جامعه، به نیازهای محرومان رسیدگی 

کرده و از این راه، مشکلات گروه زیادی از مردم را حل کنیم.

مدیرکل اوقاف استان قم عنوان کرد:
اخذ سند برای 70 درصد موقوفات قم

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم  نیز در این همایش گفت: برای 70 درصد موقوفات 
قم سند اخذ شده و تنها 22 پرونده قضایی در میان 14 هزار موقوفه قم وجود دارد.

حجت الاسلام والمسلمین شوزب شیری اظهار کرد: واقفان در طول تاریخ، سنتی حسنه 
را احیا کرده و موجب خیر رساندن به دیگر انسان ها در زمان های بعدی شده اند.وی افزود: این 
همایش برای تجلیل از کسانی برگزار شده که عمر خود را در راه خیر و وقف اموالشان صرف 
کرده اند.مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه باید افرادی باشند که به موقوفات 
رسیدگی کنند گفت: کار متولیان کمتر از واقفان نیست زیرا اگر نباشند و کاری انجام ندهند، 
نیت واقفان به مرحله اجرا در نمی آید؛ مدیریت عاقلانه و صحیح موقوفات کاری بس عظیم 
است.وی ادامه داد: احسان و انفاق در راه اهمیت و جایگاه بالایی در اسلام دارد به طوری که 
آیات فراوانی در این زمینه وجود دارد.شیری با اشاره به تفاوت های صدقه و وقف خاطرنشان 
کرد: وقف صدقه جاریه محسوب می شود و پس از مرگ انسان هم برای ثواب و اجر در پی 
خواهد داشت.مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم عنوان کرد: بر اساس روایات، مال پاک 
و حلال خوب است و خوب تر اینکه انسان بتواند به وسیله آن به دیگران کمک کرده و گره 

از مشکل همنوعان خود بگشاید.وی با اشاره به بازخوانی وقف نامه های موجود در قم گفت: 
برخی موقوفات هستند که برای مسافران بی سرپرست و بی پناه وقف شده اند؛ نیات واقفان 
را که بررسی می کنیم در می یابیم خیرین در ایران تا چه میزان به نیازهای روز جامعه توجه 
داشته اند.شیری خاطرنشان کرد: در ایران اسلامی و در طول تاریخ، موقوفاتی برای موارد 
مختلف از جمله رسیدگی به بیماران، کودکان بی سرپرست، مسافران در راه مانده و حتی 
کمک به حیوانات وجود داشته است.مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه 
وقف تنها منحصر در دین اسلام نیست گفت: امروزه حتی در بسیاری کشورهای اروپایی نیز 
موقوفاتی در راه گسترش علم و دانش و کمک به بیماران نیازمند وجود دارد.وی عنوان کرد: 
وقف پلی میان دنیا و آخرت است و می تواند موجب اجر و ثواب برای واقفان در همه دوران ها 

شود.شیری با اشاره به سامان دهی موقوفات در قم گفت: برای 70 درصد موقوفات قم سند 
اخذ شده و تنها 22 پرونده قضایی در میان 14 هزار موقوفه قم وجود دارد ضمن اینکه از 
معدود استان هایی هستیم که موقوفه خواری در آنها وجود ندارد.اجرای گروه تواشیح موعود  
از دیگر بخش های  این همایش بود.در انتها نیز با اهدای لوح و هدایایی از واقفان و متولیان 
وقف در قم تجلیل شد.جواد دلاوری معاون عمرانی استانداری و عضو هیئت امنای امامزاده 
سید حمزه)ع(، محسن بهشتی مدیرکل راه و شهرسازی استان قم و عضو هیئت امنا و علیرضا 
باقری به عنوان تاثیرگذاران در توسعه بقاع متبرکه قم نخستین کسانی بودند که تجلیل از آنها 
صورت گرفت.در ادامه از متولیان برتر وقف در قم تجلیل شد که این افراد سید علی سیدی، 
محمد گلستانی و محمد رشیدزاده بودند.خیرینی هم که در این همایش مورد تقدیر قرار 
گرفتند حسن قره خانی، حسین چوهرچی و ابوالفضل سعادتمند بودند.حسن متولی و جهانگیر 
مرادی هم به عنوان اعضای برتر هیئت امنا، علیرضا بخشی به عنوان پیمانکار نمونه، رشید 
حبیب زاده، سپهر تنهایی و جواد حبیب اللهی به عنوان کارشناسان ثبتی، معصومه گوشی 
دهقی و یوسف داروغه حسینی به عنوان واقفین نمونه، محسن فاطمیان و مهدی خوئی به 
عنوان مسئولان فرهنگی برتر بقاع متبرکه، ابوالفضل کدخدایی، علی اصغر ادهمی، مصطفی 
شفیعی، رستم خیبری و علی قربانیان به عنوان خادمین نمونه بقاع، محمد جواد خالقی، علی 
اصغر آسمانی، اصغر محمدزاده، فعله گری، علی سعادتمند و حجت الاسلام احمد ولی زاده نیز 
به عنوان اعضای کمیسیون تایید صلاحیت مساجد و همچنین حجت الاسلام احمد میرزایی 
به عنوان دبیر ستاد اقامه نماز و حجج اسلام کیانی نیا و حسینی ثابت به عنوان مبلغان نمونه از 

دیگر افرادی بودند که تجلیل از آنها صورت گرفت.

همزمان با افتتاح 26 پروژه حمل و نقل شهری

مرکز مدیریت هوشمند ترافیک شهرداری قم به بهره   برداری رسید

با تجلیل از واقفان، خیرین و متولیان وقف:

همایش یاوران وقف در قم برگزار شد


